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Medlemmer med gyldig forfall eller er inhabil i noen av sakene, må melde fra så snart som 
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Dokumenter som ikke er offentlige, vil bli utlevert i møtet. Dersom medlemmene på forhånd 
ønsker å gjøre seg kjent med innholdet i disse dokumentene, er dokumentene tilgjengelig på 
rådhuset. 
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21/2022 Godkjenning av innkalling  
22/2022 Godkjenning av saksliste  
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25/2022 Handlingsplan Samskap 2022  
26/2022 Den humanitære krisen i Ukraina - bosetting av flyktninger 

i Andøy kommune 
 

27/2022 BARNEHAGEPLASSER - RISØYHAMN BARNEHAGE  
28/2022 Valg av navn nye ABBS  
29/2022 FASTSETTELSE AV PLANPROGRAM FOR 

KOMMUNEPLANENS AREALDEL 2023-2034, ANDØY 
KOMMUNE. 

 

30/2022 Andøy flerbrukshall - Søknad om lånegaranti  
31/2022 VALG TIL REPRESENTANTSKAPET FOR K-

SEKRETARIATET 2022-2023 
 

 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av innkalling 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/252 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
21/2022 Kommunestyret 28.03.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
 
 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av saksliste 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/252 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
22/2022 Kommunestyret 28.03.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Godkjenning av møteprotokoll 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/252 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
23/2022 Kommunestyret 28.03.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Møteprotokollen for møte 14.02.22 godkjennes som den foreligger. 

Møteprotokollen for møte 22.02.22 godkjennes som den foreligger. 

 

 

 
 
 
 



 

ANDØY KOMMUNE 

 

 

Møteprotokoll 
for 

KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 14.02.2022 Møtetid: Kl. 11:00 - 18:00 
Møtested: Kommunestyresalen Saksnr.: 01/2022 – 14/2022 

 
 
Møtende Medlemmer Parti 
Anitha Bendiksen AP 
Kjell Are Johansen AP 
Tommy Søberg AP 
Matz Abrahamsen H 
Arne Robert Svendsen MDG 
Jakop Mortensen SP 
Kjell-Gunnar Myrseth SP 
Knut Nordmo SP 
Lill Pettersen SP 
Odd Arne Andreassen SP 
Per Kristian Elvan SP 
Rune Stave SP 
Tone Grav SP 
Tore Benjaminsen SP 
Torfinn Bø SP 
Jitse Jonathan Buitink SV 
 
Forfall meldt fra følgende medl. Parti Følgende varamedl. møtte Parti 
Halvar Rønneberg              
Anders Stave MDG Malin Abrahamsen MDG 
Kurt Spjelkavik SP Tone Schaug SP 
Marita Thanke Hansen SP Øyvind E. B. Hanssen SP 
Stine Lundemo SP Trude Haug SP 
Yngve Laukslett SP  
Lill Inger Tyvold Berg-Olsen SV Rita Nilssen SV 
 

 
 

Møteleder: Knut A. Nordmo 
Fra adm. møtte: Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen, rådmann Andreas Jordell, 

personalfaglig rådgiver Kjell-Einar Johansen, teknisk sjef John Petter 
Karlsen, enhetsleder Merete Olsen, enhetsleder Mette Larsen, 
enhetsleder Rimmert van der Kooij, personalkonsulent Borni Kleppe, 
arealplanlegger Emil Iversen og formannskapssekretær Greta 
Jacobsen 
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Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
 
 

   

   
                                                            Knut A. Nordmo 
                                                                 ordfører 
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Sakliste 
 

Sak nr. Sakstittel  

01/2022 Godkjenning av innkalling  

02/2022 Godkjenning av saksliste  

03/2022 ORIENTERINGER  

04/2022 Godkjenning av møteprotokoll  

05/2022 Referatsaker  

06/2022 ETABLERING AV KOMMUNALT SEKRETARIAT I 
HELSEFELLESSKAPET LOFOTEN, VESTERÅLEN OG 
SALTEN 

 

07/2022 Utredning av eiendomstrategi for Andøy kommune  

08/2022 Dispensasjon fra kommuneplanens areadel - Bruk av 
idrettsområdet på Nordmela for plassering av midlertidig 
kontrollromfasiliteter 

 

09/2022 Finansiering av kapasitets- og utviklingsprosjekt i teknisk 
enhet – Innsats for Andøy - bruk av fondsmidler 

 

10/2022 Reguleringsplan for Andøya Spaceport, Børvågen - Avtale 
mellom Andøy kommune og Andøya Spaceport AS 

 

11/2022 30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra 
Ørjan Vøllestad 

 

12/2022 Lovlighetskontroll av vedtak i sak 121/21  

13/2022 KONSTITUERING I STILLING SOM RÅDMANN Personalsaker 

14/2022 Spørsmål og interpellasjoner  
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Ordføreren ønsket velkommen til møtet. 

Kulturinnslag:  Isfrid Hansen og Martine Sakariassen – 2 melodier. 

 

01/2022: Godkjenning av innkalling 
 
Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Jitse Buitink (SV) ba om at informasjon om tilleggsinnkallinger ble sendt ut som "blindkopi" 
til deltakerne. 
 
KS- 01/2022 Vedtak: 

Innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
02/2022: Godkjenning av saksliste 
 
Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren informerte om at orienteringen om datasikkerhet ville bli gitt i lukket møte og 
flyttes derfor til slutten av møtet. 
 
Ordføreren informerte om at sak 13/2022 – Konstituering i stilling som rådmann ville bli 
behandlet i lukket møte. 
 
Ordføreren informerte om at det ville bli gitt orientering i forbindelse med behandlingen av 
sak 09/2022 – Finansiering av kapasitets- og utviklingsprosjekt i teknisk enhet – Innsats for 
Andøy – bruk av fondsmidler. 
 
Ordføreren informerte om at dokument knyttet til orientering om omsorgsboliger på 
Andenes var lagt ut på møteportalen. 
 
Ordføreren foreslo at sak 14/2022 – Spørsmål og interpellasjoner ble behandlet som første 
sak etter godkjenning av saksliste. 
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Tone Grav (SP) - varslet spørsmål om Risøyhamn barnehage 
Kjell-Are Johansen (AP) – varslet spørsmål om budsjett 2022 og renteinntekter. 
Kjell-Are Johansen (AP) – varslet spørsmål om budsjett 2022 og opprettelse av fysioterapi 
hjemmel.  
 
 
KS- 02/2022 Vedtak: 

Sakslisten ble godkjent. 

 
 
 
03/2022: ORIENTERINGER 
 
Forslag til vedtak: 
 
 
Orientering om kommunestyrets arbeidsgiverrolle v/ personalfaglig rådgiver 
Orientering om datasikkerhet v/ IT Leder Ann Kristin Åse 
Orientering om planstrategi v/fungerende rådmann Sveinung Ellingsen 
Orientering angående omsorgsboliger v/teknisk sjef John Petter Karlsen 
 
 
 
Tas til orientering. 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Personalfaglig rådgiver Kjell-Einar Johansen og personalkonsulent Borni Kleppe informerte 
om kommunestyrets arbeidsgiverrolle og svarte på spørsmål. 
 
Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen orienterte om planstrategi og svarte på spørsmål. 
 
Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen, teknisk sjef John Petter Karlsen og enhetsleder 
Rimmert van der Kooij presenterte alternative planer for omsorgsboliger på Andenes og 
svarte på spørsmål. 
 
Orientering om datasikkerhet v/ IT Leder Ann Kristin Åse – utsatt til ekstraordinært møte. 
 
 
 
Torfinn Bø (SP) ble innvilget permisjon og fratrådte, 20 representanter var til stede, 
 
 
04/2022: Godkjenning av møteprotokoll 
 
Forslag til vedtak: 
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Møteprotokollen for møte 13.12.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 
 
KS- 04/2022 Vedtak: 

Møteprotokollen for møte 13.12.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
 
05/2022: Referatsaker 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1  Møteprotokoll fra møte i råd for personer med nedsatt funksjonsevne den 06.12.21 
Nr. 2  Møteprotokoll fra møte i eldrerådet den 09.12.21 
Nr. 3  Årsberetning for Andøy eldreråd 2021 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 
 
KS- 05/2022 Vedtak: 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
 
06/2022: ETABLERING AV KOMMUNALT SEKRETARIAT I HELSEFELLESSKAPET 
LOFOTEN, VESTERÅLEN OG SALTEN 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret i Andøy støtter forslaget til etablering av et forsøksprosjekt i etablering av 
kommunal ressurs i Helsefellesskapet med til sammen 1,6 årsverk i forsøksperioden:  
 
 

· 70 % stilling felles samhandlingsleder som stiller i Helsefellesskap 
· 30 % stillingsressurs for regional koordinering i hver av de tre regionene 
· Tjenesten organiseres som administrativt vertskommunesamarbeid etter ny kommunelov § 20-

2. Stillingen(ene) lokaliseres i tilknytning til relevant fagmiljø i deltakerkommunene. Praktiske 
hensyn, som den tilsattes preferanse, skal telle med i vurderingen til lokalisering/ 
vertskommune. 
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· Forsøksperioden settes til to år fra oppstart. Evaluering av organisasjonen skal 
gjennomføres innen utløp av perioden.  

 
 
 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
FS- 11/2022 Vedtak: 

Kommunestyret i Andøy støtter forslaget til etablering av et forsøksprosjekt i etablering av 
kommunal ressurs i Helsefellesskapet med til sammen 1,6 årsverk i forsøksperioden:  
 

· 70 % stilling felles samhandlingsleder som stiller i Helsefellesskap 
· 30 % stillingsressurs for regional koordinering i hver av de tre regionene 
· Tjenesten organiseres som administrativt vertskommunesamarbeid etter ny 

kommunelov § 20-2. Stillingen(ene) lokaliseres i tilknytning til relevant fagmiljø i 
deltakerkommunene. Praktiske hensyn, som den tilsattes preferanse, skal telle med 
i vurderingen til lokalisering/ vertskommune. 

· Forsøksperioden settes til to år fra oppstart. Evaluering av organisasjonen skal 
gjennomføres innen utløp av perioden.  

 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 06/2022 Vedtak: 

Kommunestyret i Andøy støtter forslaget til etablering av et forsøksprosjekt i etablering av 
kommunal ressurs i Helsefellesskapet med til sammen 1,6 årsverk i forsøksperioden:  
 

· 70 % stilling felles samhandlingsleder som stiller i Helsefellesskap 
· 30 % stillingsressurs for regional koordinering i hver av de tre regionene 
· Tjenesten organiseres som administrativt vertskommunesamarbeid etter ny 

kommunelov § 20-2. Stillingen(ene) lokaliseres i tilknytning til relevant fagmiljø i 
deltakerkommunene. Praktiske hensyn, som den tilsattes preferanse, skal telle med 
i vurderingen til lokalisering/ vertskommune. 

· Forsøksperioden settes til to år fra oppstart. Evaluering av organisasjonen skal 
gjennomføres innen utløp av perioden.  
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07/2022: Utredning av eiendomstrategi for Andøy kommune 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Rådmannen utarbeider forslag til eiendomsstrategi for Andøy kommune. Forslaget legges 
frem til politisk behandling når det foreligger. 
 

 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
FS- 12/2022 Vedtak: 

Rådmannen utarbeider forslag til eiendomsstrategi for Andøy kommune. Forslaget legges 
frem til politisk behandling når det foreligger. 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 07/2022 Vedtak: 

Rådmannen utarbeider forslag til eiendomsstrategi for Andøy kommune. Forslaget legges 
frem til politisk behandling når det foreligger. 
 
 
 
08/2022: Dispensasjon fra kommuneplanens areadel - Bruk av idrettsområdet på 
Nordmela for plassering av midlertidig kontrollromfasiliteter 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune innvilger søknad om midlertidig dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens arealdel 
og fra § 1-8 i plan- og bygningsloven(100-metersbeltet) for å tillate plassering av brakkerigg, til bruk 
som kontrollromfasiliteter, på eiendommen 34/90. 
 
Vilkår: 
Bestemmelsesområdet #4 i områdereguleringen for Andøya Spaceport Børvågen tillates ikke 
benyttet i planperioden og tas ut av kommende reguleringsplan. 
 
Andøya Spaceport må bidra til å etablere ballbinge/ lekeplass på Nordmela etter avtale med 
Nordmela samfunnshus/ Nordmela Vel.  
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Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 13/2022 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger søknad om midlertidig dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens 
arealdel og fra § 1-8 i plan- og bygningsloven(100-metersbeltet) for å tillate plassering av 
brakkerigg, til bruk som kontrollromfasiliteter, på eiendommen 34/90. 
 
Vilkår: 
Bestemmelsesområdet #4 i områdereguleringen for Andøya Spaceport Børvågen tillates ikke 
benyttet i planperioden og tas ut av kommende reguleringsplan. 
 
Andøya Spaceport må bidra til å etablere ballbinge/ lekeplass på Nordmela etter avtale med 
Nordmela samfunnshus/ Nordmela Vel.  
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 08/2022 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger søknad om midlertidig dispensasjon på 5 år fra kommuneplanens 
arealdel og fra § 1-8 i plan- og bygningsloven(100-metersbeltet) for å tillate plassering av 
brakkerigg, til bruk som kontrollromfasiliteter, på eiendommen 34/90. 
 
Vilkår: 
Bestemmelsesområdet #4 i områdereguleringen for Andøya Spaceport Børvågen tillates ikke 
benyttet i planperioden og tas ut av kommende reguleringsplan. 
 
Andøya Spaceport må bidra til å etablere ballbinge/ lekeplass på Nordmela etter avtale med 
Nordmela samfunnshus/ Nordmela Vel.  
 
 
 
 
09/2022: Finansiering av kapasitets- og utviklingsprosjekt i teknisk enhet – Innsats for 
Andøy - bruk av fondsmidler 
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Forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret bevilger kr 20 millioner til gjennomføring av prosjektet «Innsats for 
Andøy» i teknisk enhet. Beløpet finansieres av midler avsatt i balansen til fondet 
«Utviklingstiltak i Andøy kommune» (konto 251 08 0019). 

2. Rådmannen gis fullmakt til å fordele beløpene på ansvar, konto og funksjon. 

 
 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
  
Rådmannen la frem endring av forslag til vedtak, to tilleggspunkt: 
 
Nytt punkt 3 og 4: 
3. Kommunestyret ber rådmannen sikre at også kommunens næringsarbeid blir styrket og sett i 
sammenheng med prosjektet «Innsats for Andøy», og at kompetansen i kommunens 
omstillingsprogram blir ivaretatt.  
4. Formannskapet ber rådmannen om å legge fram en enkel skisse til prosess for å komme fram til en 
plan for bruk av de øvrige midlene i utviklingsfondet kommunen har mottatt. Skissen til prosess skal 
framlegges i førstkommende kommunestyremøte 14.02.2022. 
 
 

Rådmannen og tekniske sjef orienterte om saken og svarte på spørsmål. 
Votering: 
 
Punkt 1 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
Punkt 2 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
Punkt 3 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
Punkt 4 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
 
FS- 14/2022 Vedtak: 

1. Kommunestyret bevilger kr 20 millioner til gjennomføring av prosjektet «Innsats for 
Andøy» i teknisk enhet. Beløpet finansieres av midler avsatt i balansen til fondet 
«Utviklingstiltak i Andøy kommune» (konto 251 08 0019). 
 

2. Rådmannen gis fullmakt til å fordele beløpene på ansvar, konto og funksjon. 

3. Kommunestyret ber rådmannen sikre at også kommunens næringsarbeid blir 
styrket og sett i sammenheng med prosjektet «Innsats for   
 Andøy», og at kompetansen i kommunens omstillingsprogram blir ivaretatt. 

4. Formannskapet ber rådmannen om å legge fram en enkel skisse til prosess for å 
komme fram til en plan for bruk av de øvrige midlene i  utviklingsfondet kommunen 
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har mottatt. Skissen til prosess skal framlegges i førstkommende 
kommunestyremøte 14.02.2022. 

 
Tone Grav (SP) og Lill Inger T. Berg-Olsen (SV) tok forbehold frem til behandlingen i 
kommunestyret. 
 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Teknisk sjef informerte om saken. 
 
Rådmann Andreas Jordell la frem skisse til prosess for å komme fram til en plan for bruk av 
de øvrige midlene i utviklingsfondet som kommunen har mottatt. 
 
Arne Robert Svendsen (MDG) la på vegne av MDG, AP og SV frem forslag til nytt punkt 5: 
Rådmannen bes legge fram skisse til organisering av politisk komité/utvalg som skal sikre politisk 
forankring av arbeidet som skal gjøres. 
 
 
 

Votering: 
 
Punkt 1-4 
Enstemmig vedtatt. 
 
Nytt punkt 5 
Forslaget fremlagt av Arne Robert Svendsen (MDG) på vegne av MDG, AP og SV falt med 7 
stemmer for (MDG, AP og SV) og 13 stemmer mot  (SP og H). 
 
 
 
KS- 09/2022 Vedtak: 

1. 
Kommunestyret bevilger kr 20 millioner til gjennomføring av prosjektet «Innsats for 
Andøy» i teknisk enhet. Beløpet finansieres av midler avsatt i balansen til fondet 
«Utviklingstiltak i Andøy kommune» (konto 251 08 0019). 
 
2. 
Rådmannen gis fullmakt til å fordele beløpene på ansvar, konto og funksjon. 
 

              3. 
              Kommunestyret ber rådmannen sikre at også kommunens næringsarbeid blir  
              styrket og sett i sammenheng med prosjektet «Innsats for  Andøy», og at  
              kompetansen i kommunens omstillingsprogram blir ivaretatt. 
 
           4. Formannskapet ber rådmannen om å legge fram en enkel skisse til prosess for å 
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               komme fram til en plan for bruk av de øvrige midlene i  
               utviklingsfondet kommunen har mottatt. Skissen til prosess skal framlegges i    
               førstkommende kommunestyremøte 14.02.2022. 
 
 
 
 
 
10/2022: Reguleringsplan for Andøya Spaceport, Børvågen - Avtale mellom Andøy 
kommune og Andøya Spaceport AS  
 
Forslag til vedtak: 
 

 
1. Andøy kommune overlater til Andøya Spaceport AS å utarbeide forslag til 

områderegulering for de aktuelle områdene knyttet til etablering av Andøya Spaceport i 
tråd med det fremlagte forslaget til avtale, datert 17.01.2022. Andøy kommune har full 
planmyndighet. 

2. Andøya Spaceport AS forplikter seg til å bære kostnadene ved utarbeiding av 
områderegulering / planutarbeidingen. 

3. Kommunens kostnader i forbindelse med kommunens deltagelse i planprosessen, samt 
administrativ og politisk behandling, dekkes av kommunen. Andøya Spaceport AS dekker 
eksterne kostnader direkte knyttet til reguleringsplanen.  

4. Det skal ikke betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for områdereguleringen, iht. 
gjeldende regelverk for områdeplaner. 

 
 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 15/2022 Vedtak: 

1. Andøy kommune overlater til Andøya Spaceport AS å utarbeide forslag til 
områderegulering for de aktuelle områdene knyttet til etablering av Andøya 
Spaceport i tråd med det fremlagte forslaget til avtale, datert 17.01.2022. Andøy 
kommune har full planmyndighet. 

2. Andøya Spaceport AS forplikter seg til å bære kostnadene ved utarbeiding av 
områderegulering / planutarbeidingen. 

3. Kommunens kostnader i forbindelse med kommunens deltagelse i planprosessen, 
samt administrativ og politisk behandling, dekkes av kommunen. Andøya Spaceport 
AS dekker eksterne kostnader direkte knyttet til reguleringsplanen.  

4. Det skal ikke betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for områdereguleringen, 
iht. gjeldende regelverk for områdeplaner. 
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Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 

Arne Robert Svendsen (MDG) stilte spørsmål om status for områdereguleringsplanen for Bø-
myra. 
 
Teknisk sjef kunne ikke svare på spørsmålet og vil komme tilbake med svar. 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
  
 
KS- 10/2022 Vedtak: 

1. Andøy kommune overlater til Andøya Spaceport AS å utarbeide forslag til 
områderegulering for de aktuelle områdene knyttet til etablering av Andøya 
Spaceport i tråd med det fremlagte forslaget til avtale, datert 17.01.2022. Andøy 
kommune har full planmyndighet. 

2. Andøya Spaceport AS forplikter seg til å bære kostnadene ved utarbeiding av 
områderegulering / planutarbeidingen. 

3. Kommunens kostnader i forbindelse med kommunens deltagelse i planprosessen, 
samt administrativ og politisk behandling, dekkes av kommunen. Andøya Spaceport 
AS dekker eksterne kostnader direkte knyttet til reguleringsplanen.  

4. Det skal ikke betales saksbehandlingsgebyr til kommunen for områdereguleringen, 
iht. gjeldende regelverk for områdeplaner. 
 

 
 
 
 
11/2022: 30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra Ørjan Vøllestad  
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
 
2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
 
 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 22/2022 Vedtak: 

1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
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2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
Samtlige partier tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Saken utsettes. 
 
KS- 11/2022 Vedtak: 
 
 
 
 
12/2022: Lovlighetskontroll av vedtak i sak 121/21 
 
Forslag til vedtak: 
 
Vedtaket opprettholdes og saken oversendes Statsforvalteren. 
 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Saken utsettes. 
 
KS- 12/2022 Vedtak: 
 
 
 
 
13/2022: KONSTITUERING I STILLING SOM RÅDMANN 
 
 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 

Saken utsettes. 
 
KS- 13/2022 Vedtak: 
 
 
 
 
14/2022: Spørsmål og interpellasjoner 
 
Spørsmål fra Matz Abrahamsen (H) angående avvik ved brannstasjonen på Andenes 
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Interpellasjon fra Matz Abrahamsen (H) angående Andens skole 
Spørsmål fra Tommy Lyngra Søberg (AP) angående veilys 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Matz Abrahamsen (H) stilte følgende spørsmål: 
 I Andøyposten fredag 4. februar fremkommer det at Andøy Kommune nok en gang blir truet 
med tvangsmulkt fra Arbeidstilsynet pga. arbeidsforholdene for brannmannskapene på 
Andenes.  
Dette er ikke første gangen vi har vært i tilsvarende situasjon.  
 
I kommunestyret 21.06.21 fikk vi en grundig orientering om hvilke avbøtende tiltak som 
kunne iverksettes. Disse tiltakene skulle være midlertidig i påvente av ny brannstasjon. Slik 
jeg oppfattet denne orienteringen var det bare å sette i gang for å lukke relevante avvik.  
 
Tiltakene som ble presentert var også godkjent av arbeidstilsynet som midlertidige tiltak.  
 
Derfor forundrer det meg at vi på nok en gang er kommet i denne situasjonen.  
 
Hva er status i denne saken? Hvilke tiltak er gjort og hva gjenstår for å lukke avvikene som 
arbeidstilsynet pålegger.  
 
Teknisk sjef svarte: 
 
Det er riktig av det ble gitt en orientering i kommunestyret i juni i fjor, og det har vært jobbet 
med å få en løsning på plass 
 
I brev av 15.10.2021 til Arbeidstilsynet redegjorde Andøy kommune for planene for 
midlertidige tiltak på Andenes brannstasjon. De planlagte midlertidige tiltakene innebar 
etablering av en brakkeløsning med garderobefasiliteter og vaskeri. I forbindelse med 
prosjekteringen ble Andøy kommune oppmerksom på at dette alternativet er relativt 
komplekst, og at andre alternativer også muligens kunne ivareta HMS-hensyn. Andøy 
kommune besluttet i desember at alternativer burde utredes nærmere.  
 
Brannsjefen i Andøy har innhentet en utreding fra rådgivende konsulent for et alternativ. 
Anbefalt alternativ innebærer innføring av «Skellefteå-modellen» for håndtering av 
kontaminert brannutrustning, bekledning og utstyr, brukt i hendelser der det har oppstått 
forurensing. Arbeidstilsynet har også oversendt informasjon om «Skellefteå-modellen» til 
Andøy kommune. 
 
«Skellefteå-modellen» innebærer at personell reiser inn i ren bil i underbekledning eller i 
annen ren medbrakt bekledning. Modellen beskriver også at forurenset tøy pakkes ned i 
godkjente sekker. Alt utstyr som er forurenset pakkes særskilt og fraktes i særskilt lukket 
henger/bil tilbake til stasjonen. Andøy brannvesen skaffer nødvendig utstyr og gir nødvendig 
opplæring av mannskapet.  
 
Andøy kommune vil også opprette vaske- og rengjøringscontainer i tilknytning til dagens 
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brannstasjon. Brakke/container innredes med godkjent industrivaskemaskin med 
tilstrekkelig kapasitet for branntøy, samt vask/tørk av underbekledning og masker. En slik 
løsning etableres som beskrevet i umiddelbar tilknytning til Andenes brannstasjon, og driftes 
i sin helhet av personell fra brannvesenet. Container/brakkemodul rengjøres/nedvaskes 
etter bruk og tilbakeføres til ren sone før neste innsats. Det vil være påkrevet med bruk av 
verneutstyr i forbindelse med vask av utstyr etter hendelse. 
 
Brannsjefen fremla og drøftet tiltakene med alle berørte mannskaper i plenum på 
brannøvelse 01. februar 2022. Det vil bli laget rutiner og gitt nødvendig opplæring. 
Andøy kommune har startet arbeidet med anskaffelse av nødvendig utstyr for å benytte 
«Skellefteå-modellen».  
 
Administrasjonen i Andøy kommune forbereder nå en sak til politisk behandling med varsel 
om oppstart med reguleringsplan for nye Andenes brannstasjon.  
Andøy kommune ser også på mulighetene for samarbeid med flere blålysetater og Avinor. 
 
 
Matz Abrahamsen (AP) la frem følgende interpellasjon: 
 
Som skoleeier bør kommunestyret være bekymret over innholdet i leserinnlegget i 
Andøyposten 28. desember 2021 angående Andøy skolene. 
 
Vi skal være en attraktiv kommune å komme til. Dette gjelder alle områder, også for 
skolesiden. De nærmeste årene skal vi forhåpentligvis ønske mange nye andværinger 
velkommen.  
 
Det er derfor viktig å ha fullt fokus både på de som allerede går i barnehage/skole og på de 
nye som kommer. Dette er morgendagens andværinger og vi må tilrettelegge for en god 
skolehverdag.  
 
Slik jeg leser innlegget er flere foresatte bekymret over situasjonen ved skolen. Når man 
setter seg ned og skriver et leserinnlegg i avisen tenker jeg at foresatte verken føler seg sett 
eller hørt av skolen. Dette er bekymringsfylt.  
 
I høst fikk vi gjennom media opplysninger om at det var ny giv og ingen lærermangel ved 
skolen. I leserinnlegget kommer det en helt annen versjon.  
 
Formannskapet og kommunestyret har gjennom de siste årene fått informasjon om god 
tilgang på kvalifiserte lærere og at vi har tilstrekkelig med kvalifiserte lærere ved skolen.  
 
Slik jeg har forstått det har det vært relativt stor læreravgang de siste årene.  
 
Man kan derfor stille spørsmål ved følgende forhold:  
 
- Hva gjøres for å beholde og rekruttere kvalifiserte lærere?  

- Hvordan bidrar man til kontinuitet ved skolen slik at elever kan ha samme klassekontakt 
over flere år?  

- Gjennomføres det sluttsamtale når ansatte avslutter sitt arbeidsforhold?  

- Hva er status på læreverk/læremidler ved skolen? Har man tilstrekkelig tilgang.  
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Rådmannen svarte: 
 
Det har vært god tilgang på kvalifiserte lærere når vi har lyst ut stillinger på våren de siste 
årene, og vi håper at vi får like mange søkere når vi nå lyser ut ledige stillinger foran 
skoleåret 2022-23. 
 
For høy andel av undervisningen i Andøyskolen gis av undervisningspersonale uten godkjent 
utdanning. Det vurderes som det aller viktigste for andøyskolen å øke andelen kvalifisert 
undervisningspersonell. Vi har derfor hatt fokus på dette, og tall fra grunnskolens 
informasjonssystem viser at vi har klart å øke andelen undervisning som gjennomføres av 
faglærte lærere i grunnskolen de siste årene. I 2017/18 ble 69,9 % av undervisningen utført i 
Andøyskolene gitt av undervisningspersonale med godkjent utdanning. Dette tallet har nå 
økt til ca 85% for inneværende skoleår. Dette er et godt tegn, og en markant økning og 
forbedring fra 2017/18.  Likevel er vi ikke fornøyd, og vi har en for høy andel av 
undervisningen som gis av personer uten godkjent utdanning. Vi må derfor fortsatt jobbe 
målrettet for å rekruttere faglærte lærere i tiden framover. Dette er også skissert som en 
hovedutfordring i tilstandsrapporter for grunnskolene i Andøy. 
 
Hvis man ser på statistikken fra SSB som også inkluderer vikarer, og som på mange måter er 
«fasiten», ser vi at det er en stor utfordring å få tak i kvalifiserte vikarer i løpet av et skoleår. 
Vi er veldig glade for alle vikarer vi får tak i, men dette er et problem vi må ta på alvor, og vi 
vet at det skjer endringer og oppstår fravær av ulike årsaker i løpet av skoleår som skaper 
store utfordringer. Når vi nå skal lyse ut lærerstillinger for skoleåret 2022/23 vurderer vi 
derfor å ansette flere lærere for også å kunne dekke opp et vikarbehov vi, basert på de siste 
års erfaringer, vet vi kommer til å få. Dette for å ha kvalifiserte lærere som kan brukes ved 
fravær, og at vi kan sikre et både elever og ansatte får mer forutsigbarhet, og sårbarheten 
reduseres. Dersom vi får like stor tilgang på kvalifiserte søkere som vi har gjort ved de siste 
to års utlysninger bør vi være godt fornøyd.  
 
Andøy kommune skal inneværende år utarbeide en rekrutteringsplan, og kommunestyret 
satte av penger til rekrutteringstiltak i årets budsjett. Som de fleste er kjent med har vi 
utfordringer med å rekruttere riktig kompetanse på flere områder enn i grunnskolene, men 
en rekrutteringsplan må og vil også ta inn gode tiltak for å rekruttere til skolene. Våre tall 
viser kompetansemangelen er markant større på 1.-7.trinn enn på ungdomstrinnet. 
Rådmannens oppfatning er derfor at vi må rette våre tiltak i hovedsak mot denne 
målgruppen. 
 
For å beholde og rekruttere kvalifiserte lærere må vi bygge gode fagteam. For å beholde folk 
er det viktig å forsøke å sette sammen team som fungerer sammen både faglig og 
relasjonelt. Det vil si at de må ha den riktige kombinasjon av fag, den riktige didaktiske 
kompetansesammensetningen og være god på relasjoner, slik at de sammen kan mestre 
utfordringene i den spesifikke elevgruppa.  
 
Trivsel på team er viktig for å skape samhold og gjøre hverandre god. Så er det slik at vi må 
bruke de folkene vi har og alle team blir ikke alltid optimale. Som arbeidsgiver forventer man 
likevel at viljen til samarbeid og VI-følelse med eleven i fokus er det som driver oss i jobben 
og at vi alle ønsker å lage en god skole for elevene. Elevene kommer alltid først. 
Ledelsen ved skolene i Andøy har som mål å løfte ansatte gjennom ros for vel gjennomført 
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arbeid, støtte dem når de står i krevende situasjoner, veilede dem i skoleutviklingsarbeid og 
legge til rette for kompetanseheving på nødvendige områder for å skape faglig trygghet. Det 
å delta på teamarbeidet i skolen for både oppdateringer og informasjon gir lederne et godt 
innblikk i det pedagogiske arbeidet og samarbeidet på teamet. 
 
Ledelsen ved skolene er også i dialog med de som er midlertidig ansatt og de som er 
studenter fra kommunen. Studentene som bor i kommunen brukes ofte som vikarer når de 
ønsker/har kapasitet til dette, eller i faste oppdrag i fag som de er ferdige med studiene. 
Dette har vi gjort i flere år, og vi har mange eksempler på ansettelser som er gjort på 
grunnlag av denne kontakten.  
 
Det er alltid et mål å lage gode team som fungerer og at kontaktlærer følger klassen over tid. 
Dette er noe skolene etterstreber i sin langsiktige planlegging. Så er det ikke alltid dette lar 
seg gjennomføre. Det kan være at lærere flytter eller slutter, eller at det av andre årsaker 
ikke fungerer godt nok på team i elevgruppe eller med den aktuelle kontaktlæreren. Her er 
det mange hensyn som skal vurderes opp mot hverandre.  
 
Rektorene har stort sett veldig god oversikt over årsaker til at lærere og andre ansatte har 
sagt opp eller søkt permisjon. Dette pga jevnlig dialog og samtale med arbeidstaker. Det 
gjennomføres ikke en organisert sluttsamtale som referatføres. Enda viktigere enn en 
sluttsamtale, er det å gjennomføre samtaler gjennom skoleåret med ansatte for å legge til 
rette/avhjelpe ansatte som enten står i tøffe tak på jobb eller har det utfordrende på andre 
områder.  
 
Jeg ønsker å understreke: Ved skolene i Andøy har det de siste årene vært et sykefravær 
omtrent på snittet til kommunen, og på lærerstillinger har det også vært en turnover som er 
litt lavere enn snittet for alle typer stillinger. 
 
Så angående læreverk.  
 
Det er behov for å gjøre anskaffelser av læreverk og læremidler. Forrige skoleår fikk vi 
innspill fra lærerne ved skolene at det var lurt å vente med anskaffelser på grunn av 
innføring av nye læreplaner. 
6.januar i år sendte skolefaglig rådgiver ut melding til skolenes utviklingsgrupper om å 
igangsette et arbeid med å kartlegge hvilke fag det var behov for fornying i, og deretter 
involvere de aktuelle faglærere i utvelgelse av verk. Vi ønsker at det tenkes at lærebøkene er 
én av flere kilder som kan brukes til å utarbeide god og tilpasset undervisning. Her må det 
vurderes at det kan være ulike behov i ulike fag. Noen fag er det mer naturlig å tenke 
tradisjonelt (1 lærebok per elev), mens i andre fag kan man vurdere lærebøker som 
klassesett som kan brukes på andre måter enn den tradisjonelle. Det må også vurderes om 
det finnes gode digitale alternativer eller supplementer. 
 
Det er læreplanen som skal danne grunnlaget for den undervisningen man gir, og ikke 
læreboka, men man skal ikke undervurdere et godt læreverks betydning som støtte og hjelp 
for å drive god undervisning.  
 
Vi har anskaffet ulike digitale læremidler som f.eks. skolenmin.no – som har læreverk i alle 
fag fra 5.-10.klasse,  Salaby, totalpakken fra Fagbokforlaget som inneholder en menge 
ressurser i ulike fag, Campus Inkrement, Kikora, Elevkanalen.  
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Så skal dette som sagt suppleres med oppdaterte læreverk. Her setter selvsagt skolenes 
økonomiske rammer for innkjøp av læreverk begrensninger. 
 
Tommy Lyngra Søberg (SP) stilte følgende spørsmål: 
 
Jeg lurte på om det er muligheter for Andøy kommune å reinvestere i allerede eksisterende 
veilys masse nå som kommunen har en del midler til 
rådighet? 
 
Mange av kretsene er i dårlig forfatning og trenger oppgraderinger utover 
nødreparasjoner. Jeg mener dette også ville hatt direkte innvirkning på bolyst i positiv 
retning for innbyggerne i kommunen om dette var mulig å få gjort noe med. 
 
Ordføreren svarte: 
 
Jeg takker for spørsmålet. 
 
Ordføreren vil be administrasjonen sende en henvendelse til Andøy Energi Holding AS 
for å få gjort en vurdering av tilstanden for veilysene i kommunen, og at man samtidig 
ber om å få et overslag over kostandene med å oppgradere veilysene sett opp mot 
dagens krav, utover nødreparasjoner. 
 
Når Andøy kommune har mottatt en slik oversikt kan administrasjonen utrede en sak 
for kommunestyret som også sier noe om finansieringen av et slikt tiltak. 

 
 
 
 
 
 

Etter anmodning fra kommunestyret innkalles det til ekstraordinært møte i 
kommunestyret. Dette for orientering om datasikkerhet og behandling av saker som 
var satt opp på sakslisten til dette møtet, men som ikke ble behandlet innenfor 
oppsatt møtetid. 
 
 
 
MUNTLIGE SPØRSMÅL SOM OVERFØRES TIL NESTE MØTE I KOMMUNESTYRET 
 

Tone Grav (SP) - spørsmål om Risøyhamn barnehage 
Kjell-Are Johansen (AP) –  spørsmål om budsjett 2022 og renteinntekter. 
Kjell-Are Johansen (AP) –  spørsmål om budsjett 2022 og opprettelse av fysioterapi hjemmel.  
 



 

ANDØY KOMMUNE 

 

 

Møteprotokoll 
for 

KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 22.02.2022 Møtetid: Kl. 16:00 - 18:05 
Møtested: Kommunestyresalen Saksnr.: 15/2022 – 20/2022 

 
 
Møtende Medlemmer Parti 
Halvar Rønneberg  
Anitha Bendiksen AP 
Tommy Søberg AP 
Matz Abrahamsen H 
Arne Robert Svendsen MDG 
Jakop Mortensen SP 
Kjell-Gunnar Myrseth SP 
Knut Nordmo SP 
Lill Pettersen SP 
Rune Stave SP 
Tone Grav SP 
Tore Benjaminsen SP 
Jitse Jonathan Buitink SV 
 
Forfall meldt fra følgende medl. Parti Følgende varamedl. møtte Parti 
Kjell Are Johansen AP Bjørn-Roger Steen AP 
Anders Stave MDG Malin Abrahamsen MDG 
Kurt Spjelkavik SP Øyvind E. B. Hanssen SP 
Marita Thanke Hansen SP  
Odd Arne Andreassen SP Hilde Johnsen SP 
Per Kristian Elvan SP  
Stine Lundemo SP Øyvind Ridola Høyning SP 
Torfinn Bø SP Rachel Susann Jacobsen SP 
Yngve Laukslett SP Tone Schaug SP 
Lill Inger Tyvold Berg-Olsen SV             
 

 
 

Møteleder: Ordfører Knut A. Nordmo 
Fra adm. møtte: Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen, rådmann Andreas Jordell, 

personalfaglig rådgiver Kjell Einar Johansen, teknisk sjef John Petter 
Karlsen, enhetsleder Merete Olsen, IT Leder Ann Kristin Åse og 
formannskapssekretær Greta Jacobsen 
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Rett utskrift: 
 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
 
 

   

   
                                                          Knut A. Nordmo 
                                                                 ordfører 
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Sakliste 
 

Sak nr. Sakstittel  

15/2022 Godkjenning av innkalling  

16/2022 Godkjenning av saksliste  

17/2022 30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra 
Ørjan Vøllestad 

 

18/2022 Lovlighetskontroll av vedtak i sak 121/21  

19/2022 ORIENTERING U.off 

20/2022 KONSTITUERING I STILLING SOM RÅDMANN Personalsaker 
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Minneord for Arne Martin Ellingsen, død 11.02.22 

Ordføreren ønsket velkommen til møte. 

Rådmannen foretok navneopprop. 20 representanter var til stede. Ordføreren erklærte møtet 

for vedtaksfør. 

 

15/2022: Godkjenning av innkalling 
 
Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Tone Grav (SP) stilte spørsmål om teams kan benyttes for korte politiske møter. 
 
Ordføreren svarte at politiske møter bør være fysiske møter når dette er mulig. 
 
 
KS- 15/2022 Vedtak: 

Innkallingen ble godkjent. 

 

 
 
 
16/2022: Godkjenning av saksliste 
 
Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren informerte om at spørsmål fra representanten Kjell-Are Johansen (AP) som ble 
overført fra forrige møte i kommunestyret ville bli besvart i dette møtet, selv om Johansen 
ikke var til stede i dette møtet.  Dette etter avtale med Arbeiderpartiets gruppe. 
 
Ordføreren informerte om at sak 19/2022 - Orientering og sak 20/2022 - Konstituering i 
stilling som rådmann ville bli behandlet i lukket møte. 
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KS- 16/2022 Vedtak: 

Sakslisten ble godkjent. 

 
 
 
17/2022: 30-sone på Andenes. Oppfølging av innbyggerforslag fra Ørjan Vøllestad  
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
 
2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
 
 
Formannskapet 31.01.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 22/2022 Vedtak: 

1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
 
2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
Samtlige partier tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 

Saken utsettes. 
 
KS- 11/2022 Vedtak: 
 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 
  
 
 
 

Arne Robert Svendsen (MDG) ba om vurdering av sin habilitet som saksbehandler.  Han 
fratrådte, 19 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Arne Robert Svendsen (MDG) ble erklært inhabil. 
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Votering: 
Arne Robert Svendsen (MDG) erklæres inhabil. 
 
Matz Abrahamsen (H) la frem følgende endringsforslag: 
Kommunestyret ber rådmannen innarbeide saken om 30-soner som en del av den planlagte 
sentrumsplanen som skal igangsettes.  Sentrumsplanen skal også vurdere andre 
trafikksikkerhetstiltak på Andenes. 
 
Trafikksikkerhetsutvalget skal behandle saken og komme med en uttalelse. 
Sentrumsplanen legges frem for politisk behandling når den er ferdig behandlet. 

 
Votering: 
Formannskapets innstilling vedtatt med 18 stemmer for, mot 1 stemme (H) for forslaget 
frem lagt av Matz Abrahamsen (H) 
 
 
KS- 17/2022 Vedtak: 

1. Det innføres 30-soner i alle sidegater av FV 82, for kommunale og private veier/gater fra 
Toftenkrysset og nord mot Andenes. 
 
2. Tiltaket legges inn som en del av Andøy kommunes Plan for trafikksikkerhet 2022 – 2025. 
 
 
 
 
Arne Robert Svendsen (MDG) tiltrådte, 20 representanter var til stede. 
 
 
 
18/2022: Lovlighetskontroll av vedtak i sak 121/21 
 
Forslag til vedtak: 
 
Vedtaket opprettholdes og saken oversendes Statsforvalteren. 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Saken utsettes. 
 
KS- 12/2022 Vedtak: 
 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
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KS- 18/2022 Vedtak: 

Vedtaket opprettholdes og saken oversendes Statsforvalteren. 
 
 
 
 
MUNTLIGE SPØRSMÅL OVERFØRT FRA KOMMUNESTYREMØTE 14.02.22 
 
Tone Grav (SP) viste til bekymring fra foreldre som har barn i Risøyhamn barnehage om at 
lokalene er for små og stilte spørsmål om lokalene i 2. etasje kan tas i bruk som barnehage. 
 
Ordføreren svarte at rådmannen har opplyst at det vil bli lagt frem sak for politisk behandling 
om utvidelse av barnehagen. 
 
Tone Grav (SP) stilte spørsmål om når tid saken vil bli lagt frem og om hvor lang tid det vil ta 
før barnehagen kan utvides. 
 
Rådmannen svarte at sak vil bli lagt frem i førstkommende møte i formannskapet og i 
kommunestyret.  Han kunne ikke svare på hvor lang tid arbeidet med utvidelsen vil ta da 
dette er avhengig av om hvor snart det er mulig å få tak i fagfolk som kan utføre jobben. 
 
 
Ordføreren viste til spørsmål stilt av Kjell-Are Johansen (AP) i kommunestyremøte den 
14.02.22 angående budsjett 2022 og renteinntekter og svarte at dette vil bli tatt med i neste 
budsjettreguleringssak som kommer i mai. 
 
Ordføreren viste til spørsmål stilt av Kjell-Are Johansen (AP) i kommunestyremøte den 
14.02.22 angående endring av fysioterapihjemmel i kommunen og ba rådmannen svare på 
spørsmålet. 
 
Rådmann Sveinung Ellingsen svarte:  
 «Spørsmålsstilleren henviste til uttalelser fra rådmannen i Andøyposten, hvor rådmannen 
hadde uttalt at kommunen nå skulle vurdere om den aktuelle fysioterapihjemmelen skulle 
organiseres som en driftsavtale med en selvstendig næringsdrivende fysioterapeut eller en 
kommunalt ansatt fysioterapeut.  
 
Det ble av spørsmålsstilleren henvist til at det allerede var vedtatt at kommunen skulle ha en 
driftsavtale. Rådmannen har ikke tolket vedtaket slik. Vedtaket, som ble gjort i forbindelse 
behandling av budsjett og økonomiplanen, sier «Beholde fysioterapihjemmel». Som kjent 
hadde administrasjonen gjort administrativt vedtak om å si opp den aktuelle driftsavtalen 
med selvstendig næringsdrivende fysioterapeut. Dette var gjort før kommunestyrets 
behandling av budsjett- og økonomiplan.  
Rådmannen opplyste videre i behandlingen av budsjett og økonomiplan om muligheten til å 
vurdere enten en driftsavtale med selvstendig næringsdrivende fysioterapeut eller en 
kommunalt ansatt fysioterapeut. Det er disse alternativene kommunen har når det gjelder 
organisering av fysioterapitjenesten.  
 
Vi vil nå få innspill og ha dialog med de øvrige fysioterapeutene i kommunen, og legge fram 
en sak til politisk behandling for å avgjøre om tilbudet skal organiseres som en kommunal 
stilling eller en driftsavtale med selvstendig næringsdrivende fysioterapeut.» 
 

 
 
 
 
 



Side 8 av 9 

 

19/2022: ORIENTERING 
 
Forslag til vedtak: 
 
Orientering om datasikkerhet v/ IT Leder Ann Kristin Åse     U.off 
 
 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 

Ordføreren foreslo at orienteringen bør skje i lukket møte, jfr. Kl. § 11-5, 3. ledd b) 
 
Votering: 
Lukket møte. 
 
LUKKET MØTE  
 
IT Leder Ann Kristin Åse orienterte om datasikkerhet og svarte på spørsmål. 
 
 
 
 
 
 
20/2022: KONSTITUERING I STILLING SOM RÅDMANN 
 
Forslag til vedtak: 
 
 
 
 
Kommunestyret 14.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Saken utsettes. 
 
KS- 13/2022 Vedtak: 
 
 
Kommunestyret 22.02.2022: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren foreslo saken behandlet i lukket møte, jfr. Kl. 11-5 og Offl. § 25. 
 
Votering: 
Lukket møte. 
 
LUKKET MØTE 
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KS- 20/2022 Vedtak: 

1. Skolefaglig rådgiver Sveinung Ellingsen konstitueres i stilling som rådmann i 
perioden 15.11.21 – 15.03.22 

 
2. Fastsetting av lønn for den aktuelle perioden delegeres til ordfører. 

 
 
 
 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Referatsaker 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/252 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
24/2022 Kommunestyret 28.03.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1   Møteprotokoll for møte i eldrerådet den 07.02.22 
Nr.  2  Gjenpart av brev fra Bygdelaget for Forfjord, Fornes og Medby til Nordland 
Fylkeskommune, dat. 07.02.22, angående endring av bussruter 
Nr.  3  Halvårsrapport, andre halvår 2021 for Andøy Frivilligsentral, AFVS 
Nr.  4  Gjenpart av uttalelse fra Bø kommune om støtte til bøndene i forbindelse med 
kommende jordbruksforhandlinger 

 

 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
 



     ANDØY KOMMUNE  
 
 

MØTEPROTOKOLL 
FOR  

ELDRERÅDET 
 

Møtedato:  07.02.22 Møtetid:     Kl 12:00 – 14:45 
Møtested: Grupperom Idr.hall Saksnr:       1/22 – 8/22 

 
Forfall følgende medlemmer: Følgende vara møtte: 
Katrina Grav Svein Haug 
Halvdan Kristiansen Signe Åbergsjord 
  
  
 
Møtende medlemmer:  
Karl Øyvind Bråten  
Bjørg Nordgård  
Odd-Einar Gudbrandsen  
  
  
 
Møteleder: Karl Øyvind Bråten 
Fra adm. møtte: Nina Strand, sekretær 
 
 
Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
  
 
 

Karl Øyvind Bråten 
leder 

 
 
 
 
 



Saksliste 
 
Sak nr. Sakstittel 
01/22 Godkjenning av møtebok og innkalling 
02/22 Referatsaker 
03/22 Møteplan 2022 
04/22 Innflytting nytt sykehjem 
05/22 Nye omsorgsboliger 
06/22 Årsberetning eldrerådet 
07/22 «Leve hele livet», prosessen videre 
08/22 Eventuelt 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 1/22 Godkjenning av møtebok og innkalling 
 
Møteboken fra 09.12.2021  godkjennes 
  
 
Sak 2/22 Referatsaker 
 
Tatt til etterretning 
 
 
Sak 3/22 Møteplan 2022 
 
Planlegger møter følgende datoer: 
 
21 mars, 5 mai og 8 juni 
Mulig besøk på nytt sykehjem i mai. 
 
Sak 4/22 Innflytting nytt Sykehjem 
I uke 10 blir det innflytting. Måtte vente på at de byttet baderomsplater på 7 bad, reklamasjon.  

- Ang pasienter som må til Bø sykehjem; Eldrerådet syns ikke det er en god løsning både for pårørende og 
pasienter. Andøy kommune burde prioritere opplæring av ansatte for å ha rett og nok kompetanse i kommunen, 
og kunne ta imot utskrivingsklare pasienter. Prøve også å gjøre om stillinger til 100% for å gjøre de mer 
attraktive. 

 

Sak 5/22 Nye omsorgsboliger 

Alternativer til ny plassering for omsorgsboliger er ved helsesenteret, ved idrettsbanen, gamle shell, ved flyplassen 
og andenes sør. Saken skal fremvises i kommunestyret 14 februar. 24 omsorgsboliger vil koste 136 mill. renovering 
eksisterende helsesenter koster 142 mill.  Om det renoveres kan de bare bygge halvparten av de omsorgsboligene 
pga regler fra Husbanken og får også mindre tilskudd fra husbanken.  

Grunnen til å flytte plassering er at andenes helsesenter er så gammelt og trenger å rehabiliteres, dette er enorme 
kostnader. Har planer om å da bygge 50 omsorgsboliger og helsesenter som koster ca 312 mill, alt nytt. Det blir da 
riktig antall omsorgsboliger og det blir et nytt helsesenter. Tilskudd fra husbanken blir også større.  

- Eldrerådet tenker fortsatt at utgangsalternativet ved helsesenteret er best. Et nybygg for både leiligheter og 
helsesenter høres bra ut. Eldrerådet er enige om at den beste tomta fortsatt er ved Helsesenteret. 

 

Sak 6/22 Årsberetning eldrerådet 

Tatt til etterretning 

 

Sak 7/22 «Leve hele livet», prosessen videre? 

 - Helse og omsorgs leder Rimmert van der Kooij-van Waegeningh, skal overta prosjektet, så vi venter på at 
det kommer på dagsorden. 

 



Sak 8/22 Eventuelt 
Besøk: 

Ove Pedersen og Ørjan Vøllestad kom og  informerte om Andøy aktivitetspark. De ønsker å lage aktivitetspark for 
både barn og voksne. Har fått midler fra utmarksfellesskapet for å komme i gang med et prosjekt. Ønsker å innhente 
synspunkter fra lag og foreninger, og skole og barnehage. Hva ønsker de eldre i en sånn park? Eks bocciabane, tursti, 
treningsapparater 

 

Evnt:   Ang Gatelys, Teknisk sjef sier de har hatt lite bemanning til å svare og håndtere hendvendelser. 
Jobber med en løysning. Økonomien gjør også at det er ikke mulig å bytte alle lys.                                                        
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Handlingsplan Samskap 2022 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Sveinung Ellingsen 16/1433 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret godkjenner styrets forslag til handlingsplan 2022 for Samskap. 
 
Delen av vedtaket fra kommunestyrets behandling av handlingsplan for Samskap 2021 som  
omhandler forlengelse av omstillingsperioden oppheves.  
 
Konkret oppheves følgende del av vedtaket i sak 51/2021: 

 

«Andøy kommunestyre ber rådmannen/adm. utrede sak om forlengelse av 
omstillingsperioden». 

 
Andøy kommunestyre ønsker nå et tydelig fokus på og arbeid med videreføring av 
utviklingsarbeidet etter omstillingsperiodens slutt, og ber derfor om at rådmannen vurderer 
muligheten for å etablere samarbeid med Nordland Fylkeskommune om et «vekstprogram 
for Andøy».  
 
Andøy kommunestyre ønsker at avslutningsfasen av Samskap igangsettes så raskt som 
mulig.  
 
Det må, senest i løpet av våren 2023, bli framlagt en sak til kommunestyrets behandling med 
en tydelig anbefaling fra Rådmannen om hvordan nærings- og utviklingsarbeidet skal 
ivaretas etter omstillingsperiodens slutt.  
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Denne saken gjelder godkjenning av programstyrets forslag til handlingsplan for Samskap 
2022. 
 
Faktiske opplysninger: 
09.02 og 10.02 avholdt Samskap et styreseminar for å få innspill og forslag til innholdet i 
handlingsplanen for 2022. Deltakere i styreseminaret var programstyret med 
varamedlemmer og observatører, ungdomsrådet og administrasjonen i Samskap. 
Styret i Samskap behandlet forslaget til handlingsplan i styremøte 23.02.22.  
 
Vedlagte forslag til handlingsplan er oppdatert etter styrets behandling. 
 
Handlingsplanen prioriterer: 
Ringvirkninger av store prosjekter 

- Andøya space 
- Andfjord salmon 
- Andenes havn 
- The whale 

Næringsarealer 
- Andenes havn 
- Andøya flystasjon 

Attraktivitet bo og besøke 
- Bolig 
- Velkommen heim – bidra til at flere unge ønsker å bo i Andøy 
- Besøksforvaltning – ivareta naturen, menneskene og sikre lokal verdiskaping i 
Andøy 

Videreføring av utviklingsarbeidet 
- Sikre prosjektportefølje, effektmål, kompetanse, metoder og nettverk. 

 
Andøy kommunes rolle 
I tillegg til å være eier av omstillingsprogrammet har Andøy kommune en viktig rolle som 
tilrettelegger for næringsarealer, infrastruktur og service til næringslivet. I denne 
sammenheng skjer dette hovedsakelig gjennom innsatsområdene Attraktivt bosted og 
attraktiv næringskommune.  
 
Behandling av handlingsplanen 2021 – vedtatt tilleggsforslag: 
I forbindelse med kommunestyrets behandling den 12.04.2021 av handlingsplanen for 2021 
(sak 51/2021) ble følgende tilleggsforslag vedtatt: 
 

«Andøy kommunestyre ber rådmannen/adm. utrede sak om forlengelse av 
omstillingsperioden». 

 
Forutsetningene for en eventuell forlengelse av omstillingsprogrammet har, etter 
rådmannens oppfatning, endret seg betydelig fra vedtaket i sak 51/2021 ble gjort. Som 



kommunestyret er godt kjent med har Andøy kommune blitt tildelt et fond på 250 millioner 
kroner til utvikling i Andøy. Det videre arbeidet bør etter rådmannens oppfatning ikke 
fokusere på forlengelse av omstillingsperioden, men rette seg inn mot ivaretakelse av 
utviklingsarbeidet og næringsarbeidet i Andøy kommune i «ordinær drift». Avslutningsfasen 
av Samskap, som i handlingsplanen er en prioritert aktivitiet, vil komme med anbefalinger om 
hvordan kommunen best kan videreføre utviklingsarbeidet etter omstillingsperiodens slutt. Et 
slikt avslutningsprosjekt og de endelige anbefalinger som utkommer av prosjektet, må etter 
rådmannes oppfatning ta hensyn til de markant endrede rammebetingelsene et 
utviklingsfond på kr 250 millioner kroner innebærer for mulighetene til videreføring av 
utviklingsarbeidet i kommunen med mål om sikring av prosjektporteføljen og ivaretakelse av 
kompetansen som er bygget opp over år i omstillingsarbeidet. 
 
Rådmannen anbefaler derfor at vedtaket om utredning av sak om forlengelse av 
omstillingsperioden i sak 51/2021 oppheves. 
 
Vurdering: 
Rådmannen anbefaler at handlingsplanen for 2022 vedtas, og at man samtidig opphever 
tilleggsvedtaket fra behandlingen av handlingsplanen for 2021 som omhandler å utrede sak 
om forlengelse av omstillingsperioden. 
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1. INNLEDNING 

1.1. Om handlingsplanen 
Handlingsplanen beskriver operasjonaliseringen av omstillingsplanen. Den skal bidra til 
at strategiene gjennomføres, og til at vi når målene som er satt for hvert av 
innsatsområdene. 
 
Administrasjonen i Samskap har i samarbeid med programstyret ansvaret for å 
utarbeide, godkjenne, følge opp og revidere nye planer for påfølgende år. 
Handlingsplanen for 2022 behandles og vedtas av styret i Samskap og kommunestyret i 
Andøy kommune, og gjøres tilgjengelig for allmennheten.  
 
Innholdet i handlingsplanen er basert på omstillingsplanen. I tillegg er den årlige 
programstatusvurderingen med Innovasjon Norge, innspill fra næringsaktører, 
programstyret og andre organisasjoner lagt til grunn for planen. Områdene innenfor 
samfunnsutvikling er i tillegg basert på overordnet planverk i Andøy kommune. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: Andøya Space 
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1.2. Visjon og verdigrunnlag 
 

Sammen skaper vi framtid i Andøy 
 
Visjonen til Samskap er «Sammen skaper vi framtid i Andøy». Tanken bak er at framtida 
kommer uansett hva vi gjør, men det å skape seg ei framtid betyr noe mer. Det å skape ei framtid 
for Andøy betyr at Andøy blir et godt sted både å bo og jobbe også i framtida. De viktigste ordene 
i denne visjonen er likevel det første og det tredje: «Sammen» og «vi». Det forteller at den 
framtida vi ønsker å skape her, er avhengig av hvem som skaper den.  
 
At framtida skapes av og med innbyggere, næringsliv og besøkende, gjør den mer verdifull. Det 
beskriver den prosessen Andøy kommune har ønsket seg i omstillingsarbeidet fra starten av; 
deltagelse og engasjement fra flest mulig andværinger. Samskap skal gjennom samarbeid med 
og involvering av eksterne miljø bidra til innflytting av næringsaktivitet. 
 
Verdigrunnlag for omstillingsprogrammet Samskap 
Omstillingsarbeidet skal gjennomføres i tråd med visjon og et felles verdigrunnlag.  
 
 
Følgende verdier skal kjennetegne Samskaps arbeid: 
 

 

Profesjonell  
Samskap skal være løsningsorienterte, 
imøtekommende og inneha riktig kompetanse 

 

Fremoverlent 
Samskap skal være pådrivere for nyskaping og 
utvikling som fører til innovasjon. Det innebærer å 
aktivt oppsøke aktører, søke, dele og utvikle ny 
kunnskap og legge til rette for samarbeid i relevante 
miljøer. 
 

 

Bærekraft 
Utvikling som imøtekommer dagens behov uten å 
ødelegge mulighetene for at kommende generasjoner 
skal få dekket sine behov. I vårt arbeid definerer vi 
bærekraft i tråd med FNs 17 definerte bærekraftsmål. 
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1.3. Hva sier omstillingsplanen 
Omstillingsplanen er det sentrale styringsverktøyet i omstillingsarbeidet, og ligger fast 
med de innsatsområdene som er valgt. Omstillingsplanene ble revidert i 2019 og det ble 
tatt inn et innsatsområde «andre næringer». Det er for å ivareta de ivareta de næringene 
som kan bidra til sysselsetting og attraktivitet ut over de store prosjektene.  
 
For å bidra til bedrift- og næringsutvikling 

1. Naturbaserte næringer 
2. Opplevelseskommunen 
3. Teknologi og kompetanse 
4. Andre næringer 

For å bidra til samfunnsutvikling (attraktivitet) 
5. Attraktivt bosted 
6. Attraktiv næringskommune 

For å bidra til en varig kultur for innovasjon 
7. Utviklings- og innovasjonskultur 

Omstillingsarbeidet er et ekstraordinært næringsutviklingsarbeid, og de forventede 
resultater av prosjekter og tiltak som støttes av omstillingsmidlene skal materialiseres i 
form av arbeidsplasser, en mer robust næringsstruktur, eller økt attraktivitet. Det betyr 
igjen at prosjekter med annen målsetting enn disse vanskelig kan prioriteres.  
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1.4. Resultater så langt og veien videre 

Oppdraget til Samskap er å bidra til nyskaping ved å støtte prosjekter i en tidlig fase. På 
sikt realiseres de i form av nye produkter, markeder, bedrifter, arbeidsplasser, økt 
attraktivitet og økt kommunal service til næringslivet.   

Totalt er det i underkant av 
160 prosjekter i porteføljen hos 
Samskap. Majoriteten er 
forprosjekter, hvor mange er i 
ferd med realiseres gjennom 
hovedprosjekter. 
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1.5. Prioriteringer for 2022 
 
Det pågår flere større etableringer og prosjekter i Andøy som vil gi effekter langt ut over 
kjernevirksomheten. Både i forhold til sysselsetting og attraktivitet. Proaktiv jobbing for 
å optimalisere ringvirkninger er skissert i planen. Attraktivitet både for nærings-
etableringer, bosetting og besøk er vesentlig for å oppnå målsetningene. 

I denne handlingsplanperioden skal avslutningsfasen iverksettes. Det innebærer 
videreføring av arbeidet i Samskap, gjennom kompetanseoverføring, gevinstrealisering 
og rapportering. Arbeidet skal gi en anbefaling til fremtidig organisering og satsinger 
innenfor næringsarbeidet i kommunen. Andøy kommune har det overordnede ansvaret 
for igangsetting og gjennomføring av prosessen i avslutningsfasen. 

Styret anbefaler følgende prioriteringer i handlingsplanen for 2022: 
 
  
 
 

Samskap sitt bidrag i prosjekter uavhengig av prioriteringer må alltid relateres til  
gjeldende regelverk for statsstøtte og bruk av omstillingsmidler. I tillegg er samspillet 
med andre offentlige finansieringskilder avgjørende for å sikre gode løsninger for 
prosjektene.  
 
Å kunne bidra i hovedprosjekter i siste del av omstillingsperioden er også en viktig 
faktor for å oppnå målsettingene i omstillingsplanen. Nødvendige avklaringer med KDD, 
Nordland fylkeskommune og Innovasjon Norge må derfor prioriteres høyt.  

 

Ringvirkninger store prosjekter 
Tilknyttet virksomhetene ved: 
- Andøy Space 
- Andfjord Salmon 
- Andenes havn  
- The Whale 

 

      Næringsarealer 
- Andenes Havn 
- Andøya flystasjon 

 

Attraktivitet bo og besøke 
- Bolig 
- Velkommen Heim – bidra til at flere unge ønsker å 

bo i Andøy 
- Besøksforvaltning – ivareta naturen, menneskene og 

sikre lokal verdiskaping i Andøy 
 

 

      Videreføring av utviklingsarbeidet 
- Sikre prosjektportefølje, effektmål, kompetanse, 

metoder og nettverk 
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Andøy 
kommune

Samskap

Andøy nærings-
forening m.fl

Lag/
foreninger

Næringsliv

2. AKTØRER OG ROLLER I OMSTILLINGSPROSESSEN 

2.1. Sammen skaper vi framtid i Andøy 
Jo større «samskaping» vi får til i Andøy, jo større sjanse er det for å lykkes. Det betyr at 
hele Andøy inviteres til å bidra. I denne planen er det derfor tatt høyde for de tiltakene 
og prosjektene styret i Samskap mener bør gjennomføres for å lykkes med å nå målene. 
Summen av disse prosjektene skal kunne føre til måloppnåelse. 
 

Oppgaven til Samskap er gjennom proaktivt arbeid å bidra 
til at prosjektene i planen blir iverksatt. 

 
Ved å jobbe proaktivt så skaper eller kontrollerer vi en situasjon ved å ta initiativ, 
forutse begivenheter eller problemer snarere enn bare å reagere når de er oppstått. Så 
langt i omstillingsarbeidet har vi erfart at gjennom å bidra til samarbeid, kompetanse- 
og nettverksbygging og jobbe målrettet mot ringvirkninger som oppstår, bidrar vi til at 
næringslivet når sine mål. 
  
Proaktivt arbeid innen alle innsatsområdene 

- Nettverksbygging gjennom næringslunsj, bedriftsbesøk og andre arrangementer 
- Kunnskapsgenerering ved å arrangere spesifikke kurs og møter som speiler det 

aktuelt samfunnsbilde  
- Skape motivasjon til innovasjon, gjennom aktivt informere, forenkle og bistå i 

søknadsprosesser 
- Relasjonsbygging virkemiddelapparat og FoU 
- Bidra til kunnskap som skaper forståelse av hva bærekraft er, og hva det kan bety 

i de ulike næringene 

Samskap kan også eie prosjekter og tiltak, for å igangsette viktige prosesser der andre 
aktører står for realisering. Eks. Newspace North og noen arrangementer. 
 
Under illustreres lokale aktører som er viktige for utviklingen av Andøysamfunnet. I tillegg til 
viktige lokale aktører er også KDD, NFK og IN viktige aktører og samarbeidspartnere i 
omstillingsarbeidet. 
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2.2. Andøy kommunes rolle i omstillingsprosessen 
I tillegg til å være eier av omstillingsprogrammet har Andøy kommune en viktig rolle 
som tilrettelegger for næringsarealer, infrastruktur og service til næringslivet.  
 

Kommunen er en sentral utviklingsaktør  
både for å bidra til attraktivitet og  

for å utløse næringsutvikling  
 
 
Dette skjer hovedsakelig gjennom innsatsområdene Attraktivt bosted og Attraktiv 
næringskommune. 
 
I handlingsplanen for 2022 er det særdeles viktig for Samskap å peke på sammenhengen 
mellom måloppnåelsen i omstillingsprogrammet og kommunens viktige rolle som 
tilrettelegger og utviklingsaktør.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: Vitux 
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3. INNSATSOMRÅDER OG MÅL  

3.1. Innsatsområder og mål 

 

3.2. Måling av resultater 
Kommunal- og distriktsdepartementet (KDD) har fokus på følgende tre områder i 
omstillingsarbeidet: 
 

1. Bidra til etablering og sikring av eksisterende arbeidsplasser 
2. Differensiert næringsstruktur med god soliditet  
3. Økt utviklingsevne i næringslivet og kommunen. 

Omstillingsprogrammet Samskap har følgende målsetting: 
 

1. Bidra til å utvikle og sikre 350 arbeidsplasser i Andøy (bto sysselsatte, 
helårsarbeidsplasser) 

2. Bidra til økt robusthet i næringslivet 
3. Bidra til økt utviklingsevne i næringslivet og kommunen 

Disse målene skal bidra til positiv samfunnsutvikling og befolkningsvekst (spesielt 
unge) 
 
Omstillingsarbeidet bygger på langsiktig innsats, der en ser for seg at 
arbeidsplassene periodiseres som under: 
År 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Mål 
Arbeidsplasser 10 30 50 70 90 100 350 

 
Både utbygging av Andenes Havn, tilgjengelig næringsareal ved Andøya flystasjon, 
etableringen av Andøya Spaceport, The Whale og Andfjord Salmon er forsinket i forhold 
til opprinnelig plan. Dette har konsekvens for måloppnåelse. Realisering av 
arbeidsplasser kan derfor bli skjøvet noe ut i tid sett i forhold til den opprinnelige 
planen. 

3.3. Andøya Space  
Global romindustri er en av verdens raskest voksende næringssektor. Nord-Norge og i 
særdeleshet Nordland er den regionen i Norge som vil få sterkest vekst innen 
romindustrien. 
 
Etableringen av Andøy Spaceport sammen med andre romrelaterte virksomheter i 
Andøy, Tromsø, Narvik, Mo i Rana og Svalbard viser at romindustrien vil bli noe av det 
viktigste i utvikling av nordområdepolitikken fram mot 2030. 
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Denne utviklingen er i tråd med Stortingets vedtatte strategi for norsk romvirksomhet. 
 
Andøy Spaceport vil være en nasjonal kapasitet som kan gi arbeidsplasser og nye 
muligheter i hele landet. Den brede rekrutteringen og internasjonal oppmerksomhet 
setter for alvor Nordland og Andøy på kartet, og skaper igjen enda flere muligheter i 
Andøy.  

3.4. Velkommen Heim  
Hovedprosjektet Velkommen Heim startet i 2021, og er et prosjekt som skal bidra å 
gjøre Andøy mer attraktiv for de mellom 16-35 år. Prosjektet er bygger på proaktivt 
arbeid og delprosjekter som skal bidra å utvikle og synligjøre:  
1. Et næringsliv for unge 2. Attraktive bomuligheter 3. Løfte unge stemmer 4. Bistå med 
utvikling av eksisterende og nye møteplasser 5. Fremme bærekraftig utvikling 6. Bidra i 
aktuelle prosjekter som kan bistå til målet om å gjøre Andøy mer attraktivt for unge 
mellom 16-35 år. 

3.5. Robusthet 
Det er viktig å bygge opp et robust nærings- og samfunnsliv som står stødig og som er 
tilpasningsdyktig. Med robust menes her et variert nærings- og samfunnsliv med riktig 
kompetanse, høy innovasjonsevne, balansert demografisk sammensetning og et godt 
økonomisk handlingsrom.  

3.6. Indeks Andøy 
Indeks Andøy introduseres som en årlig statusrapport for utviklingen i befolkning, 
sysselsetting og næringsliv med mer i Andøy. Indeks Andøy vil presenteres for 
Andøysamfunnet i løpet av 1.halvår hvert år. 
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4. Forslag tiltak/prosjekter 2022 
 
Samskap sin oppgave er gjennom proaktiv jobbing å bidra til prosesser, slik at næringslivet og andre kan igangsette prosjekter  
som bidrar til måloppnåelse. 
 
 

4.1. Naturbaserte næringer 
Mål: Andøy har en høyere grad av foredling, nye produkter og samarbeid med andre næringer. 
Strategi: Ta i bruk de naturgitte fortrinn Andøy har. Stimulere til videreutvikling av næringene gjennom samarbeid, innovasjon  
og bruk av ny teknologi 
 

Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

Bidra til økt foredling  Prosjekter som gir økt andel av verdikjeden  Fasilitere samarbeidsmøter, 
motivere til bedriftsnettverk Næringseide prosjekter 

Bidra til bærekraftig 
verdiskaping  

Prosjekter som bidrar til økt bruk av ny teknologi og til å 
bidra til klimamålene 

Fasilitere møter, kunnskap om 
andre virkemidler Næringseide prosjekter 

Bidra til økt rekruttering  Økt rekruttering til primærnæringene i Andøy 
Identifisere/fasilitere prosjekter 
som bidrar til økt kunnskap om 
disse næringene. 

Eksterne prosjekteiere 
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4.2. Opplevelseskommune  
Mål: Andøy er en unik og bærekraftig helårsdestinasjon. 
Strategi: Utvikle og løfte frem Andøy som en unik og bærekraftig helårsdestinasjon innen natur, kultur og opplevelser 
  

Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

Utvikle attraktive,  
og bærekraftige 
opplevelser 

Økt kunnskap om potensielt 
marked for reiseliv i Andøy 
fremover basert på de større 
prosjektene. 

Innkjøp kunnskapsgrunnlag, bidra til 
produktutvikling, fagmøter og 
næringslunsjer  

Næringseide prosjekter 

Flere bedriftsnettverk  

Informasjon og motivasjon til 
bedriftsnettverk som et mulig verktøy. 
Kunnskap om finansieringsmuligheter annet 
virkemiddelapparat 

Næringseide prosjekter 

Styrking av Andøy som 
en unik og bærekraftig 
reisemålsdestinasjon 

Økt tilgjengelighet  Andøy kommune er eier (helårlig forbindelse 
Senja, flytilbud, evt. annen kommunikasjon) 

Besøksforvaltning  
Andøy kommune er eier og skal i samarbeid med 
næringslivet tilrettelegge og planlegge de 
områdene som skal utvikles for besøkende  

Næringen har økt kunnskap om 
bærekraft Fasilitere nettverk og møteplasser Næringseide prosjekter 

Velfungerende 
samarbeid mellom 
utviklingsaktører i 
næringen 

Kunnskap og enighet om roller og 
ansvar   Oppfølging eksisterende kunnskapsgrunnlag Eksterne bidrag 
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4.3. Teknologi og kompetanse  
Mål: Andøy er en ledende teknologikommune 
Strategi: Utvikle de fortrinn Andøy har gjennom sin beliggenhet, kompetanse og infrastruktur 
 

Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

Utviklingsprosjekter/ 
spinoffs fra space 
realiseres  

Økt utdanningstilbud 
  Næringseide prosjekter 

Økt andel av verdikjeder  
  Newspace North 

Knoppskyting fra 
eksisterende bedrifter 
som baserer seg på nye 
markeder, produkter, 
og/eller ny teknologi 

Næringslivet tar i bruk ny teknologi 
som gir økt konkurransekraft 

Næringslunsjer, fasilitere, 
fagdager, investorkontakt, 
kunnskap om andre virkemidler 
og FoU 

Næringseide prosjekter 

Maksimal utnyttelse av 
infrastrukturen vi allerede har   
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4.4. Utvikling andre næringer 
Mål: Andøy har et robust næringsliv 
Strategi: I samarbeid med eksisterende og eksternt næringsliv bidra til innovasjon og etableringer i Andøy 
 

Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

Sikre et variert næringsliv innenfor 
varehandel- og servicenæringer 

Øke utviklingskompetansen  
 

Motivere til bedriftsnettverk, «Små 
og mellomstore bedrifter Utvikling -
reboot», kompetansetiltak 

Næringseide prosjekter 

Sikre og utvide eksisterende tilbud 
 

Motivere til bedriftsnettverk, «Små 
og mellomstore bedrifter Utvikling -
reboot», kompetansetiltak 

Næringseide prosjekter 

Nye tilbud og bedrifter 
Kompetansetiltak, informasjon og 
relasjonsbygging med 
virkemiddelapparatet 

Næringseide prosjekter 
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4.5. Attraktiv bostedskommune 
 
Mål: Andøy er en attraktiv kommune å etablere seg i 
Strategi: Bidra til at Andøy har kvaliteter som gir bolyst og økt tilflytting. Spesielt for og med unge 
 
 
Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

 
 
 
Kommunikasjon og synlighet 

Økt kjennskap til jobb, samfunn, natur 
og kultur- og fritidstilbud, samt 
bærekraft i Andøy 

Velkommen Heim, videreutvikling av 
nettsiden leviandoy, innhold til ny 
nettside AK og vedlikeholde SoMe 
kanalene til Velkommen Heim (SoMe 
strategi) 

Eksterne eiere og bidragsytere 

 Bidra til arrangementer i samarbeid 
med oppdragsgivere  

Eksterne deleiere, næringsliv, Andøy 
kommune, andre 

Et attraktivt og differensiert 
boligmarked Økt tilflytting unge  

Andøy kommune, 
eiendomsstrategi/boligstrategi for 
ungdom 

Jobb, utdannings- og etablerings-
muligheter 

Flere (unge) grundere Møteplass næring og ungdom eks. 
«(Åpen dag») 

Andøy kommune, gjennomføring av 
ungdomskonferanse (tildelt prosjekt) 

System for «jobb for to» Fasilitere møter Andøy næringsforening, næringslivet  
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4.6. Attraktiv næringskommune 
 
Mål: Andøy skal være en løsningsorientert kommune å etablere og drive næring i 
Strategi: Bidra til at Andøy er god på tilrettelegging og veiledning for å etablere og drive næring 
 

Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 
Andøy har en fremtidsrettet digital 
infrastruktur  

Ekom strategi som bidrar til 
forutsigbarhet og attraktivitet   Andøy kommune  

Attraktive og tilgjengelige 
næringsarealer 

Arealplan som bidrar til bærekraft, 
attraktivitet og forutsigbarhet  Andøy kommune 

Utvikling av Andenes Havn Bidra til ringvirkninger, fasilitere 
møteplasser, eks. næringslunsjer. 

Andøy kommune, Andøy 
næringsforening, næringsliv 

Tilrettelegging, oppdatert planverk 
og næringsvennlighet 

Kultur for næringsvennlighet 
(næringsvennlig kommune, 
hovedprosjekt) 

 Andøy kommune 

Prosjektleder plan som ivaretar 
oppgaver som gjelder planlegging 
for utvikling i næringslivet og 
boligmarkedet 

Finansiering prosjektstilling Andøy kommune 
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4.7. Utviklings- og innovasjonskultur 
 
Mål: Andøy har etablert en aktiv kultur for utvikling- og innovasjon i nærings- og samfunnsliv 
Strategi: Bidra til å bygge varig kultur for utvikling og innovasjon i både nærings- og samfunnsliv  
  
Delstrategi  Delmål Samskap Eksterne 

Avslutningsfasen av Samskap 

Videreføring av kompetanse, 
oppfølging effekter, porteføljestyring, 
rapportering og resultater. Sikre 
eierskap for viktige satsinger/tiltak  
 
 

Ta initiativ til forstudie og 
forprosjekt 
 

Andøy kommune er oppdragsgiver 

Strategisk næringsplan for Andøy 
kommune 
 

Samarbeidspartner Andøy kommune er oppdragsgiver 

Kunnskap og inspirasjon for å styrke 
innovasjonskraften 

Vi har arenaer som har innovasjon på 
agendaen  

Fasilitere møter, næringslunsjer der 
innovasjon er tema. Næringsliv, Andøy næringsforening 

Økt innovasjonstakt hos næringslivet Kompetanseheving Næringsliv, Andøy næringsforening 

Øke kompetansen om å bruke 
bærekraft i prosjektutvikling 

Økt kompetanse om bærekraft 
Mandat for bærekraftsseminar 
(mål/hensikt, organisering, 
eierskap)  

Andøy kommune og 
næringslivet/næringsforening 

Økt intern kompetanse  Kompetanseheving, 
prosjektdeltakelse  Samarbeid med Andøy kommune 
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5.  Budsjett og finansiering 2022 
 
 
 
 

 

 Administrasjon og drift 
Samskap 

Budsjett tilskudd til 
prosjekter og tiltak 

Budsjett kostnad drift og 
tilskudd 

Mål antall arbeidsplasser 
i programperioder (i 
2022) 

Naturbasert næringsliv  1 500 000 1 500 000 50 (15) 

Opplevelseskommune  2 000 000 2 000 000 50 (15) 

Teknologi og 
kompetanse   4 000 000  4 000 000  200 (45) 

Utvikling andre 
næringer   2 000 000 2 000 000 50 (15) 

Attraktivt bosted  2 000 000 2 000 000  

Attraktivt næringsliv  3 000 000 3 000 000  

Utviklings- og 
innovasjonskultur  3 000 000 3 000 000  

Samskap adm. og styre 4 500 000  4 500 000  

SUM  17 500 000 22 000 000 350 (90) 
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5.1. Finansiering  
 
Total disponibel ramme for omstillingsarbeidet i perioden 2017-2023 er 125 mill. kroner  
Følgende plan for årlige vedtak om finansiering legges til grunn, med videreføring av ikke forbrukt tilsagn: 
 

 
 
 
 
 

Finansiering 
(mill. kr) 

2017-
2018 

2019 2020 2021 2022 2023 Total ramme Andel i % 

KDD, gjennom 
Nordland 
fylkeskommune  

45 15 0 10 10 15 95 76% 

Nordland 
Fylkeskommune 

2,5 5 0 2,5 2,5 2,5 15 12% 

Andøy kommune 4 2,5 2,5 2,5 2,5 1 15 12% 

SUM 51,5 22,5 2,5 15 15 18,5 125 mill. 100% 
Forbruk/budsjett 25 16 23 15,5 22 23,5 125 mill 100% 
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5.2.  Oppsummering  
 

 

Innsatsområder  Viktige delmål  Budsjett 

Naturbasert 
næringsliv 

- 1 bedriftsnettverk 
- 1 samarbeidsprosjekt innen rekruttering 
- Næringseide prosjekter 
- 15 nye/sikrede arbeidsplasser 

1 500 000 

Opplevelseskommune - 1 bedriftsnettverk 
- Innkjøp kunnskapsgrunnlag marked 
- Næringseide prosjekter 
- 15 nye/sikrede arbeidsplasser 

2 000 000 

Teknologi og 
kompetanse  

- Næringseide prosjekter 
- 45 nye/sikrede arbeidsplasser 

 4 000 000  

Utvikling andre 
næringer  

- Næringseide prosjekter 
- 15 nye/sikrede arbeidsplasser 

2 000 000 

Attraktivt bosted 
(Andøy kommune) 

- Delprosjekter Velkommen Heim 
- Overføring av leviandoy.no 
- Ungdomskonferanse (AK er eier) 
- Boligsstrategi (for unge) 

2 000 000 

Attraktiv 
næringskommune 
(Andøy kommune) 

- Eksterne prosjekter (AK): 
- Oppdatert arealplan inkl. Andenes sentrum og havna 3 000 000 

Utviklings- og 
innovasjonskultur 
(Samarbeid med andre 
relevante aktører) 

- SMB- reboot (effekt) 
- Næringslunsjer (fag, innovasjon, samhandling/nettverk) 
- Kompetansehevende tiltak 
- Forstudie og forprosjekt avslutningsfase 
- Vertskap IN programledersamling 
- Relasjonsbygging med virkemiddelapparatet (FoU, IN, 

Forskningsrådet, NFK) 
- Bedriftsbesøksrunder i egen kommune 
- Bedriftsbesøk med styret i Samskap 
- Studietur til relevant kommune/område 
- «Åpen dag» Samskap (lavterskel) 
- Bærekraftsseminar (mandat) 

3 000 000 

Administrasjon - drift - Omfatter personalkostnader, styrehonorar, husleie, leie 
av inventar/utstyr, anskaffelser utstyr, reise 4 500 000 

Totalt   
22 000 000 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

Den humanitære krisen i Ukraina - bosetting av flyktninger i Andøy kommune 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Sveinung Ellingsen 21/1167 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommunestyre vedtar følgende uttalelse som oversendes Arbeids- og 
sosialdepartementet: 
 
 
Andøy kommune er beredt til å ta imot flyktninger fra Ukraina allerede nå. Andøy kommune 
ble anmodet om å bosette 17 flyktninger i 2022, og kommunen har fattet vedtak i tråd med 
anmodningen. Samtidig har kommunen vedtatt at vi har kapasitet til å bosette inntil 25 
flyktninger dersom behovet skulle øke inneværende år. Vi har ikke bosatt flyktninger til nå i 
2022, og har derfor kapasitet til å ta i mot flyktninger allerede nå. 
 
Krigen i Ukraina har ført til en stadig økende strøm av flyktninger fra landet, og den 
humanitære situasjonen ser ut til å forverres dag for dag. I en slik situasjon vil Andøy 
kommune være klar på at Norge og norske kommuner må stille opp for å ta i mot mennesker 
på flukt. 
 
Andøy kommune ønsker derfor å sende et tydelig signal om at vi er klare til å gjøre 
nødvendig innsats for å utvide kapasiteten, slik at vi kan i mot flere flyktninger dersom vi blir 
bedt om det. 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
 
Krigen i Ukraina fører til en strøm av flyktninger fra landet. Beregninger gjort av FN tilsier at 
over 500.000 mennesker allerede har forlatt landet kun få dager etter Russlands invasjon, og 
tallet kommer nok til å øke. 
Det vil derfor være behov for å ta i mot et større antall flyktninger fra Ukraina i europeiske 
land. 
 
Faktiske opplysninger: 
Andøy kommune vedtok i sak 133/2021 at vi kunne bosette inntil 17 flyktninger i 2022 jamfør 
anmodningen fra IMDI. Videre sa vedtaket at vi kunne bosette inntil 25 flyktninger i 2022 
dersom bosettingsbehovet skulle øke. 
Andøy kommune har per nå ikke bosatt flyktninger i 2022, og har derfor kapasitet til å 
bosette flyktninger allerede nå.  
Det er grunn til å anta at det store antallet mennesker på flukt fra krigen i Ukraina vil medføre 
økt behov for bosetting av flyktninger i Norske kommuner. 
 
I en krisesituasjon bør Andøy kommune strekke seg for å bidra til å hjelpe mennesker på 
flukt. Den største utfordringen ved å bosette mer enn 25 flyktninger vil være tilgangen til 
egnede boliger. Dersom situasjonen skulle tilsi det, og kommunen blir anmodet om å bosette 
flere enn 25 flyktninger kan kommunen gjøre et arbeid for å tilrettelegge for å bosette flere 
flyktninger på en forsvarlig måte. 
 
Vurdering 
Andøy kommune er beredt til å bosette flyktninger og kan tilrettelegge for å bosette flere enn 
25 flyktninger dersom situasjonen skulle kreve det. 
 
 
 
 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

BARNEHAGEPLASSER - RISØYHAMN BARNEHAGE 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Merete Olsen 22/239 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. For å imøtekomme behovet for flere barnehageplasser i Risøyhamn barnehage til 
barnehageåret 2022/23 gjennomføres bygningsmessige tiltak slik at deler av SFO 
bygget gjøres om til barnehagelokaler.  
 

2. Tiltaket er kostnadsberegnet til 2 millioner kroner, og finansieres via omdisponering 
fra følgende investeringsprosjekter: 

 
Prosjektnr Tittel Sum 
184223 Ladestasjoner for ladbare biler  591 950,- 
144179 Asfaltering 1 408 050,- 
  2 000 000,- 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Fungerende rådmann 
  



Bakgrunn for saken: 
Våren 2022 er det 3 barn på venteliste for barnehageplass i Risøyhamn barnehage. Dette 
gjelder primært barn som har søsken i barnehagen og dermed ikke ønsker plass i Skolestua 
barnehage, men også tilflyttere til kommunen. På bakgrunn av dette ønsker politisk nivå en 
redegjørelse for muligheter til økt kapasiteten på barnehageplasser i Risøyhamn barnehage. 
 
 
Faktiske opplysninger: 
 
Ledig kapasitet- vår 22 
Per dags dato er ledig kapasiteten på barnehageplasser i Sør-Andøy slik: 
Barnehage Kapasitet Plasser i bruk Ledige plasser 
Skolestua 18 14 4 
Risøyhamn  36 36 0 
Sum 54 50 4 
 
Barnehageåret 2022/23 
Tabellen under gir en oversikt over barn som per dags dato går i, eller har søkt henholdsvis 
Skolestua og Risøyhamn til barnehageåret 2022/23. Barn født 2020 og senere teller to 
plasser fra 1 august.(markert med parentes). Kolonnen for 2022 angir foreløpige fødselstall i 
Sør-Andøy, innhentet fra helsestasjon. Disse har per dags dato ikke søkt barnehageplass, 
men hvis de er født tidlig på året så kan de være en potensiell etterspørrer etter 
barnehageplass i løpet av neste barnehageår. 
 
 
Oversikt over barn som går eller har søkt barnehage i Sør-Andøy, ut fra kjente tall per februar 2022: 
 Fødselsår  Nåværende 

kapasitet 
Kjent 
etterspørsel  
ila. 2022/23 

Ledige 
plasser ila. 
2022/23 

Barnehage 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Skolestua 3 1 1 4 (8)   18 13 5 
Risøyhamn 7 3 8 2 (4) 7 (14)  36 36  0 
Sum 10 4 9 6 

(12) 
7 (14) 3 (6) 54 49 (6)  

          
Skolestart 2023 2024 2025 2026 2027 2028    
 
Per i dag ser det ut til å bli en ledig kapasitet på 5 plasser i Sør-Andøy fra barnehageåret 
2022/23, men dette bildet er forventet å endre seg etter søknadsfrist for hovedopptak som er 
15. mars. Først da får vi en reell oversikt over behovet for barnehageplasser i Sør-Andøy fra 
nytt barnehageår og  eventuell ledig kapasitet til å ta inn barn i løpet av barnehageåret.  
 
Imidlertid kan vi allerede i dag, ut fra kjent informasjon om barn på venteliste og foreløpig 
søkertilgang, sannsynliggjøre at det ikke vil være kapasitet til å tilby barnehageplasser i 
Risøyhamn barnehage til nye søkere etter hovedopptak/i løpet av barnehageåret. Det kan 
også se ut til å bli utfordringer med den totale kapasiteten i Sør-Andøy. 
 
Dette betyr at dersom vi skal ha kapasitet til å tilby flere søkere barnehageplass i Risøyhamn 
barnehage i løpet av barnehageåret, så må leke- og oppholdsarealet der utvides. 
 
Mulighet for økt kapasitet: 
Det er mulig å utvide leke – og oppholdsarealet i barnehagen ved å ta i bruk den gamle SFO 
fløyen som ligger i samme bygg som barnehagen. 
 



Den 27.08.21 ble det gjennomført en befaring på bygget av teknisk enhet, vaktmester og 
styrer i barnehagen. Tilbakemelding etter befaringen på utbedringer som må gjøres før 
arealet kan tas i bruk som barnehagemiljø: 
 

• Lage i gulvet for å sette inn ei trapp med ett repos opp til 1 etasje. 
• Videre ønsket de å bruke eksisterende korridor, et rom kalt SFO i 1 etasje, inngangen 

mot vest og et kjøkken. Dette er i østre del av bygget. 
• I 1 etasje må det utføres utbedringer i tak, vegger og gulv. Det må også skiftes 4 

store vinduer mot øst. Disse kunne med fordel halveres i høyden. 
• Kjøkkeninnredning i 1 etasje bør nok også forbedres litt. 
• Taket over inngang mot vest må utbedres. 
• Gjerdet rundt barnehagen må utbedres og også porten. 
• Toalettrommene er i god stand og trenger ikke nevneverdig utbedring. 
• Eksisterende trapp bør ikke tas i bruk, da underetasjen i den øvre delen av bygget vil 

koste uforholdsmessig mye å pusse opp, både i forhold til tilstand og for godkjenning 
for bruk. I dag brukes denne delen av bygget som lager. 

 
Utbedringer av de nye lokalene må godkjennes som bruk til barnehagedrift i henhold til 
gjeldende lovverk. 
Etter eventuell godkjenning kan barnehagen utvide kapasiteten fra 36 plasser til omtrent 54 
plasser. 
  
Kostnadsramme: 
Etter befaringen fikk teknisk enhet gjennomført kostnadsoverslag for nødvendig utbedring av 
bygget fra ekstern part. Beregningen viser at kostnaden vil bli på ca kr 1,5 millioner (pris pr 
sept-21, må justeres til dagens prisnivå). I tillegg vil det påløpe noen kostnader til inventar og 
utstyr. Styrer har gitt tilbakemelding på at det vil være behov for bl.a. hyller og skap på 
avdelingen, stellebord på badet, et lite toalett, knagger og hyller i garderoben.  
 
Ut fra dette anslår rådmannen at kostnadsrammen for prosjektet vil bli på ca. 2 mill. 
 
Rådmannen foreslår finansiering ved omdisponering av midler fra følgende 
investeringsprosjekter: 
 
Prosjektnr Tittel Status Sum 
184223 Ladestasjoner 

for ladbare biler  
BKK bygget ladestasjon på Andenes 
vår/sommer 2021 i regi av ENOVA.  
Tilskudd gitt BKK (1 000 000) for etablering 
av ladestasjon i Risøyhamn.   
Restmidler, kr 591 950,- kan «frigis».  

591 950,- 

144179 Asfaltering 
 

Tilgjengelige midler per 03.03.22:  
2 035 843,- 
 
Restmidler etter omdisponering 627 793,- 

1 408 050,- 

   2 000 000,- 
 

 
Gjennomføring av tiltak: 
Under forutsetning av tilgjengelig ressurser til planlegging og iverksettelse av 
bygningsmessige tiltak, er det mulig å gjennomføre tiltaket før oppstart av nytt barnehageår 
august/høsten-22 
 
Driftskonsekvenser ved gjennomføring av tiltaket: 

• Økt driftsbudsjett. Utvidelse av barnegruppen vil kreve økt bemanning iht. 
Bemannings- og pedagognorm. Økte driftskostnader for inneværende år må 



hensyntas ved en budsjettregulering høsten-22. Deretter må de økte driftskostnadene 
innarbeides i kommende budsjett og økonomiplan. 

• Økt kapasitet til å ta inn nye barn i løpet av barnehageåret  
• Spesialpedagogisk hjelp og styrkingstiltak kan ses i sammenheng med hverandre, 

styrke kompetansen.  
• Bedre arbeidsforhold for personalet: 

- Mulighet for arbeidsrom til personalet i 2. etasje 
- Større fagmiljø 
- Bedre mulighet for deltakelse på kompetansehevingstiltak 
- Mindre belastning for den enkelte ansatte ved fravær i personalgruppen, ikke 

alene med barnegruppen 
 
 
Alternativer 
I forbindelse med saken om behov for flere barnehageplasser i Risøyhamn barnehage 
mottok administrasjonen 04.02.22 en forespørsel fra Åse Vel med ønske om et møte med 
rådmann og enhetsleder barnehage. Det ble gjennomført et møte den 11.02.22. I møtet 
uttrykte Åse Vel sin bekymring for situasjonen for tilflyttere i området Åse og sørover knyttet 
til mangel på ledige barnehageplasser, samt dårligere trivsel blant småbarnsforeldre bosatt i 
bygda etter at barnegruppen ble delt mellom to barnehager. De mente at kommunen bør 
bruke tid på å utrede hvordan barnehagestrukturen på sør skal være fremover, istedenfor å 
bare se på utvidelse av Risøyhamn barnehage som eneste løsning for å utvide kapasiteten. 
De la videre fram forslag om at kommunen, i påvente av en utredning av fremtidig 
barnehagestruktur på sør, kan leie gamle Åse barnehage hos Åse Vel og opprette 
barnehage der for å utvide kapasiteten på barnehageplasser. De ønsket at dette skulle tas 
med i saksutredningen til politisk nivå om utvidelse av plasser i Risøyhamn barnehage. 
Rådmann ba da om at det ble sendt et skriftlig innspill på dette til administrasjonen. Dette 
mottok vi 01.03.22 
 
I og med at vi har mottatt innspill fra Åse Vel med et alternativ utenom Risøyhamn 
barnehage for utvidelse av kapasitet i opptakssone sør, så mener administrasjonen at det er 
naturlig at vi redegjør for alle tiltak som er mulig knyttet til økt kapasitet i sør-Andøy: 
 
Alternativ 1: Utvide Risøyhamn barnehage 
Jamfør saksframlegget. 
 
Alternativ 2: Opprette ny barnehage på Åse  
Kommunen leier tidligere Åse barnehage fra Åse Vel og oppretter ny barnehagedrift der 
→ Se vedlegg fra Åse Vel 
 
Forutsetninger for barnehagedrift: 
− Bygget må re-godkjennes til barnehagedrift iht. gjeldende lov og forskrifter, bl.a. forskrift 

om miljørettet helsevern i barnehager og skoler og arbeidsmiljøloven. 
− Ny godkjenning av leke- og oppholdsareal iht. dagens forskrifter for å avklare hvor mange 

barn/plasser som eventuelt kan tas inn. 
− Bemanning i henhold til barnehagelovens krav til bemannings/pedagognorm og 

lederressurs.  
 
Driftskonsekvenser: 
− Vi øker antall barnehager fra to til tre på sør-> Økte lønns og driftskostnader. For 

forsvarlig drift med åpningstid på 9,15 timer pr dag må det påregnes lønnskostnader til 
ca. 3,6 stillinger. 

− Husleie til Åse Vel ca. kr. 10 000,- pr. måned 
− Innkjøp av inventar og utstyr som er nødvendig for barnehagedrift, bl.a. bord, stoler, 

leker, hev/senk stellebord, kontormateriell, pc, ol. (dersom huseier ikke sørger for dette) 
 



Alternativ 3: Utvide Skolestua barnehage 
Barnehagen drives i dag med en avdeling, 18 plasser. Kan utvides til 28 plasser innenfor 
dagens leke- og oppholdsareal.  
 
Kostnader: 
− Økt driftsbudsjett- utvidelse av barnegruppen vil kreve økt bemanning iht. bemannings og 

pedagognorm. Økte driftskostnader må hensyntas ved en budsjettregulering 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vurdering: 
 
Økt kapasitet på barnehageplasser vil medføre økte driftsutgifter uavhengig av hvilket tiltak 
som gjennomføres. 
 
Vår vurdering er først og fremst basert ut fra at vi skal gi barna et trygt og godt 
barnehagetilbud med høy faglig kvalitet, samtidig som vi ivaretar kostnadseffektiv drift. 
 
− Utvidelse av Risøyhamn vil gi større fleksibilitet med hensyn til organisering av 

barnegruppene, tilrettelegging for barn med spesielle behov og bedre arbeidsforhold for 
personalet, bl.a. eget arbeidsrom. Større fagmiljø med mulighet for veiledning fra andre 
pedagoger er noe som nye pedagoger etterspør ved søknad på stillinger.  

− Oppretting av ny barnehage på Åse innebære at vi må drifte tre små barnehager. 
Erfaringsmessig gir dette høyere driftskostnader, mer sårbar drift ved fravær i 
personalgruppen og mindre fagmiljø, noe som kan gjøre det vanskelig å rekruttere 
pedagoger til barnehagene. Det er også usikkerhet omkring gamle Åse barnehage og re-
godkjenning til barnehagedrift. Det er usikkert om bygget vil bli godkjent uten utbedringer.  

− Fordeling av barn på tre barnehager gir færre barn innenfor samme aldersgruppe, noe 
som gir mindre valg av lekekamerater innenfor samme alder og interesser. Dette kan 
være krevende for barn, spesielt de som faller utenfor i lek og aktiviteter og som sliter 
med å få innpass hos andre barn. Barn kan oppleve å være eneste skolestarter i 
barnegruppen et helt år, noe som kan gjøre overgangen fra barnehage til skole mer 
utfordrende for dem. 
 

 
Konklusjon:  
For å imøtekomme behovet for flere barnehageplasser i Risøyhamn barnehage anbefaler 
rådmannen at det gjennomføres bygningsmessige tiltak i Risøyhamn barnehage slik at deler 
av SFO bygget gjøres om til barnehagelokaler. 
Skolestua barnehage videreføres med dagens organisering for barnehageåret 2022/23 
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Til Rådmann 

Enhetsleder barnehage 

Andøy kommune  

01.03.2022 

 

Tilbud til Andøy kommune om leie av tidligere Åse Barnehage 
Viser til dialogmøte datert 11.februar 2022, der Åse Vel la frem et forslag til enhetsleder 
barnehage og rådmann, Andøy kommune, om å få leie bygget “tidligere Åse Barnehage”.  
Dette for å raskt utvide tilbudet i området, og administrasjon får sikret seg tilstrekkelig tid til å 
gjøre en grundig utredning av barnehagetilbudet i sør Andøy. 
 

Bakgrunn: 
- Åse Vel har mottatt bekymringsmeldinger om dårligere trivsel blant småbarnsforeldre fordi 
barnegruppa på Åse har blitt delt mellom to barnehager. Trivsel er nøkkelen til levende 
bygder og en kommune med god tilvekst av barn og unge.  
- Det er også bekymring over at tilflytting til kommunen i området Åse og sørover strupes og 
fremstår lite attraktivt fordi det ikke er ledige barnehageplasser å tilby. Bedrifter (både privat 
og offentlig) i området sliter med rekruttering allerede, og mangel på barnehageplasser trekker 
ytterligere ned. Med andre ord mister man de mest verdifulle tilflytterne; unge i 
etableringsfasen. 
- Åse Vel ser på dette som kritisk og at det er prekært å finne en løsning før neste barnehageår 
starter i august 2022. 
- Eneste løsningen som har vært på bordet er å utvide Risøyhamn barnehage for å øke 
kapasiteten. Dette oppleves som noe forhastet og uten at andre løsninger er vurdert samt at det 
er hensiktsmessig at tilflytting/behov estimeres spesifikt for Andøy ut fra planene som 
foreligger om flere arbeidsplasser/utvikling av næringsliv etc. Ingen er tjent med at man 
bruker et stort beløp på utvidelse i Risøyhamn dersom det på et senere tidspunkt skulle vise 
seg at det ikke er en optimal løsning.  
- Åse Vel har derfor hatt møte med enhetsleder for barnehagene, Merete Olsen og fungerende 
rådmann/skolesjef Sveinung Ellingsen for å se på mulighetsrommet (11. februar 2022). 

Tilleggsinformasjon: 
- Det oppgis fra Sveinung Ellingsen at etter at søsken har fått tilbud om plass er det to plasser 
ledig i Risøyhamn fra høsten 2022. Dette tilsvarer én plass på småbarnsavdeling. Søknadsfrist 
for barnehageplass i 2022 er 15. mars 2022. Faktiske tall for antall søkere i Risøyhamn 
foreligger dermed ikke før etter fristen. 
- I kommunens økonomiplan for 2022-2025 oppgis det at man ikke antar det blir vekst i 
barnetall i Andøy. Åse Vel mener dette er et passivt utgangspunkt for en kommune som er på 
vei inn i siste fase i omstilling og som satser på stor vekst innen næringsliv i tiden som 
kommer. Eksempelvis har Åse opplevd stor tilflytting av unge mennesker de siste årene, og 
det samme gjelder i Risøyhamn. Vi har ingen grunn til å tro at dette opphører de kommende 
årene.  



Tilbud om leie av tidligere Åse barnehage 
Åse vel ønsker derfor å tilby Andøy kommune å leie tidligere Åse barnehage og eksempelvis 
styre denne som en underavdeling av Risøyhamn barnehage. Dette for å gi kommunen 
mulighet til å gjøre et godt utredningsarbeid for barnehagetilbudet i Sør-Andøy, samtidig som 
det raskt kan løse utfordringene vi har i dag. Dette vil være med på å øke trivselen til 
småbarnsforeldre og skape attraktive tettsteder også sør i kommunen.  

Status på bygget etter at Åse Vel overtok er at noe grunnleggende utbedring både innen- og 
utendørs er gjennomført. Planen i nærmeste fremtid er å skifte kjøkken, fornye overflater 
innvendig, optimalisering av bad samt andre utbedringer. Alt dette vil være ferdigstilt til 
oppstart av nytt barnehageår høsten 2022 dersom svar fra kommunen om leie foreligger innen 
rimelig tid våren 2022.  
Uteområdet er vedlikeholdt og som det var da kommunen avsluttet sin barnehagedrift der. 
Barnevognparkering/vognskur er det flere mulige løsninger på.  

Åse Vel ser for seg en utleiepris rundt 10.000,- per måned. Leien dekker bygg-forsikring, 
kommunale avgifter og generelt vedlikehold. Leietaker må dekke utgifter til blant annet strøm 
og internett. Endelig utleiepris samt detaljer rundt leieforholdet og partenes ansvarsområder 
må spesifiseres i kontrakten. 

Intensjonen for Åse Vel er ikke å tjene penger eller å kapitalisere på utleie. Utleien skjer på et 
ideelt grunnlag. Inntekten skal benyttes til utbedring av bygget, generelt vedlikehold og faste 
utgifter. 
Åse Vel ønsker seg forutsigbarhet i et leieforhold, på samme måte som at det ønskes 
forutsigbarhet i barnehagetilbudet. Dette kan gjenspeiles i spesifisert lengde på leieforhold og 
eventuelle muligheter for forlenging. I kommunens økonomiplan er samarbeid med lokale lag 
og foreninger nevnt, og motivasjonen til Åse Vel er å bidra til bolyst og gjøre det attraktivt for 
småbarnsfamilier å bosette seg sør i Andøy. 

 
 
Med vennlig hilsen  

Kaisa Herfindal og Kristine Lauritzen 
på vegne av Åse Vel 



 

 

ANDØY KOMMUNE 

 

 
 

Valg av navn nye ABBS 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Rimmert van der Kooij 22/214 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Andøy kommune v/enhet for pleie og omsorg utlyser en navnekonkurranse for det nye 
sykehjemmet på Åse. Det etableres en jury bestående av representanter blant ansatte og 
pårørende. 
Det legges opp til en endelig politisk behandling av navneforslag i formannskapet 25.04.22 
og kommunestyret 09.05.22 
 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Nå som nytt sykehjem er etablert på Åse, kan dette være en god anledning til å endre på 
navnet «Andøy Bo- og Behandlingsenter» (ABBS). Det kan argumenteres for at «Bo- og 
behandlingsenter» er et misvisende navn på et sykehjem. 
Ansatte ved ABBS har over lengre tid forespurt et navneskift, og brannvesenet har etterlyst 
et entydig navn på den nye institusjonen. 
I dag brukes begrepene «Nye ABBS» og «Nye Åse sykehjem» om hverandre. 
 
 
Faktiske opplysninger: 
«Andøy Bo- og Behandlingsenter» er det offisielle navnet på den institusjonen som nå 
legges ned. Det står «sykehjem» på det nye bygget. 
 
Vurdering: 
Rådmannen ønsker ikke å legge føringer for navnevalg. Siden det nye sykehjemmet er en 
viktig institusjon for Andøy kommune, er vurderingen at innbyggerne bør involveres i 
navnevalget. 
Det er ønskelig med navn som er kort nok til å unngå forkortelse, og som er entydig. 
Kommunestyret vil bli forelagt ett forslag til navn, samt en liste over andre innspill. 
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FASTSETTELSE AV PLANPROGRAM FOR KOMMUNEPLANENS AREALDEL 2023-
2034, ANDØY KOMMUNE. 
 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Emil Iversen 21/616 
 

SAKSGANG 
Utvalg Møtedato  Saknr 
Formannskapet   
Kommunestyret   
 
 
Vedlegg: 
Dok.dato 

 
Tittel 

 
Dok.ID 

04.03.2022 Planprogram for kommuneplanens arealdel 2023 - 2034, 
Andøy kommune 

178511 

03.03.2022 Vedlegg-Merknadsbehandling-Planprogram 178497 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Kommunestyret fastsetter «Planprogram for kommuneplanens arealdel 2023-2034», med 

plan-ID 1871-202103, som grunnlag for videre planlegging. 
 
2. Vedtaket er fattet med hjemmel i plan- og bygningslovens §§ 4-1, 11-12 og 11-13. 
 
 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
Formannskapet i Andøy kommune behandlet forslag til planprogram for kommuneplanens 
arealdel 2023 – 2034 i sak 91/2021. Formannskapet vedtok å fremme planprogrammet ved å 
sende den på høring og legge den ut til offentlig ettersyn. Høringsperioden er over og 
innkomne merknader er gjennomgått. Saken sendes nå til kommunestyret for sluttbehandling 
og fastsettelse av planprogrammet. 
 
Faktiske opplysninger: 
Kommunen skal ha en arealplan for hele kommunen (kommuneplanens arealdel) som viser 
sammenhengen mellom framtidig samfunnsutvikling og arealbruk.  
Kommuneplanens arealdel skal angi hovedtrekkene i arealdisponeringen og rammer og 
betingelser for hvilke nye tiltak og ny arealbruk som kan settes i verk, samt hvilke viktige 
hensyn som må ivaretas ved disponeringen av arealene.  
Kommuneplanens arealdel skal omfatte plankart, bestemmelser og planbeskrivelse hvor det 
framgår hvordan nasjonale mål og retningslinjer, og overordnede planer for arealbruk, er 
ivaretatt. 
 
Planprogrammet utgjør første steg i arbeidet med kommuneplanens arealdel og danner 
grunnlaget for det videre arbeidet med planarbeidet. Andøy kommunestyre er 
vedtaksmyndighet. 
 

Planforslaget 
Et planprogram er oppstarten på kommuneplanens arealdel, og skal avklare formålet med 
planarbeidet og sette rammer og premisser for den videre prosessen. Gjennom 
planprogrammet foreslås det hvilke tema og problemstillinger som bør løses i planarbeidet, 
opplegg for informasjon og medvirkning, og hvilke utredninger som anses nødvendige for å 
gi et godt beslutningsgrunnlag.  
 
Temaene som er drøfte i planen gjennspeiler utfordringer og behov som presenteres I 
kommunens planstrategi og kommuneplanens samfunnsdel.  
 

1. Boligområder og nærmiljø 
2. Næringsareal og infrastruktur 
3. Klima og arealbruk 
4. Levende tettsteder 
5. Andre forhold som bør drøftes; 
• Undersøke alle dispensasjoner som er behandlet I planperioden 
• Se gjennom alle eldre reguleringsplaner 
• Kartlegge feil I plankartet for kommuneplanens arealdel 2013-2024 

 
Høringsuttalelser: 
Planprogrammet ble lagt ut til offentlig ettersyn i perioden fra 24.08.2021 til 05.10.2021. I 
samme periode ble forslaget sendt regionale myndigheter, berørte grunneiere, kommunens 
tjenesteområder m.fl. til uttalelse. Det kom inn totalt 32 uttalelser. Hovedtrekkene i 
merknadene er referert i eget vedlegg med kommentar om behandling i planen. Se Vedlegg-
merknadsbehandling-planprogram.pdf. 
 
Endringer etter høringsuttalelser  
 
De viktigste endringer etter høringsuttalelsene er:  

− Kapittel 4.4 i planprogrammet; Nasjonale føringer 
o Nasjonal transportplan inkludert 

− Kapittel 4.6 i planprogrammet; Lovverk og forskrifter 
o Vegloven inkludert 

− Nytt Kapittel 4.7 i planprogrammet; Avgrensninger 



o Behov for å spesifisere kommunens sjøareal og hele/deler av Andenes ikke 
inkluderes i kommuneplanens arealdel med bakgrunn i interkommunal 
kystsoneplan for Vesterålen og sentrums/områdeplan for Andenes 

− Kapittel 6.1.1 i planprogrammet; tema og utredninger som skal belyses i KU 
o Nytt utredningstema – «Naturgrunnlag for samisk kultur, næringsutøvelse og 

samfunnsliv» 
o Nytt utredningstema – «Mineralressurser» 
o Nytt utredningstema – «Næringsliv og sysselsetting» 

− Kapittel 7 i planprogrammet; Fremdriftsplan 
o Konsultasjoner lagt inn som eget punkt.  

 
Innsigelser 
Det er ikke varslet innsigelser til planprogrammet fra fylkeskommunen, nabokommuner eller 
statlige fagmyndigheter hvis saksområde blir berørt. Kommunestyret kan dermed vedta 
planprogram til fastsettelse. 
 
Lovhjemler 
Vedtaket fattes med hjemmel i plan- og bygningslovens §§ 4-1, 11-12 og 11-13.  
 
Vurdering: 
Forslaget til planprogram vurderes å være utarbeidet i henhold til pbl § 4-1.  
 
De innkomne merknader og høringsuttalelser er forsvarlig vurdert og ivaretatt i 
planprogrammet. Majoriteten av innspillene som er mottatt i høringsperioden er konkrete 
forslag til arealendringer i kommuneplanens arealdel. Disse innspillene behandles ikke på 
dette tidspunktet, men skal vurderes senere i prosessen.  
 
Andøy kommune har også mottatt mange gode veiledende innspill som sammen med 
planprogrammet gir et godt grunnlag for det videre arbeidet med revisjon av 
kommuneplanens arealdel. 
 
Med bakgrunn i disse vurderingene anbefales det «planprogram for kommuneplanens 
arealdel 2023-2034», , fastsettes etter bestemmelsene I plan- og bygningsloven.  
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1 Innledning 
Alle kommuner skal ha en samlet kommuneplan som består av en samfunnsdel med 
mål og retningslinjer for et langsiktig perspektiv, og en arealdel som viser 
arealplankart med bestemmelser og retningslinjer for bruk av arealene. 

Kommuneplanens arealdel (KPA) er kommunens viktigste styringsverktøy for bruk 
av kommunens arealer, og omfatter hele kommunen. Arealdelen viser 
sammenhengen mellom arealdisponeringen og mål og strategier gitt i 
kommuneplanens samfunnsdel. 

Gjeldene KPA ble vedtatt i 2014 og er en førstegenerasjons plan. Andøy kommune har 
fått mange lærerike erfaringer siden planen ble vedtatt med hva det vil si å ha en 
arealplan som styringsverktøy. Disse erfaringene skal nå samles for å skape et enda 
bedre verktøy for framtidig utvikling av kommunen.  

1.1 Mål med planarbeidet 
Hovedmålet med planarbeidet er å revidere KPA og styre kommunens 
arealforvaltning.  Av formålsparagrafen til Plan- og bygningsloven fremgår det at 
«Loven skal fremme bærekraftig utvikling til beste for den enkelte, samfunnet og 
framtidige generasjoner» og at «Planlegging etter loven skal bidra til å samordne 
statlige, regionale og kommunale oppgaver og gi grunnlag for vedtak om bruk og vern 
av ressurser.» 

Andøysamfunnet har store ambisjoner for vekst knyttet til en rekke næringer og 
boligutvikling. I planperioden legges det derfor opp til en offensiv strategi i tråd med 
kommunens visjon «sammen skaper vi fremtid i Andøy»  

I kommuneplanens samfunnsdel (KPS) er det påpekt 4 viktige satsningsområder for 
planperioden: 

• Legge til rette for en ønsket befolkningsvekst med gode/attraktive oppvekst og 
leveforhold gjennom boligområder og nærmiljø. 

• Legge til rette for næringsareal og infrastruktur sett i sammenheng med 
annen arealbruk 

• Sikre en bærekraftig utvikling i kommunens klima og arealbruk der miljø og 
klimahensyn ivaretas 

• Utvikle attraktive og funksjonelle tettsteder som fremmer helse og trivsel med 
grønne og urbane kvaliteter. 

1.2 Rammer for planarbeidet 
Plan- og bygningsloven § 11-5 krever at kommunen skal ha en arealplan for hele 
kommunen som viser sammenhengen mellom framtidig samfunnsutvikling og 
arealbruk. Samfunnsdelens premisser for en ønsket utvikling legger derfor sterke 
føringer for arealdelen. 

1.3 Hensikten med planprogrammet 
Kommuneplanen rulleres regelmessig på bakgrunn av nødvendigheten for å 
oppdatere planen etter nye nasjonale og regionale retningslinjer eller nye politiske 
ønsker for arealbruk m.m. En rullering åpner også for revurdering av kommunale 
retningslinjer og ønsker for langsiktig utvikling. 
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Et planprogram skal belyse: 

 Hensikten med revisjonsarbeidet  
 Planprosessen 
 Organisering av arbeidet  
 Opplegg for medvirkning, informasjon og høringer 
 Temaer som skal inngå i arbeidet   
 Framdrift 

 

2 Planprosess i korte trekk 
Planoppstart og planprogram: 

o Planprogrammet blir lagt ut til offentlig ettersyn samtidig som det varsles 
oppstart av planrevisjonen. Det oppfordres til å komme med 
innspill/merknader til planprogrammet. Det oppfordres videre til å komme 
med innspill til KPA. 

o Planprogrammet vedtas av kommunestyret. 

Utredning av planløsninger: 

Registreringer og utredning av ulike temaer planen skal inneholde: 

o Utredning og siling av innkomne arealforslag på bakgrunn av faglige og 
politiske vurderinger. 

o Det foretas konsekvensutredninger og ROS-analyser av innkomne innspill 
etter førstegangs siling. 

o Gjennomføring av ny siling på bakgrunn av konsekvensutredningene og ROS-
analyser. 

o Planen oppdateres på bakgrunn av føringer fra andre planer og gjøres 
tidsriktig mht. endringer i samfunnet og erfaringer med gammel plan. 

o Endringer i planen presenteres regionale myndigheter i planforum. 
o Utarbeidelse av forslag til ny plan. 

Høring og Offentlig ettersyn: 

o Det innhentes høringsuttalelser fra lokalsamfunnet, lag og foreninger, 
nabokommuner og regionale og statlige myndigheter. 

o Det foretas merknadsbehandling og forslag til eventuelle endringer i planen.  
Ved innsigelser til planen fra regionale myndigheter eller nabokommuner, 
arrangeres planforum der en forsøker å komme fram til løsninger. 

o Det gjøres endringer i planen i henhold til merknader/innsigelser. 
o Nytt planforslag utarbeides  

 

Planen legges frem til endelig vedtak. 

- Dersom det fremmes innsigelser til planen, vil det enten være behov for 
meklingsmøter eller kan det være nødvendig å gjøre endringer i planen som 
krever nytt offentlig ettersyn. 
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3 Organisering av planarbeidet 
Kommunestyret har det øverste ansvaret for organiseringen av planarbeidet i 
henhold til plan- og bygningsloven og kommuneloven. Likevel vil det være 
hensiktsmessig å bruke formannskapet som styringsgruppe til planprosessen. 
Rådmannens ledergruppe foreslås som prosjekteier for planrevisjonen for å kunne 
innhente faglige råd fra alle kommunens tjenester. Videre foreslås det å opprette en 
prosjektgruppe som står ansvarlig for faglige vurderinger, gjennomføring og 
medvirkning. Rådmannen vil utpeke prosjektgruppe i samarbeid med prosjektleder. 
Arealplanlegger er prosjektleder i revisjon av KPA og inngår i prosjektgruppen. 
Referansegrupper opprettes ved behov innenfor ulike temaer.  

 

 

3.1 Medvirkning 
Plan- og bygningslovens § 5-1 stiller krav til at det skal legges til rette for medvirkning 
ved revidering av kommuneplan.  Under punkt 7: Framdrift er det skissert en 
detaljert plan for medvirkning fra varsel om oppstart til en ferdig vedtatt 
kommuneplan. 

Medvirkning fra innbyggere, lag og foreninger.   

Planprogrammet legges ut på høring med oppfordring til aktiv deltakelse fra 
innbyggere, lag og foreninger  

Medvirkning fra andre forvaltingsorgan:  

Regionale og statlige myndigheter stiller store krav til innholdet i kommunens 
arealplan, siden planen skal ivareta nasjonale interesser og beredskapsmessige 
hensyn.  For å få til en mest mulig smidig planprosess er det derfor nødvendig med 
god dialog med regionale myndigheter underveis.  Regionale myndigheter, samt 
nabokommuner har anledning til å fremme innsigelse til planen siden KPA er en 
juridisk plan.  Innsigelser forsinker i de fleste tilfellene fremdriften i planprosessen. 

Kommunestyret
Formannskap

Styringsgruppe

Rådmannens ledergruppe
Prosjekteier for planarbeid

Prosjektgruppe

Referansegruppe Referansegruppe Referansegruppe
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4 Føringer for planarbeidet 
4.1 Planstrategi 
Andøy kommunestyre vedtok planstrategi 23. November 2020. Planstrategien er en 
drøfting av kommunens strategiske valg knyttet til samfunnsutviklingen, herunder 
langsiktig arealbruk, miljøutfordringer, sektorenes virksomhet og en vurdering av 
samlet kommunalt planbehov i perioden. 

I planstrategi for Andøy kommune 2020 – 2023 er det vedtatt at FNs bærekraftsmål 
skal legges til grunn i revidering av kommuneplanens arealdel og samfunnsdel og 
øvrig planarbeid, med spesiell vekt på: 

  God helse og livskvalitet 
  God utdanning 
  Rent vann og gode sanitærforhold 
  Bærekraftige byer og lokalsamfunn 
  Stoppe klimaendringene 
  Samarbeid for å nå målene 

4.2 Kommuneplanens samfunnsdel 
Kommuneplanens samfunnsdel ble vedtatt 17.06.2019. Av samfunnsdelen fremgår 
langsiktige utfordringer, mål og strategier for kommunen. Sentrale føringer i 
samfunnsdelen som vil ha betydning for arealdelen fremgår av pkt. 5: Tema som skal 
drøftes i planen. 

4.3 Nasjonale forventninger 
Miljøverndepartementet har utarbeidet en resolusjon med Nasjonale forventinger til 
regional og kommunal planlegging. 

Klima og energi: 

Det stilles store forventinger til kommune at ved lokalisering og utforming av 
næringsvirksomhet, boliger og infrastruktur skal påvirke energibruk og utslipp fra 
transport og bygninger i lang tid framover. Statsforvalteren har fått et særlig ansvar 
for å følge opp kommunene. 

By- og tettstedsutvikling:  

Det legges stor vekt på energiøkonomisering, fornybar energi, fortetting, effektiv 
transport og gode kollektivtilbud i by- og tettstedsutvikling. Bestemmelsene og 
retningslinjene i arealdelen vil kunne gi klare føringer for dette. 

Samferdsel og infrastruktur:  

Transport står for en stor del av klimautslippene. Det forventes derfor at en gjennom 
kommunal planlegging reduserer bilbruk mest mulig. Dette kan gjøres gjennom blant 
annet:  

 Ha en arealforvaltning der avstanden mellom bolig og skole, barnehage, 
sentrumsfunksjoner og arbeidsplasser er minst mulig  

 Godt utbygget gang- og sykkelveinett 

Verdiskapning og næringsutvikling:  
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Innovasjon og næringsutvikling skjer på tvers av administrative grenser og sektorer. 
Det forutsettes derfor en god og helhetlig planlegging i den enkelte kommune og på 
tvers av kommunegrensene. 

Natur, kulturmiljø og landskap:  

Andøy kommune er kjent for sin flotte natur og vakre kulturlandskap. Det er både 
lokalt viktig og nasjonalt viktig å ta vare på disse kvaliteter for senere generasjoner. 

Helse, livskvalitet og oppvekstmiljø:  

Å tilrettelegge for gode levekår og god folkehelse handler også om fysisk planlegging. 
Tilrettelegging for fysisk aktivitet, adgang til viktige rekreasjonsområder, trygge 
oppvekstmiljø i boligområder, grønnstruktur, trafikksikkerhet m.m. er med på å 
skape gode oppvekstmiljø. I boligpolitikken er det viktig å sørge for varierte 
boligtilbud for eventuelt å redusere sosiale forskjeller. 

4.4 Nasjonal transportplan 
Stortingsmeldingen om Nasjonal transportplan 2022 – 2033 er en plan for hvordan man de 
neste tolv årene skal arbeide i retning av det overordnede målet for transportsektoren, som 
er: Et effektivt, miljøvennlig og trygt transportsystem i 2050. 

4.5 Regionale og kommunale planer 
Regionale og kommunale planer skal hensyntas. De regionale planene legger 
overordna føringer på tvers av kommunegrensene, og må hensyntas i planprosessen. 
Det samme gjelder flere kommunale planer, som kommuneplanens samfunnsdel, 
klima- og energiplan, trafikksikkerhetsplan, beredskapsplaner, folkehelseplan, m.fl. 

4.6 Lovverk og forskrifter 
Aktuelle lovverk og forskrifter i arealplanprosessen er: 

 Plan- og bygningsloven 
 Forvaltningsloven 
 Naturmangfoldloven 
 Jordloven 
 Skogloven 
 Friluftsloven 

 Forurensingsloven 
 Kulturminneloven 
 Folkehelseloven 
 Forskrift om konsekvensutredning 
 Kart- og planforskrift 
 Forskrift om rammer for vannforvaltningen 
 Vegloven 

4.7 Avgrensninger 
Kommuneplanens arealdel 2023- 2034 vil ikke inkludere kommunens sjøareal. 
Kommuneplanen vil henvise til arbeidet som foregår med kystsoneplan for vesterålen og gi 
denne juridisk virkning. Kommuneplanens arealdel vil også avgrense et større område rundt 
Andenes da det foreligger et behov for en høyere grad av detaljering enn en kommuneplan 
kan tillate. Områdeplan/sentrumsplan for Andenes vil gis juridisk virkning gjennom 
arealdelen. 

5 Tema som skal drøftes i planen 
Temaene som skal drøftes i revideringen av kommuneplanens arealdel er i stor grad 
avspeilet av Kommunens planstrategi og kommuneplanens samfunnsdel. Her 
vektlegges det i all hovedsak behovet for nye boligområder og næringsareal, men det 
er også et ønske om å forberede og tilpasse samfunnet for klimaendringer, samt 
skape attraktive og funksjonelle tettsteder.  
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I tillegg vil det være et behov for å se gjennom og evaluere kommuneplanens arealdel 
for 2013-2024 og andre reguleringsplaner i kommunen der det stadig dispenseres fra 
gjeldende planverk. 

5.1 Boligområder og nærmiljø 
Andøy kommune ønsker å legge til rette for gode muligheter til kjøp og utvikling av 
boliger i hele kommunen. I arbeidet med kommuneplanens arealdel vil det foreslås 
nye boligfelt for dem som ønsker å bygge egen bolig og mulighet for andre typer 
boformer for dem som etterspør alternativer til enebolig. Det vil også måtte 
diskuteres i denne sammenheng hvorvidt det skal stilles plankrav til videre 
detaljering for nye boligfelt. 

Ved etablering av nye boligfelt skal Andøy kommune ha fokus på gode møtesteder for 
barn, unge og eldre. Områder med stor trafikkbelastning skal sikres tilgang til 
gangfelt/sykkelveg. Det må også avsettes tilstrekkelig med arealer for kultur og 
fritidstilbud i tilknytning til nye og eksisterende boligfelt. 

5.2 Næringsareal og infrastruktur 
Andøy kommune har et variert næringsliv og er i en spennende omstillingsprosess 
med mye nytenkning. Kommunen har også store arealer med urørt og til dels unik 
natur. Med ambisjoner om utvikling av arealkrevende, nye næringer vil dette medføre 
et stort press på urørte arealene, også gjennom sikring av god infrastruktur til nye 
næringsarealer. Utfordringen blir derfor å få til en offensiv strategi for ny 
næringsutvikling, samtidig som urørt natur ivaretas på en god måte.  

Gjennom kommuneplanprosessen skal det jobbes med å kartlegge og avsette 
tilgjengelige og velegnede utbyggingsarealer for næringsetablering. Ved etablering av 
nye næringsområder vil Andøy kommune ha fokus på «rett næring på rett sted». Det 
betyr at virksomheter som skaper tungtransport lokaliseres til områder med god 
tilgjengelighet til hovedvegnettet, mens besøksintensiv virksomhet lokaliseres i 
tilknytning til kommunens tettsteder. 

5.3 Klima og arealbruk 
Kommuneplanens arealdel skal sørge for en utvikling som reduserer klimautslipp. I 
dag er det få kjente natur- eller virksomhetsrisikoer i Andøy kommune. Likevel 
foreligger det et ønske om å forberede og tilpasse samfunnet for klimaendringer. 
Store deler av kommunens areal er flate marker med tilknytning til sjø, eller 
bebyggelse i nærområde til fjell. Derfor vil det være naturlig å ta høyde for 
skredfareområder og forventet havnivåstigning når nye arealer skal vurderes i 
kommuneplanens arealdel. Det er også foreslått å legge til rette for økt lokal 
verdiskaping og sysselsetting i produksjon, distribusjon og omsetning av fornybar 
energi. 

Andøy kommune vil ha fokus på karbon- og energinøytralitet. Statlige 
planretningslinjer for klima- og energiplanlegging blir derfor viktig å legge til grunn 
for arbeidet med kommuneplanens arealdel. 

5.4 Levende tettsteder 
Andøy kommune ønsker å skape attraktive og funksjonelle tettsteder. Framtidig 
utvikling av tettstedene skal opprettholde balanse mellom næringsutvikling, tilgang 
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på boliger/boligtomter og forhold som fremmer helse og trivsel. Det betyr at det skal 
tilrettelegges for et variert tilbud av boliger og kultur. I tillegg vil det være viktig å 
sikre arealer som kan skape attraktive møteplasser, uteareal og andre grønne og 
urbane kvaliteter. 

5.5 Andre forhold som bør drøftes i arealdelen 
I revisjonen av kommuneplanens arealdel vil det være viktig å samle erfaringer fra 
dagens Kommuneplanens arealdel 2013-2024 og andre eldre reguleringsplaner. 
Siden 2014 har det vært ca. 80 politiske behandlinger av dispensasjonssaker. For å 
skape et effektivt arbeidsverktøy av kommuneplanens arealdel i den kommende 
planperioden vil det være nødvendig å: 

- Undersøke alle dispensasjoner som er behandlet i planperioden. 
- Se gjennom alle eldre reguleringsplaner 
- Kartlegge feil i plankartet for kommuneplanens arealdel 2013-2024 

6 Konsekvensutredning og ROS-analyse 
6.1 Konsekvensutredninger 
I henhold til Plan- og bygningsloven § 4-2 fremgår det at kommuneplanens arealdel 
omfattes av kravet om konsekvensutredning (KU). KU skal avdekke planens 
virkninger for miljø og samfunn, herunder egnethet og samfunnsnytten på den ene 
siden og hvilke verdier som går tapt samt mulige avbøtende tiltak på den andre. 
Konsekvenser av alle nye områder for utbygging og vesentlig endret arealbruk skal 
beskrives og fremgå av utredningen, både enkeltvis og samlet. 

Det er en klar målsetting at kommuneplanens arealdel skal ha et langsiktig, 
overordnet og helhetlig perspektiv der KU skal sikre et tilstrekkelig godt 
beslutningsgrunnlag. Konsekvensutredningen skal utarbeides i tråd med Forskrift om 
konsekvensutredning 

6.1.1 Tema og utredninger som skal belyses i KU 
Konsekvensutredningen skal, jf. Forskrift om konsekvensutredning § 21, identifisere 
og beskrive de faktorer som kan bli påvirket og vurdere vesentlige virkninger for 
miljø og samfunn.  

Foreløpige utredningstemaer som skal vurderes er: 

Miljø: Samfunn: 
 forurensning (klimagass og annet 

utslipp til luft, jord og vann) 
 Støy 
 Sikring av jordressurser 
 Naturmangfold 
 Kulturminner og kulturmiljø 
 Nærmiljø, grønnstruktur og 

friluftsliv 
 Mineralressurser 

 Samfunnssikkerhet, risiko og 
sårbarhet 

 Transportbehov 
 Teknisk infrastruktur 
 Befolkningsutvikling og 

tjenestebehov 
 Forholdet til vedtatte mål for 

fastsetting av fremtidig arealbruk 
 Naturgrunnlag for samisk kultur, 

næringsutøvelse og samfunnsliv 
 Næringsliv og sysselsetting 
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6.1.2 Metoder for konsekvensutredning 
Foreslåtte endringer i kommuneplanens arealdel skal utredes enkeltvis. For at de 
enkelte endringer skal kunne sammenlignes og for å ivareta likebehandling blir 
forslagene vurdert etter en standard mal utarbeidet av miljøverndepartementet.  

Ved utarbeidelse av konsekvensutredningen tas det utgangspunkt i veileder T-1493 
Konsekvensutredninger for kommuneplanens arealdel (MD 2012) og Statens 
vegvesens håndbok V712. 

Konsekvensgraden skal baseres på en 5-delt verdiskala som er inndelt fra ingen 
betydning, noe, middels til stor betydning og svært stor betydning. Dette skal måles 
mot en 5-delt påvirkningsskala fra forbedret, ubetydelig endring, noe forringet, 
forringet og ødelagt/sterkt forringet. 

Ingen 
betydning Noe Middels Stor Svært 

stor 

Verdi 
 

Påvirkning 

0 - - - - - - - - - - Ødelagt/ 
Sterkt forringet 

0 - - - - - - - - - Forringet 

0 - - - - - - Noe forringet 

0 0 0 0 0 Ubetydelig 
endring 

++++ +++ ++ + + Forbedret 

For hvert innspill blir konsekvensene for utredningstemaene sammenstilt og det gis 
en samlet vurdering av innspillet i henhold til sammenstillingen under: 

Symbol og farge Konsekvens Beskrivelse 

 4 minus (- - - -) Svært stor negativ konsekvens. 
Innspillet frarådes. 

 3 minus (- - -) Stor negativ konsekvens. 
Innspillet frarådes. 

 2 minus (- -) Middels negativ konsekvens. 
Innspillet frarådes. 

 1 minus (-) Noe negativ konsekvens. 
Innspillet må vurderes mot behov. 

0 Ubetydelig 
endring 

Innspillet anbefales 

 1 pluss (+) 
2 pluss (++) 

Liten positiv konsekvens. 
Innspillet anbefales. 

 3 pluss (+++) 
4 pluss (++++) 

Stor positiv konsekvens. 
Innspillet anbefales. 
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Konkret vurdering av hvert enkelt innspill er delt inn i følgende faser:  

1. Innledende arbeider basert på vedtatt planprogram  

2. Verdivurdering og påvirkning (for hvert innspill)  

3. Vurdering av konsekvensgrad (for hvert innspill)  

4. Samlet konklusjon for hvert innspill med en anbefaling 

Konsekvensutredningen skal dokumentere hva kunnskapsgrunnlaget består av, 
hvilket datagrunnlag som er benyttet og tidspunktet for kunnskapsinnhentingen. 
Dette skal fremgå for hvert utredningstema. 

Innspill som ikke anbefales tatt inn i kommuneplanen i tråd med konklusjonen fra 
KU, kan avgrenses på nytt slik at innspillets konsekvens blir akseptabel, eller siles 
bort og ikke tas med i det videre planarbeidet. 

6.2 Risiko og sårbarhetsanalyse (ROS) 
Plan- og bygningsloven § 4-3 fastsetter krav om risiko- og sårbarhetsanalyser i 
arealplanleggingen.  

Formålet er å gi grunnlag for å forebygge risiko for skade og tap av liv, helse, miljø, 
viktig infrastruktur og materielle verdier mv. Risiko og sårbarhet kan ligge i arealet 
slik det er fra naturens side (flom- og skredfare, radonstråling mv.). Risiko og 
sårbarhet kan også oppstå som følge av arealbruken – i og utenfor det aktuelle 
planområdet. Planmyndigheten plikter å sørge for at risiko- og sårbarhetsanalyse blir 
gjennomført ved utarbeidelse av planer. 

Analysen vil bli gjennomført som en oversikts- og tiltaksanalyse tilpasset 
kommuneplannivået. Den har på dette overordnede nivået fokus på sårbarhet og vil 
bli utarbeidet med en forutsetning om at det på senere plannivå skal utarbeides 
reguleringsplaner med tilhørende detaljert hendelsesbasert ROS-analyser. 
Kunnskapsgrunnlaget og detaljeringsnivået på de tekniske løsningene er høyere i 
reguleringsplanfasen og dette gir grunnlag for risikovurderinger (kvalitative 
vurdering av sannsynlighet og konsekvens) med langt mindre usikkerhet, og dermed 
høyere kvalitet, enn det som er mulig på et overordnet nivå. 
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7 Framdriftsplan 
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Utarbeide forslag til planprogram PG (SG) Mars – Mai 
2021 

Behandle forslag til planprogram SG Juni 2021 

Vedtak om offentlig ettersyn av forslag til 
planprogram 
Varsel om oppstart planarbeid 

FS Juni 2021 

Høring og offentlig ettersyn (6 uker)  Juni - Juli 21 
Orientering til intern referansegruppe, 
ressursgruppe og befolkningen; media, hjemmeside 
mm 

PG Juli - Aug 21 

Merknadsbehandling og justering av planprogram 
Behandling av SG 

PG 
SG 

Juni- Aug 21 

Vedtak av planprogram FS/KS Mars -  22 
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Utføre utredninger og kartlegging  Mars – April 
22 

Godkjenne kunnskapsgrunnlag  SG April - Mai  22 
Medvirkningsprosesser – innspill til plan  
• Forberedende kartlegginger, spørreundersøkelse  
• Konsultasjoner 
• Verksted for alle: interessegrupper, næringsliv, 
politikere, administrasjon   
• media, hjemmeside, Facebook Innspill samkjøres 
med pågående prosjekter dersom mulig 

KS, SG, RG, 
Befolkning, 
politikere 

April –Juli 22 

Politikerverksted  
Definere muligheter og utfordringsbilde, bygget på  
kunnskapsgrunnlag og resultater fra medvirkning.  

KS Aug – 22 

Møter med myndigheter og interessegrupper  Aug – Sept 22 
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Utarbeide planforslag   
på bakgrunn av kunnskapsgrunnlag, 
medvirkningsprosessene og politikkområder med 
mål og strategier.  - Møter med SG underveis, 
behandles av SG. Planforum før ferdig planforslag. 

PG 
SG 

Sept – Okt 22 

1.gangs- behandling av planforslag, vedtak 
om høring og offentlig ettersyn 

FS/KS Okt – Nov 22 

Høring og offentlig ettersyn planforslag (min 
6 uker) 

PG Nov – Des 22 

Medvirkning  - høring og offentlig ettersyn av 
planforslag:   
Orientering om planforslag til referanse- og 
ressursgr.   Åpne møter, paneldebatt, media, mm 

KS, SG, RG, 
politikere 
befolkning 

Juni – Aug 22 

Merknadsbehandling  
Endret planforslag får tilslutning av SG 

PG 
SG 

Jan – Feb 23 

Behandling og vedtak av planforslag FS/KS Feb – Mars 23 

Formell kunngjøring  
Informasjon om vedtatt plan  
Utarbeide informasjonsbrosjyre 

 Feb – Mars 23 
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SAMMENDRAG   
Det er kommet inn 32 innspill til varsel om oppstart. Majoriteten av innspillene som er motatt i høringsperioden er konkrete forslag til arealendringer i 

kommuneplanens arealdel. Disse innspillene behandles ikke på dette tidspunktet, men skal vurderes senere i prosessen.  

 

    

1. MYNDIGHETER  

1.1. Direktorat for samfunnssikkerhet og beredskap  

Dato  Merknad  Behandling i planen  

26.08.2021  Det er Statsforvalteren som skal følge opp at hensynet til samfunnssikkerhet er ivaretatt i plansaker. Statsforvalteren har også 

et ansvar for samordning av statlige innsigelser til kommunale planer. 

 

DSB har innsigelseskompetanse etter plan- og bygningsloven i plansaker som berører følgende områder:  

• Virksomheter som håndterer farlige stoffer herunder storulykkevirksomheter  

• Transport av farlig gods  

• Brannsikkerhet herunder tuneller og underjordiske anlegg  

• Tilfluktsrom (sivilforsvarsdistriktene) 

 

Innspillet tas til 

orientering. 
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Siden Statsforvalteren har et overordnet ansvar for å følge opp samfunnssikkerhet i planer, vil også disse områdene kunne inngå 

som en del av Statsforvalterens oppfølging. DSB samarbeider med Statsforvalteren og vil gi faglig innspill til Statsforvalteren 

dersom det er nødvendig.  

 

Hvis det likevel er behov for direkte involvering av DSB i plansaken, bes det om at høringen sendes inn til DSB på nytt med 

tydelig angivelse av hvilket forhold det bes om DSBs uttalelse til. 

1.2. Fiskeridirektoratet 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

06.09.2021  Vurdering av planprogrammet  

Planprogrammet slik det nå foreligger på høring inneholder god beskrivelse av formålet og planprosessen, samt opplegg for 

medvirkning, konsekvensutredning og utredningstema. I den pågående rulleringen av kommuneplanens arealdel er ikke 

sjøarealene et av fokusområdene. 

 

Om utredninger  

Arealdisponering/tiltak som berører sjøarealene må konsekvensutredes i forhold til fiskeriinteressene. Vi ser et potensiale fra 

mange aktører om å dumpe overskuddsmasser fra utbyggingstiltak (for eksempel mudring, veibygging, sprengning etc.) i sjø. 

Dersom utbyggingsområder/tiltak på land krever areal til deponi, må arealbehovet knyttet til deponering av masser også 

konsekvensutredes på overordnet plannivå og nødvendig areal må avsettes til formålet i plan. Vi forutsetter videre at marint 

biologisk mangfold også vurderes der det er relevant. Det anbefales også å vurdere effekten av fiskeri og eventuell utvikling av 

akvakulturnæringen på både miljø og samfunn. En mangelfull KU vil gjøre at vi som sektormyndighet ikke kan gi gode uttalelser 

til planen og kan også føre til at det fremmes innsigelse fra Fiskeridirektoratet dersom det ikke dokumenteres at fiskeriinteressene 

i kommunen blir tilstrekkelig ivaretatt eller tatt hensyn til. 

 

Om innsigelse  

Som statlig myndighet kan Fiskeridirektoratet fremme innsigelse i spørsmål som er av vesentlig regional eller nasjonal betydning 

for fiskeriinteressene, eller som av andre grunner er av vesentlig betydning for vårt saksområde. Det er opp til 

Fiskeridirektoratets regionskontor å avgjøre om et spørsmål er av nasjonal eller vesentlig regional betydning og begrunne dette. 

 

Fiskeridirektoratet forbeholder seg retten til å fremme innsigelser på vegne av fiskeriinteressene ved offentlig ettersyn. 

 

Avsluttende kommentar  

Fiskeridirektoratet region Nordland ber om at ovennevnte innspill tas hensyn til i det videre planarbeidet, og at vi mottar saken 

til offentlig ettersyn når planforslag foreligger. 

Dersom man mottar 

forslag som berører 

sjøareal vil tema som blant 

annet forurensing og 

naturmangfold være like 

aktuelt både på land som i 

sjø. 

 

Innspillet tas til 

etteretning. 

1.3. Sametinget 

Dato  Merknad  Behandling i planen  
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27.10.2020  Planprosess og medvirkning  

Det er bra at Andøy kommune legger opp til en bred deltakelse i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 

 

Sametinget ønsker å fremheve at medvirkning fra samiske interesser i planarbeidet er viktig og verdifullt. Samiske interesser 

og lokalsamfunn vil kunne være reinbeitedistrikt eller siida, bygdelag, utmarkslag, laksefiskelag, sauebeitelag, foreninger og 

andre interesseorganisasjoner. Samiske kultursentre, museer og lignende i kommune eller region kan ha foretatt 

dokumentasjonsarbeid av tradisjonell kunnskap som vil kunne være relevant i denne sammenheng. 

 

Sametinget ønsker å fremheve at tradisjonell samisk kunnskap skal vektlegges som en del av kunnskapsgrunnlaget ved 

offentlige beslutninger som berører naturmangfoldet, herunder ved forvaltning av fast eiendom (jf. naturmangfoldloven § 7- 8). 

Vi ber derfor om at kommunen får fram tradisjonell samisk kunnskap i planprosessen og at denne blir vektlagt. 

 

 

Kapittel 6.1.1 i 

planprogrammet; Tema og 

utredninger som skal 

belyses i KU, er følgende 

tema lagt til: 

«Naturgrunnlag for 

samisk kultur, 

næringsutøvelse og 

samfunnsliv» 
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 I lovkommentarer til plan og bygningsloven § 5-1 vises det til at det følger av ILO-konvensjonen nr. 169 et særlig ansvar å 

sikre en aktiv medvirkning for grupper av den samiske befolkningen. Vi kan ikke se av det utarbeidede planprogrammet om 

dette sikres. Vi ber derfor kommunen om å innlede dialog med samiske interesser i tidlig fase og sikre deres medvirkning i 

planarbeidet. 

 

Vi minner også om endringen i Sameloven kap. 4, som tredde i kraft 1. juli 2021. Vi viser her til at kommunen har 

konsultasjonsplikt overfor representanter for berørte samiske interesser (§ 4-4) i saker om lokale forskrifter og andre 

beslutninger og tiltak som vil kunne påvirke samiske interesser direkte. For mer informasjon om konsultasjoner viser vi til 

Sameloven. Kommunal- og moderniseringsdepartementet har utarbeidet en veileder: «Veileder for kommuner og 

fylkeskommuner om konsultasjoner med samiske interesser». Sametinget har også noe informasjon om konsultasjoner i sin 

planveileder: https://sametinget.no/areal-klima-og-miljo/sametingets-planveileder/ 

 

Sikre naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv  

Andøy kommune er en del av det tradisjonelle samiske området hvor planleggingen skal sikre naturgrunnlaget for samisk kultur, 

næringsutøvelse og samfunnsliv både på land og i sjø ut til en nautisk mil utenfor grunnlinjen (PBL § 3-1 og § 1-2). Vårt fokus 

er derfor at arealplanen skal ivareta dette. 

 

Deler av Andøy kommune dekkes av Iinnásuolu/Kanstadfjord/Vestre Hinnøy reinbeitedistrikt. Reindriftsnæringen er en 

arealkrevende næring hvor små inngrep kan få store følger. Dette med bakgrunn i marginale beiteområder og reinens behov for 

ulike sesongbeiter og flytteleier mellom dem. Som følge av forskrift til konsekvensutredning § 21 tredje ledd skal den samlede 

virkningen av planer og tiltak innenfor det aktuelle reinbeitedistrikt vurderes. Vi kan ikke se av kommunens foreløpige 

utredningstemaer som skal belyses i KU at sikring av naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv er et 

tema. Sametinget forventer derfor at vurdering av konsekvenser for reindrifta blir et tema og at man ser på den samlede effekten 

av både eksisterende og planlagte tiltak som kan berøre reinbeitedistriktet. 

 

I tillegg til reindriftsnæringen kan det også være annen samisk næringsutøvelse i kommunen slik som tradisjonelt fiske i samiske 

kyst- og fjordområder, samiske utmarksnæringer og samiske næringer innenfor kultur, utdanning og språk. Vi ber dere derfor 

ta tilstrekkelig hensyn til all samisk næringsutøvelse i kommuneplanens arealdel. 

 

Samiske kulturminner  

Det er viktig å synliggjøre historiske kulturminner og kulturmiljø deriblant samiske kulturminner slik at det tas hensyn til dette 

i planleggingen. En kulturminneplan er en god hjelp i dette arbeidet og det er positivt at Andøy kommune har laget en temaplan 

for kulturminner. Sametinget vil samtidig minne om at registreringene av samiske kulturminner fortsatt er mangelfulle, noe 

som gjør at det i store områder ikke er gjort noen dokumentasjon av samiske kulturminner. Derfor utgjør de kjente 

 For ordens skyld er nå 

konsultasjoner lagt inn som 

eget punkt i kapittel 7 

Fremdriftsplan under 

medvirkningsprosess.  

Det vil også være 

nødvendig med tidlig 

dialog ang samiske kultur, 

næringsutøvelse og 

samfunnsliv under arbeidet 

med utredninger og 

kartlegging for 

kunnskapsgrunnlaget til 

planen. 

 

Kommunen tar 

Sametingets merknad til 

etterettning, forhold til 

kulturminner i 

kommuneplanen vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

https://sametinget.no/areal-klima-og-miljo/sametingets-planveileder/
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kulturminnene sannsynligvis kun en brøkdel av den totale kulturminnebestanden. Vi anser potensialet for nye funn av hittil 

ukjente automatisk fredete kulturminner i Andøy kommune for stort. 

 

Alle samiske kulturminner fra år 1917 eller eldre er automatisk freda ifølge LOV-2018-06-22 nr 82: Lov om kulturminner 

(kulturminneloven) § 4 annet ledd. Samiske kulturminner kan for eksempel være bygninger, hustufter, gammetufter, 

teltboplasser (synlig som et steinsatt ildsted), ulike typer anlegg brukt ved jakt, fangst, fiske, reindrift eller husdyrhold, graver 

og gravplasser, hellige fjell og offerplasser eller steder det knytter seg sagn eller tradisjoner til. Det er ikke tillat å skade eller 

skjemme fredet kulturminne, og ingen må heller sette i gang tiltak som er egnet til å skade, ødelegge, grave ut, flytte, forandre, 

tildekke, skjule eller på annen måte utilbørlig skjemme automatisk fredet kulturminne eller fremkalle fare for at dette kan skje 

uten at dette er godkjent av rette myndighet, (jf. Kulturminneloven §§ 3, 8 og 9). 

 

I forbindelse med utarbeidelse av planer i henhold til Plan- og bygningsloven, vil Sametinget presisere at forhold til 

kulturminner ikke blir endelig avklart ved en oppfyllelse av utredningsplikten i henhold til FOR 2014-12-19: Forskrift om 

konsekvensutredninger for planer etter plan- og bygningsloven, jf. plan- og bygningsloven § 4-2 andre ledd. Forhold til 

kulturminner i planlagte byggeområder kan avklares endelig på kommuneplannivå, men det er ikke noe krav i lovverket om 

dette. Det er derfor opp til kommunene om man ønsker dette. 

 

Forholdet til kulturminner skal ved reguleringsplaner og offentlige og større private tiltak avklares ved at undersøkelsesplikten 

etter Lov 9. juni 1978 nr. 50 om kulturminner (kulturminneloven) § 9 oppfylles. I områder hvor forholdet til kulturminner og 

kulturmiljø ikke blir endelig avklart på kommuneplannivå eller hvor det ikke stilles krav til reguleringsplan, må det derfor 

utarbeides tydelige retningslinjer som sørger for at det innhentes uttalelse fra kulturminnemyndighetene før tiltak i disse 

områdene blir gjennomført, jf. kulturminneloven § 8 første ledd (mindre private tiltak) og kulturminneloven § 9 (offentlige og 

større private tiltak). Dette gjelder både utbyggingsområder og LNFR-områder. 

 

Kulturminneverdiene er i all hovedsak dårlig kartlagt. Dette er noe som medfører at mangel på kjente kulturminner innenfor et 

område ikke gjør at man uten videre kan dra noen konklusjoner om at tiltak i området ikke har negative konsekvenser for 

kulturminner. Vi ber derfor om at man i konsekvensutredningen presiserer at verdi- og konsekvensvurderingene for samiske 

kulturminner bare gjelder kjente kulturminner. Videre at man ikke gjør noen verdivurderinger på grunnlag av mangel på kjente 

kulturminner, så lenge det ikke dokumenteres at området/områdene det er snakk om er godt nok undersøkt fra før av. På 

bakgrunn av dette ber vi om at hensyn til samiske kulturminner vektlegges og konkretiseres i planarbeidet. 
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1.4. Forsvarsbygg  

Dato  Merknad  Behandling i planen  

16.09.2021   Kommuneplanens arealdel og kystsoneplan Vesterålen 

I planprogrammet er ikke det pågående arbeidet med kystsoneplan for Vesterålen omtalt. Det er dermed uklart om det skal 

vedtas en egen kommunedelplan for sjøarealene som en del av arbeidet med kystsoneplan, eller om sjøarealene skal 

innarbeides i en kommuneplans arealdel som skal dekke både land- og sjøareal. Dette bør klargjøres i det videre planarbeidet. 

I vårt innspill har vi lagt til grunn at kommuneplanens arealdel skal dekke både land- og sjøarealene. 

 

Skyte- og øvingsfelt i sjø 

Forsvarets skyte- og øvingsfelt i sjø i Andøy kommune er innarbeidet i gjeldende kommuneplans arealdel med riktig 

hensynssone (H380), men det er ikke innarbeidet nødvendige bestemmelser. Skyte- og øvingsfelt utgjør tidsavgrensede 

faresoner som det kan være mulig å kombinere med annen ferdsel, mens etablering av faste anlegg som eksempelvis 

akvakulturanlegg, vil kunne være uforenlig med Forsvarets bruk av skytefeltene. I henhold til Forsvarsbyggs veileder for 

Forsvarets arealbruksinteresser i arealplanlegging må følgende bestemmelse tas inn slik at konflikt med annen arealbruk 

avverges: 

«Hensynssone militær virksomhet – skytefelt (§ 11-8, a) - (H380). Sonen viser forsvarets skyte og øvingsfelt. Det kan ikke 

tillates faste anlegg i sjø som akvakulturanlegg.» 

 

Arealbruksmessige rammebetingelser for Forsvarets skytefelt i sjø Til informasjon så sendte Forsvarsdepartementet (FD) 

13.09.2021 ut på høring forslag til ny forskrift om skyte- og øvingsfelt i sjø. Forsvarets skyte- og øvingsfelt er sentrale for 

Forsvarets operative virksomhet, og dermed også for den nasjonale beredskaps- og krisehåndteringsevnen. Forskriften 

definerer skyte- og øvingsfeltene som forbudsområder og det vil som hovedregel medføre at etablering av faste eller 

midlertidige installasjoner er forbudt i feltene. Det foreslås imidlertid en rekke unntak fra forbudet, blant annet for aktivitet i 

feltene når Forsvaret ikke avholder skyteøvelser. Forslaget innebærer også tilpasninger av den eksisterende skytefeltstrukturen 

i den hensikt å avverge konflikter med blant annet energiproduksjon fra havvind og petroleumsvirksomhet. Forskriften er 

hjemlet i sikkerhetsloven § 7-5 bokstav b og c. I forslaget til ny forskrift er nåværende feltstruktur for Forsvarets skyte- og 

øvingsfelt i sjø i Andøy kommune i alle hovedsak foreslått videreført, men med noen justeringer inn mot land i form av 

avvikling og nyetablering av deler av feltene (figur 1). 

 

Forsvarsbygg er ikke kjent med at det gjennom arbeidet med kystsoneplan er foreslått nye tiltak som innebærer faste 

installasjoner i sjø som kommer i konflikt med dette forslaget. Farleder, fiskefelt og annen aktivitet vil ikke innebære en 

konflikt, men vil kunne begrenses når feltet er i bruk til skyteøvelser. Hvis forskriften vedtas forventer vi at feltene justeres i 

arealplankartet ved senere revisjon eller hvis forskriften godkjennes i god tid før arealplanen for sjøområdene vedtas. 

Andøy kommune har på 

bakgrunn av innspillet 

inkludert kapittel 4.7 

Avgrensninger i 

planprogrammet for 

kommuneplanens arealdel 

2023 – 2034. Kommunens 

sjøarealer og hele eller 

deler av Andenes vil ikke 

være en del av arbeidet 

med kommuneplanens 

arealdel.  

 

Forsvarsbyggs 

merknadder tas til 

etteretning og vil følges 

opp i den videre 

prosessen. 
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Militære forbudsområder innen sjøområder 

Det militære forbudsområde i sjø i Andøy kommune er innarbeidet i gjeldende kommuneplans arealdel med riktig 

hensynssone (H740), men det er ikke presist nok angitt i bestemmelsene. I gjeldende bestemmelser under punkt 8.2 står det at 

området «Andenes øst» er båndlagt etter forsvarsloven. 

Forbudsområder i sjøområder er hjemlet i Forskrift om militære forbudsområder innen Sjøforsvaret (FOR-2018-12-20-2058) i 

medhold av lov 1 juni 2018 nr. 24 om nasjonal sikkerhet (sikkerhetsloven). Forskriften angir 16 definerte sjøområder med 

ferdselsrestriksjoner. Forbudsområdene gir Forsvaret rett til å forby ferdsel innenfor de gjeldende områdene, og bør følgelig 

også forhindre etablering av faste sivile installasjoner, herunder anlegg på bunnen som rør og kabler. 

I bestemmelsene må det innarbeides en henvisning til Forskriften om militære forbudsområder: 

«Båndlegging etter andre lover (H740) FOR-2018-12-20-2058: Forskrift om militære forbudsområder innen Sjøforsvaret, 

gjelder for område.» 

Når det gjelder avgrensning av forbudsområdet legger vi til grunn at hensynssonen videreføres som i gjeldende 

kommuneplans arealdel. 

 

Andøy flystasjon 

Når det gjelder den fremtidige utviklingen av Andøya flystasjon og mulighetsrommet for sivil næringsutvikling i områdene 

rundt flystasjon viser vi til den pågående prosessen hvor Forsvarssektoren og Andøy kommune med flere er i dialog. 

 

Skarsteindalen 

I gjeldende kommuneplans arealdel ligger det en stor hensynssone annen faresone – forurensning (H390) i Skarsteindalen. Det 

er knyttet bestemmelser til hensynssonen som regulerer at det ikke kan gis tillatelse til tiltak eller fradeling før området er 

ryddet etter tidligere militær virksomhet ref. bestemmelsenes punkt 5.2. Hensynssonen strekker seg over bebygde områder i 

øst. 

Forsvarsbygg ønsker i forbindelse med revisjon av kommuneplanens arealdel en dialog med Andøy kommune om 

avgrensningen av hensynssonene. Det kan være aktuelt å vurdere om hensynssonen kan gjøres mindre ved at områder som 

ligger utenfor skytefeltgrensen, og da særlig de delvis bebygde områdene i øst, tas ut av hensynssonen i forbindelse med 

revisjon av kommuneplanens arealdel. 

Når det gjelder oppryddingen i skytefeltet stilles det strenge krav til tiltaksplan som gjør at saneringsarbeidet ikke forventes 

sluttført før etter at ny kommuneplans arealdel er vedtatt jmf. forslaget til fremdrift i forslaget til planprogram. Det vil inntil 

saneringsarbeidet er gjennomført, og delvis også etter at arbeidet er utført, være behov for å opprettholde en hensynssone i 

kommuneplanens arealdel. Hensynssonen vil imidlertid bli langt mindre enn det som er angitt i gjeldende kommuneplans 

arealdel. 

 

Andre forsvarsanlegg 
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Andre forsvarsanlegg som i dag ligger i LNFR-områder, og som ikke er angitt med Forsvaret som formål videreføres uten 

synliggjøring i LNFR-områdene på samme måte som i dag på grunn av detaljeringsgrad i kommuneplanen, og behovet for 

skjerming. 

1.5. Statens vegvesen  

Dato  Merknad  Behandling i planen  

30.09.2021 Statens vegvesens innspill til planprogrammet 

Forslaget til planprogrammet gir god informasjon om mål for planarbeidet, overordna føringer, organisering av planprosessen 

og opplegg for konsekvensutredninger. Statens vegvesen mener planprogrammet gir et godt grunnlag for det videre arbeidet 

med revisjon av kommuneplanen. Vi har ikke vesentlige merknader til planprogrammet. 

 

Innspill til oppstart av planen 

Nasjonal transportplan legger viktige føringer for transportpolitikken, og må legges til grunn under nasjonale føringer for 

planarbeidet. Det er positivt at FN’s bærekraftsmål legges til grunn for arbeidet. 

 

Konsekvensutredning  

Konsekvensutredningen skal tilpasses plannivået, men det er viktig at utredningen er tilstrekkelig detaljert og grundig slik at 

man har et godt grunnlag å fatte beslutninger på. Utredning av enkeltområder ikke bare vurderes hver for seg, men også samlet 

sett i forhold til hvordan de ulike utbyggingsområdene vil ha innvirkning på hverandre og på miljø og samfunn. Konsekvenser 

for trafikksikkerhet og fremkommelighet må vektlegges høyt i konsekvensutredningen. 

 

Konsekvenser av nye utbyggingsområder for trafikk og vegnettet 

I planprogrammet nevnes det at Andøysamfunnet har store ambisjoner for vekst knyttet til en rekke næringer og 

boligutvikling. I konsekvensutredningen må det vurderes om nye utbyggingsområder vil ha trafikale konsekvenser for 

vegnettet, for eksempel om trafikkøkning vil utløse behov for utbedringer av kryss, oppgradering av vegnett eller 

trafikksikkerhetstiltak. Behov for trafikkanalyser må også vurderes. Nye utbyggingsområder må også vurderes, hver for seg og 

samlet, i forhold til retningslinjene for samordnet bolig, - areal og transportplanlegging. 

 

Statens vegvesen vil allerede nå signalisere at utbyggingsområder som er vesentlig i strid med prinsippene for samordnet 

bolig- areal og transportplanlegging, eller hensynet til trafikksikkerhet vil kunne medføre innsigelse. 

 

Regionalt planforum 

Nasjonal transportplan 

inkludert i nasjonale 

føringer under punkt 4.4 i 

planprogrammet.  

 

Statens vegvesens 

merknader tas til 

etteretning og vil følges 

opp i den videre prosessen. 
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Kommunen bør melde inn kommuneplanen til drøfting i regionalt planforum før offentlig ettersyn. Dette gir mulighet for 

dialog og avklaring av nasjonale hensyn knyttet til areal- og transportplanlegging. Statens vegvesen kan også kontaktes direkte 

dersom det er forhold som berører våre interesser og ansvarsområder. 

 

Arealregnskap 

I vårt arbeid med arealplaner i kommunene ser vi tilfeller der reguleringsplanene i ikke alltid reflekterer utfordringene og de 

målene kommunen setter seg. Vi ber derfor om at kommunen ved denne rulleringen vurderer om arealformål og/eller 

reguleringsplaner/områdeplaner som ikke er bygd ut, fungerer etter intensjonen eller om de er utgått på dato. Det kan 

eksempelvis være områder som ikke lengre er i tråd om føringer som økt bruk av kollektiv, gang- og sykkel som 

transportmiddel. Man bør da vurdere om noen av arealformålene eller planene bør oppheves. 

 

Tilknytting til riks- og fylkesvegnett 

Vi ber dere legge til grunn gjeldende rammeplan for avkjørsler som et av flere grunnlagsdokumenter for vurderingen av ny 

arealbruk. Nye boligfelt og andre trafikkgenererende formål bør etableres slik at en i størst mulig grad kan benytte 

eksisterende avkjørsler/kryss fra riks-/fylkesveg og kommunale eller private adkomstveger. Rammeplanen for holdninger til 

avkjørsler er en retningslinje. For å gi rammeplanen juridisk virkning må den tas inn som en bestemmelse i kommuneplanen. 

 

Medvirkning 

Statens vegvesen anbefaler at kommunen arbeider for at barn, ungdom, kollektivreisende og andre grupper som ikke har egne 

interesseorganisasjoner eller av andre årsaker trenger spesiell tilrettelegging, aktivt kan medvirke i planprosessen. 

Statens vegvesen bidrar gjerne med trafikkdata, ulykkesdata eller lignende dersom dere ønsker det. Vi viser også til vår 

kartbaserte innsynsløsning vegkart.no som gir innsyn i data fra NVDB. 

1.6. Norges vassdrags- og energidirektorat (NVE) 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

30.09.2021 Merknader til planprogrammet: 

Planprogrammet omtaler reduksjon av klimautslipp og hensyn til klimatilpassing spesielt, det er bra at kommunen har et 

overordnet fokus på klima. Planprogrammet sier også at det skal utarbeides KU og ROS-analyse. Tema i ROS-analysen er 

bl.a. flom og skred. NVE ber om at fokus på grunnforhold og verna vassdrag vurderes i større grad enn for eksisterende plan. 

Dette er også omtalt i NVEs tidligere uttalelser. 

 

Kunnskap om naturfare og vassdragshensyn er tilgjengelig på NVEs karttjenester og ved utarbeidelse av KU og ROS for de 

nye utbyggingsarealene som legges inn i planen viser vi til NVE Atlas. Her finner dere kartfestet kunnskap om naturfare som 

kan benyttes i arbeidet med ROS-analysen. Vi viser også til mer detaljert veiledning om hvordan naturfare og 

vassdragshensyn skal ivaretas på NVEs nettsider om arealplanlegging. 

 

NVEs merknad tas til 

etteretning og vil følges 

opp i det videre 

planarbeidet. 
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Informasjon om NVE tema og innspill til kommuneplanens arealdel: 

Kommunen må vurdere om planen ivaretar nasjonale og vesentlige regionale interesser, jf. NVEs veileder 2/2017 Nasjonale 

og vesentlige regionale interesser innen NVEs saksområder i arealplanlegging.  Nedenfor er angitt informasjon om tema som 

er viktig å ivareta i kommuneplanens arealdel. 

 

Unngå inngrep i vassdrag 

NVE oppfordrer dere til å legge opp til en arealbruk der inngrep i vassdrag unngås. Dersom ny arealbruk likevel medfører 

slike inngrep, må det på en tydelig måte synliggjøres i planen. I KU må dere da gjøre rede for hvordan disse inngrepene kan 

påvirke allmenne interesser i vassdraget. Som eksempler på allmenne interesser kan nevnes fiskens frie gang, allmenn ferdsel, 

naturvern, biologisk mangfold, vitenskapelig interesse, kultur- og landskapshensyn, jordvern, hensyn til flom og skred osv. 

 

Tiltak i vassdrag som kan medføre nevneverdige ulemper for allmenne interesser må ha tillatelse (konsesjon) etter 

vannressursloven. Alle tiltak som medfører oppdemming og fraføring av vann fra vassdraget (kraftutbygging, vannuttak til 

drikkevann, smoltanlegg, bekkelukkinger, omlegging av vassdrag, uttak av grunnvann og lignende) må normalt ha konsesjon. 

 

Eksisterende arealplan har ivaretatt vassdrag gjennom byggeavstand til alle vassdrag. Det er en måte å ivareta sikkerhet og de 

allmenne verdiene knyttet til vassdragene. 

 

Hensyn til Verna vassdrag 

Andøy kommune har et varig verna vassdrag; Åelva inkludert Grunnvatnet, Ånesvatnet og Bødalsvatnet. Åelva er en viktig 

del av et variert landskap med kupert fjellterreng i øvre deler og store vann og myrarealer på den karakteristiske strandflaten. 

Stort biologisk mangfold, særlig knyttet til vannfauna. Viktig funksjon for fugl. 

 

Kommunen må legge opp til en arealbruk som ikke forringer verneverdiene. For vernede vassdrag må det tas hensyn til 1) 

vannressursloven kapittel 5 om vernede vassdrag, 2) gjeldende verneplan for Åelva og 3) rikspolitiske retningslinjer for 

vernede vassdrag. Vernet gjelder også mindre sidevassdrag. 

 

Det er ønskelig at plandokumentene ivaretar hensyn til det verna vassdraget og at det synliggjøres i plankartet. 

 

Fare for kvikkleireskred 

NVE er ikke kjent med noen kvikkleireproblematikk i Andøya kommune, men kommunen har store områder der løsmasser 

kun er kartlagt på et svært overordnet nivå, det er derfor begrenset kunnskap om grunnforholdene i kommunen. 

Planbestemmelsene må ivareta at grunnforhold vurderes ved utarbeidelse av reguleringsplaner og tiltak etter plan og 

bygningsloven. Den geotekniske vurderingen skal foretas før planen sendes på høring. 
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Det er viktig at man ved alle typer terrenginngrep og utbygging viser aktsomhet i forhold til mulig skredfare. Dette gjelder 

også ved mindre tiltak som graving og utfylling av masser (grøfting, bakkeplanering, vegbygging herunder også skogsveier). 

Fare for kvikkleireskred er spesielt viktig å vurdere i forbindelse med utfylling i strandsonen. 

 

Flomutsatte og erosjonsutsatte områder langs vassdrag 

NVE har utarbeidet aktsomhetskart for flom som viser potensielt flomutsatte områder. Aktsomhetskartet kan benyttes til å 

markere hensynssone H310 Flomfare i plankartet. Særlig legger vi vekt på at dette gjøres der aktsomhetsområdet overlapper 

eksisterende og fremtidige utbyggingsområder, og det ikke foreligger annen kjent kunnskap om flomforholdene. For å kunne 

ivareta fare og hensyn til vassdrag, er det viktig at vassdragene er synlige på plankartet. 

 

Overvann 

Gjennom kommunens planlegging må arealbruken styres aktivt slik at ikke nye utbyggingstiltak bidrar til økt risiko for 

overvann I kommuneplanens arealdel bør det settes av tilstrekkelig areal til trygg bortledning av større vannmengder og 

reguleres hvordan disse vannmengdene kan ledes trygt til resipient. Mer utbygging i nedbørfeltet gir økt andel tette flater. 

Dette bidrar til raskere avrenning og større mengder vann på terrengoverflaten (overvann). Økningen kan føre til 

oversvømmelser i byggeområdene og flom i vassdragene. Nye utbygginger bør ikke legges til områder som er utsatt for 

overvannsflom og heller ikke bidra til økt avrenning og skader i tilgrensende områder. 

 

Høyspentledninger 

Ta nødvendig hensyn til eksisterende og vedtatte anlegg for overføring og produksjon av elektrisk energi. Sentral og 

regionalnettanlegg, transformatorstasjoner og andre større høgspentledninger som behøver konsesjon etter energiloven er 

unntatt fra PBL. Slike større høgspentledninger og transformatorstasjoner må dere sette av som hensynssoner (PBL § 11-8 

d/kode H740) i plankartet. Hensynssonen skal vise område «Båndlagt etter energiloven», og må også omfatte tilhørende 

nettstasjoner. H740 skal ifølge tegnereglene markeres med svart ruteskravur (horisontal/vertikal). Mindre ledningsnett kan 

avsettes som samferdselsanlegg og teknisk infrastruktur. Vannkraft (Lovik) avsettes som arealformål bebyggelse og anlegg. 

Reguleringsmagasin (Bleiksvatnet) avsettes som hensynsområde. Kontakt Andøy energi som eier for nettanlegget for 

oppdatert informasjon. 

 

For mer detaljert informasjon om de ulike temaene se på kartbasert veiledning på NVEs nettsider om arealplanlegging. Eller ta 

gjerne kontakt med NVEs saksbehandler. 
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1.7. Avinor AS 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

04.10.2021  Vi vil opplyse at for Andøya lufthavn Andenes er det Forsvaret som eier banesystemet med sikkerhetsområder og har ansvaret 

for EU-sertifiseringen av lufthavnen. Som innehaver av sertifiseringen har Forsvaret ansvar for den daglige oppfølgingen og 

overholdelse av vilkår gitt av Luftfartstilsynet gjennom sertifiseringen. Av den grunn er det Forsvaret som må sørge for at 

nødvendige bestemmelser og hensynssoner for ivaretakelse av driften av lufthavnen innarbeides i KPA. 

 

Til orientering har Avinor konsesjon for drift av sivil luftfart og eier et mindre areal i nord i forbindelse med håndtering av den 

sivile flytrafikken over lufthavnen. 

Tas til orientering. 

1.8. Statsforvalteren i Nordland  

Dato  Merknad  Behandling i planen  

27.11.2020  Revideringen av arealdelen må sees i lys av pågående klimaendringer, forringelser av areal (herunder matproduksjonsareal) og 

tap av biologisk mangfold. Det er derfor viktig at kommunale planer bidrar til et ansvarlig og bærekraftig forbruk (herunder 

arealforbruk) og produksjon. Kommunen bør derfor implementere FNs bærekraftsmål i arealplanen. Vi understreker i denne 

sammenheng at arealøkonomiske strategier i praksis vil måtte legges til grunn for å kunne imøtekomme aspektene ved 

bærekraftighetsprinsippet. I tillegg til det kvalitative aspektet ved fortetting sett ut fra et menneskelig ståsted (grønnstruktur, 

landskap, møterom mv.), vil det være spesielt viktig at også planleggingen beskytter og fremmer bærekraftig bruk av 

økosystemer, stanser landforringelse og tap av artsmangfold, jf. FNs bærekraftsmål nr. 15. Dette kan også ledes ut fra statlige 

planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging. Nye utbyggingsområder bør styres mot områder der det 

er etablert infrastruktur for vatn og avløp. 

 

Arealregnskap og -strategi 

Ifølge plan- og bygningslovens § 11-5 skal kommunen ha en arealplan for hele kommunen (kommuneplanens arealdel) som 

viser sammenhengen mellom framtidig samfunnsutvikling og arealbruk. Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

anbefaler at sammenhengen mellom befolkningsvekst og arealbehov må komme tydelig frem. Arealregnskap kan være et 

verktøy som bidrar positivt til å øke kommuners potensiale for måloppnåelse i forhold til FN17 (bærekraftsmålene). 

Arealregnskapet er positivt som et kunnskapsgrunnlag og gir bedre planlegging. 

 

Kommunens samfunnsdel peker på den jevne befolkningsreduksjon siden 70-tallet som en hovedutfordring, og da med en skjev 

befolkningssammensetning med høy andel eldre. Sammenhengen mellom befolkningsvekst og arealbehov må komme tydelig 

fram. Arealregnskap over utbyggingsareal (areal og mulig antall tilgjengelige parseller) som ligger inne i gjeldende plan bør 

presenteres. Analyser av forventet befolkningsutvikling gir føringer for framtidig arealbehov, og vil måtte inngå i vurderingen 

av arealbruk og hvorvidt det foreligger ytterligere arealbehov og om disse er avgrenset til visse deler av kommunen. Særlig er 

dette relevant for bolig, fritidsbolig og næringsbebyggelse og da spesielt sett opp mot bærekraftsmål nr. 15. 

FNs bærekraftsmål er lagt 

til grunn for planen, se 4.1 

planstrategi i 

planprogrammet.  

 

I kapittel 6.1.1 Tema og 

utredninger som skal 

belyses i KU er det tilføyd 

punktet: Naturgrunnlag 

for samisk kultur, 

næringsutøvelse og 

samfunnsliv 

 

Andøy kommune har 

allerede påpekt at det tas 

utgangspunkt i veileder T-

1493 

konsekvensutredninger 

for kommuneplanens 

arealdel i 

planprogrammets kapittel 

6.1.2 metoder for 

konsekvensutredning. 
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Kommunen bør lage en tematisk oversikt over eksisterende arealdisponeringer (kommunedelplaner, reguleringsplaner, områder 

med spredt bebyggelse mv) før man vurderer nye tiltak i kommuneplanens arealdel. Oversikten bør vise hvilke områder som er 

fylt opp fra den forrige arealdelen. En slik tematisk oversikt bidrar til å få oversikt over nye behov. 

 

Bolig- og bosettingspolitikk bør inngå i kommunens utviklingsstrategi. Varierte boligtilbud, næring og handel, brede og 

tilgjengelige arbeidsmarkeder, offentlige funksjoner, tilgang på grøntområder, rekreasjon, fritidstilbud og grønn mobilitet 

fremheves ofte som attraktive kvaliteter ved boområder. Når det gjelder LNFR-områder med spredt bebyggelse er det grunn til 

å påpeke at det å kunne bo spredt er en kvalitet for noen. En strategi om store tilgjengelige områder for slik utbygging som et 

grep i å snu en negativ befolkningsutvikling har for flere nordlandskommuner ikke vist seg å være spesielt suksessfull gjennom 

de senere tiårene. Vi anbefaler derfor at kommunen videreutvikler dagens strategi om at boligområder og evt. LNFR-spredt-

områder legges til områder med eksisterende bebyggelse og infrastruktur. En strategi for konsentrert boligbygging i allerede 

etablerte tettsted- og grendeområder bidrar til å redusere bilavhengigheten og arealforbruket. I tillegg vil en slik strategi kunne 

bidra til økt bokvalitet gjennom muligheter for å skape gode oppvekstforhold, sosiale miljø og møteplasser (fellesskapsarenaer). 

 

Økt behov for areal til fritidsboligformål er tilsynelatende relativt lite, da eksisterende avklarte områder i gjeldende plan til dette 

formålet i liten grad er utnyttet. Kommunen bør imidlertid vurdere eldre byggeområder både med tanke på aktualitet og om de 

er i tråd med gjeldende nasjonale og regionale arealpolitiske føringer. Dette gjelder spesielt sett opp mot ansvaret for å ivareta 

de verdier som knytter seg til vassdragsnære områder som viktige naturelementer og områder for friluftsliv. 

 

Naturmiljø 

Andøy kommune har et rikt naturmangfold. Våtmarksområder (spesielt kystmyr), strandsonen, gruntvannsområder og 

kvartærgeologiske forekomster har spesiell stor betydning for naturmangfoldet i kommunen. Omdisponering av arealer og 

menneskelige arealinngrep utgjør den største trusselen mot naturmangfoldet i verden. Menneskelig aktivitet har blant annet 

endret 75 % av miljøet på land (jf. Naturpanelets første hovedrapport). 

 

Våtmark 

Våtmarker er ett av hovedøkosystemene i Norge som per i dag har lavest økologisk tilstand. Dette er på grunn av en rekke 

påvirkninger og trusler: fragmentering, drenering, omgjøring av våtmarker til jordbruksland, torvhøsting og nedbygging. Flere 

våtmarkssystemer, herunder flere myrtyper, er derfor oppført på Norsk rødliste for naturtyper. 

 

Myr er levested for mange planter og dyr. Fordi våtmarkene har så rike plante- og dyreliv er de svært populære landingsplasser 

for trekkfugler på vei nord om våren og sør om vinteren. I tillegg til at de utfyller ulike habitatkrav for mange fuglearter er de 

spesielt viktig for evertebrater. Myr har stor kapasitet til å lagre og fordrøye vann, noe som igjen virker flomdempende. 

Våtmarkene har også en viktig funksjon med tanke på å rense vann. I tillegg er myr viktige områder for lagring av karbon. Det 

Statsforvalterens merknad 

tas til etteretning og vil 

følges opp i det videre 

planarbeidet. 
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er derfor av betydning for klimaet i global sammenheng at vi nå i vesentlig grad opprettholder eksisterende naturområder av 

denne typen og andre områder med vegetasjonsdekke, slik at utslipp av klimagasser som følge av tiltak i slike områder i minst 

mulig grad bidrar til global oppvarming. Betydningen av dette blir klargjort i NINA-rapporten «Karbonlagring i norske 

økosystemer», 

 

Vi oppfordrer derfor til at kommunen utarbeider oversikt over områder som er viktige som karbonlagre. Dette gjelder først og 

fremst myr- og våtmarksområder og områder med gammel skog. Vi viser i denne sammenhengen til forannevnte Temahefte 76 

fra NINA. Kommunene har et spesielt ansvar for å bidra til å oppfylle nasjonale mål om reduksjon i utslippene av klimagasser, 

blant annet gjennom å unngå eller begrense arealbruksendringer som medfører utslipp. Kommuneplanen bør utformes slik at en 

i fremtiden hindrer nedbygging av karbonrike arealer. Dette for å redusere utslipp av klimagasser, og samtidig ivareta 

våtmarksområdenes funksjon som leveområde, samt den flomdempende og vannrensende effekt. 

 

Strandsone 

Plan- og bygningsloven har i § 1-8 andre ledd et forbud mot å sette i verk tiltak nærmere sjøen enn 100 meter fra strandlinjen 

målt i horisontalplanet ved alminnelig høyvann. Dette forbudet gjelder så langt ikke annen byggegrense er fastsatt i 

kommuneplanens arealdel eller reguleringsplan, jf. bestemmelsens tredje ledd. At forbudet i § 1-8 andre ledd kan settes til side 

eller innskrenkes av kommunale arealplaner, innebærer ikke at kommunen står fritt til å åpne for bygging i strandsonen. Ved all 

planlegging i hundremetersbeltet langs sjøen plikter kommunene å legge vekt på de særskilte arealdisponeringshensyn som er 

angitt i § 1-8 første ledd. I Ot.prp. nr. 32 (2007-2008) s. 64 fremholder departementet at bygging i strandsonen bare bør tillates 

på arealer som ikke har verdi for andre formål, som blant annet landbruk, friluftsliv, biologisk mangfold og kulturmiljø. Der det 

tillates videre bygging på arealer som allerede er delvis utbygd, bør allmenne turveier og friarealer innpasses. Videre fremholdes 

det i proposisjonen at nye bygninger bør trekkes så langt unna sjøen som mulig, og at utvidelse av eksisterende bygninger bør 

skje i retning bort fra sjøen. Disse forholdene er også gjort gjeldende i Statlige planretningslinjer for differensiert forvaltning av 

strandsonen langs sjøen fastsatt 28. mai i år. 

 

Det bør foretas en kartlegging av den funksjonelle strandsonen langs sjøen innenfor allerede avsatte/utbygde områder (bl.a. hvor 

eldre reguleringsplaner gjelder og det ikke er angitt byggegrense) og i områder som er aktuelle for fremtidig utbygging. Med 

funksjonell strandsone menes den sonen som står i innbyrdes samspill med sjøen både økologisk, topografisk og/eller 

bruksmessig. Den kan dermed være både smalere og bredere enn 100 meter. Den funksjonelle strandsonen vil naturlig inngå i 

vurderingsgrunnlaget for hvor byggegrensen mot sjø skal trekkes, og da ut fra hensyn til bl.a. landskapsverdi, ferdsel og 

friluftsliv i disse områdene 

 

Kommunen har en rekke små og større vassdrag som representerer store verdier for naturmangfold og friluftsliv. 

Vegetasjonsbeltet langs vassdragene er viktig å bevare både som levested for planter, dyr og fugler, og som buffer mot avrenning 

fra innmark og erosjon som følge av flom. Selv om et begrenset naturlig belte langs vassdrag er underlagt et særskilt vern i 

henhold til vannressurslovens § 11, har kommunen slik loven § 1-8 femte ledd er formulert etter lovendring 19. desember 2014 
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en alminnelig plikt til å vurdere hvorvidt vassdrag skal vernes med særskilte forbud mot bebyggelse gjennom kommuneplanens 

§ 11-11 nr. 5. 

 

Det bes også om at de blågrønne strukturene vies spesiell oppmerksomhet i planen. 

 

Reindrift 

Statsforvalteren minner Andøy kommune om at deler av kommunen er innenfor det samiske reinbeiteområdet. Den delen av 

kommunen som er på Hinnøya er innenfor Troms reinbeiteområde. Dette er noe kommunen er innforstått med og har tatt hensyn 

til i forbindelse med kommuneplanens samfunnsdel der det fremkommer at kommunal planlegging også skal sikre 

naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv, og at Andøy kommune vil tilstrebe å få til en tidlig og god 

dialog med reindrifta i planspørsmål. 

 

Reindriftsretten er opparbeidet gjennom alders tids bruk og er en rettighet på linje med grunneierretten, og nyter som sådant 

erstatningsrettslig vern. Statsforvalteren har erfart at der kommunen har invitert reinbeitedistriktet/reindriftsutøverne til å være 

aktive deltakere i planleggingsprosessen fra start av og lagt til rette for at dette, så har man unngått de store konfliktene senere i 

planprosessen. 

 

Det er viktig at kommunen ivaretar kravene i konsekvensutredningsforskriften. Manglende utredning eller mangelfull utredning 

av et område kan føre til innsigelse. I høringsforslaget til «Kommuneplanens arealdel 2023 - 2034– planprogram» er det under 

punkt 6.1.1 ramset opp foreløpige tema og utredninger som skal belyses i KU. I denne oppramsingen savner vi utredningstema 

«Reindrift». Dette temaet vil naturligvis kun være aktuelt å utrede i forbindelse med forslag til endring av arealbruk på Hinnøya. 

 

Landbruk 

I Nasjonale forventninger til regional og kommunal planlegging 2019-2023 har fylkeskommunene og kommunene fått økt 

handlingsrom og større ansvar for å sikre nasjonale og vesentlige regionale interesser i planleggingen. Et bærekraftig 

velferdssamfunn er avhengig av at det skapes verdier og arbeidsplasser i hele landet. Landbruket og utmarksressursene er viktige 

for mat- og planteproduksjon, bosetting, kulturlandskap og som grunnlag for nye, grønne næringer. Skogen kan gi positive 

klimagevinster gjennom opptak av CO2 og binding av karbon gjennom bruk av tre. Regjeringen ber kommunene velge 

utbyggingsløsninger som sikrer landbrukets næringsgrunnlag og reduserer omdisponeringen av dyrka mark. Kommunale og 

regionale planer bør trekke langsiktige grenser mellom by- og tettstedsområder og store sammenhengende landbruks-, natur-, 

frilufts- og reindriftsområder. 

 

Jordvern 

Fra både regjering og Storting er det en tydelig holdning til at jordvernet skal vektlegges i større grad enn tidligere. Ny nasjonal 

jordvernstrategi ble vedtatt av stortinget i juni i år. Den har et forsterket jordvernmål og et utvidet jordvernbegrep. Viktigheten 
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av et strengt jordvern og bærekraftsmålene i arealplanlegging ble også understreket i brev fra landbruks- og matdepartementet 

og kommunal- og moderniseringsdepartementet i år. 

 

Statsforvalteren i Nordland holder på med å rullere regional strategi for jordvern. Planen er nettopp sendt på høring, i den er 

målene for maksimalt omdisponert dyrka og dyrkbar jord redusert. Den regionale planen beskriver også hvordan forvaltningen, 

og særlig kommunene, skal følge opp jordvernhensynet i arealplanleggingen. For å nå de nasjonale og regionale jordvernmålene 

forventer vi at kommunen foretar gode faglige vurderinger av alternative arealer. Jordvern må vektlegges i stor grad i 

planprosessen for å unngå unødvendig omdisponering. En bit for bit nedbygging av jordressursene er en av de store 

utfordringene når det gjelder å begrense nedbyggingen av landbrukets produksjonsarealer. 

 

For å sikre en forsvarlig forvaltning av jordbruksarealene, bør kommunen i alle arealplaner se på kommunens totale jordressurs. 

Først da kan man ta riktige valg i delområdene. I den sammenheng er det viktig å se til den historiske utviklinga av jordressursen 

i kommunen. Er mye omdisponert tidligere, bør kommunen håndheve jordvernet strengere i framtida, og heller utnytte allerede 

omdisponerte arealer bedre. For å lykkes i å sikre gode prosesser og god dialog med landbruksaktørene slik at prosesskrav 

overholdes og nedbyggingen blir mindre, er det viktig med kapasitet, kunnskap, holdninger og å nyttiggjøre seg kunnskapen 

gjennom samarbeid i organisasjonen. 

 

På Andøya er det meste av arealet som er klassifisert som dyrkbart areal myr av ulik type. Det dyrka arealet er derfor av enda 

større verdi på Andøya enn ellers, ettersom nydyrking av myr i utgangspunktet ikke er tillatt. 

 

Potensialet for fortetting og transformasjon bør utnyttes før nye utbyggingsområder tas i bruk. Nye utbyggingsområder bør 

styres mot sentrumsnære områder der det er etablert infrastruktur for vatn og avløp. Det betyr ofte utbygging med mindre 

arealkonflikter. Spredt utbygging skjer ofte på jordbruksareal. Det er i mange kommuner hovedårsaken til nedbygging av 

jordbruksarealer. Valg av områder til byggeformål må i utgangspunktet ikke være på jordbruksarealer. Fortetting kan videre 

bidra til å sikre sammenhengende uberørte naturområder i fjell og utmark. Dette er fordelaktig med tanke på å sikre gode vilkår 

for reindrift og annen beitenæring. 

 

Hensynsoner og kjerneområder 

Hensynssone til landbruk kan brukes for viktige landbruksområder og/eller områder med store kulturlandskapsverdier. 

Kommunene må selv vurdere om det er hensiktsmessig å etablere hensynssoner for jordvern. Hensynssoner for jordvern kan 

danne utgangspunkt for en langsiktig jordverngrense i kommuneplanen 

 

Viktige landbruksområder, eller kjerneområder landbruk, kan ha flere definisjoner. Viktigst er det egentlig å ha en bevissthet 

om hvilke arealer som må vernes for ulike inngrep gjennom arealplanen, slik at landbruksnæringa fortsatt har driftsgrunnlag og 

landets matforsyningsevne ikke forringes. Dokumentasjon av kjerneområde landbruk kan for eksempel benyttes i en 

konsekvensutredning ved vurderingen av planens påvirkning på jordbrukets arealressurser. Et kart over kjerneområdene bør 
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ligge til grunn ved rullering av kommuneplanen. For å gi kartet en forankring i kommuneplanen og synliggjøre det for 

allmennheten, kan det følge kommuneplanens arealdel som vedlegg. Kartet kan også behandles som en tematisk plan i 

kommuneplanen. I så fall vil den ikke ha rettsvirkning, men status som veiledende retningslinje. 

 

Samfunnssikkerhet og beredskap 

Hensynet til samfunnssikkerhet skal være førende for arbeidet med kommuneplanens arealdel, og risiko- og sårbarhetsanalyser 

er et viktig verktøy for å sikre at planer fremmer hensynet til samfunnssikkerhet. 

 

Ved utarbeidelse av planer for utbygging skal planmyndigheten påse at risiko- og sårbarhetsanalyse gjennomføres for 

planområdet, eller selv foreta slik analyse. Analysen skal vise alle risiko- og sårbarhetsforhold som har betydning for om arealet 

er egnet til utbyggingsformål, og eventuelle endringer i slike forhold som følge av planlagt utbygging. Området med fare, risiko 

eller sårbarhet avmerkes i planen som hensynssone, jf. §§ 11-8 og 12-6. Planmyndigheten skal i arealplaner vedta slike 

bestemmelser om utbyggingen i sonen, herunder forbud, som er nødvendig for å avverge skade og tap, jf. plan- og bygningsloven 

§ 4-3. 

 

Det er positivt at Andøy kommune har et ønske om å forberede og tilpasse samfunnet klimaendringene. For samfunnssikkerheten 

er det avgjørende at kommunen arbeider med klimatilpasning i planlegging. I tillegg er det bra at skredfareområder og forventet 

havnivåstigning skal hensyntas når nye arealer skal vurderes i arealdelen. Det er også viktig at fremtidig stormflo og 

bølgepåvirkning utredes i sammenheng med havnivåstigning. Det er viktig å styre ny utbygging bort fra områder som er utsatt 

eller sårbare. Samtidig bør også arealer som allerede er bebygd vurderes med tanke på sårbarhet og eventuelle risikoreduserende 

tiltak i forhold til fremtidig havnivåstigning, stormflo og bølgepåvirkning. Andøy kommune er også utsatt med tanke på flom. 

Det er derfor viktig at både flom, skred, fremtidig havnivåstigning, stormflo og bølgepåvirkning blir utredet i ROS-analysen, og 

ivaretatt gjennom hensynssoner og bestemmelser til kommuneplanens arealdel. I tillegg bør nedslagsfelt til drikkevann avmerkes 

i planen som hensynssoner. 

 

Statsforvalteren anbefaler kommunen å bruke DSB sin veileder om samfunnssikkerhet Metode for risiko- og sårbarhetsanalyse 

i planlegging til gjennomføring av ROS-analyse, samt bruk av sjekkliste for potensielle, uønskede hendelser til ROS-analysen, 

se vedlegg 5 i veilederen. En sjekkliste for alle typer risiko- og sårbarhetsforhold bør benyttes innledningsvis, deretter analyseres 

de relevante risiko- og sårbarhetsforhold. 

 

Kommunens helhetlige ROS-analyse vil være et viktig grunnlagsdokument i det videre arbeidet med ROS-analysen i arealdelen. 

Det er derfor viktig at den helhetlige ROS-analysen er oppdatert. 

 

Kommunen oppfordres til å implementere klimatilpasning som en del av arbeidet med samfunnssikkerhet, og jobbe systematisk 

og helhetlig på tvers av sektorer i kommunen. Kommunen bør basert på lokale forhold, vurdere hvordan endringer i klima kan 

påvirke blant annet samfunnssikkerhet, kritisk infrastruktur, natur- og kulturmiljø, befolkningens helse, samt forutsetninger for 
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berørte næringer, og hvordan dette skal følges opp, jf. Statlige planretningslinjer for klima- og energiplanlegging og 

klimatilpasning. Herunder bør klimatilpasning være en del av ROS-analysen. 

 

I arbeidet med samfunnssikkerhet i plan, og klimatilpasning spesielt, oppfordrer vi kommunen til å benytte seg av 

Kunnskapsbanken til DSB. 

 

Jf. de nasjonale forventningene til kommunal planlegging 2019-2023, forventer regjeringen at kommunene legger vekt på 

klimatilpasning og samfunnssikkerhet i sin planlegging, og legger de høye alternativene fra nasjonale klimaframskrivinger til 

grunn for arbeidet. Kommunen må planlegge med tanke på hyppigere og større flommer, økt skredfare og stigende havnivå med 

påfølgende høyere stormflo. 

 

Statlig planretningslinje for klima- og energiplanlegging og klimatilpasning (SPR) gir føringer for bla. kommunenes arbeid med 

klimatilpasning. Det er utarbeidet en egen veileder for hvordan klimatilpasningsarbeidet kan gjennomføres. Her er det 

henvisninger til lovkrav og lenker til en rekke eksempler. Veilederen tar for seg klimatilpasning for både planstrategi, 

kommuneplanens samfunnsdel og arealdel, temaplan og reguleringsplaner. Veilederen viser også til hvilket ansvar ulike 

offentlige aktører har i klimatilpasningsarbeidet. 

 

I arbeidet med klimatilpasning, er klimaprofilen for Nordland et viktig kunnskapsgrunnlag og hjelpemiddel i kommunenes 

overordnede planlegging. Klimaprofilen finnes på www.klimaservicesenter.no. Statsforvalteren i Nordland har utarbeidet 

temperaturprofiler, nedbørsprofiler og fremtidige stormflonivåer for ulike steder i Nordland basert på klimaprofilene. 

 

Planfaglige forhold 

Krav til konsekvensutredningen For å sikre at konsekvensutredningen oppfyller forskriftens krav, bør planprogrammet stille 

krav om valg av metodikk og beskrivelse av kilder og usikkerhet, for eksempel ved å vise til veileder T-1493 – 

«Konsekvensutredninger – kommuneplanens arealdel». For å sikre at utredningskravene som følger av naturmangfoldlovens 

kap. II etterleves, er det vesentlig at foreslåtte arealdisponeringer begrunnes ut fra behov. Behovene bør være forankret blant 

annet i arealregnskap for kommunen. Samtidig er det vesentlig at planprogrammet stiller krav om at samla belastning av forslaget 

blir tilfredsstillende beskrevet. Vi viser her til naturmangfoldlovens § § 10 og 12, og forskrift om konsekvensutredninger kap. 

5. Utredningen bør uformes slik at den også svarer ut resterende miljørettsprinsipper i naturmangfoldloven. Ny kunnskap vil 

kunne være nødvendig å innhente der det mangler data om viktige forhold, slik at grunnlaget for å fatte planvedtak er svakt. 

Viktige forhold kan i denne sammenhengen være knyttet til fagtema hvor det er usikkerhet, men der det antas at hensyn og/ eller 

verdier av viktig regional eller nasjonal betydning kan bli berørt av utbyggingen. 

 

For jordbruket er det viktig at kommunen tydelig begrunner behovet for utbygging ved omdisponering av dyrka og dyrkbar jord. 

Det er også viktig at arealregnskap for kommunens samla omdisponering av dyrka og dyrkbar jord blir en del av vurderingene 
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av de samlede virkningene av planen og enkelttiltak. Kommunen må ha et oppdatert kunnskapsgrunnlaget for 

landbruksnæringene (jordbruk og reindrift) som grunnlag for konsekvensutredning. 

 

Om forholdet til gjeldende reguleringsplaner 

Eksisterende reguleringsplaner bør bli synliggjort og/eller generalisert i plankart. Samtidig bør kommunen vurdere om 

eksisterende reguleringsplaner er oppdaterte og i henhold til gjeldende nasjonal, regional og lokal arealpolitikk, og om de egnet 

for utvidelse og/eller fortetting. Eldre reguleringsplaner (planer som er vedtatt for over 10 år siden) bør gjennomgås. Det bør 

vurderes om disse i tilstrekkelig grad er oppdaterte både med tanke på samfunnsutvikling og nasjonale rammer for 

planleggingen. Dette kan resultere i at noen planer foreslås opphevet, mens andre får krav om oppdatering ved gjennomførelse. 

Andre igjen vil kreve oppdatering slik at detaljert og overordnet plan henger mer sammen og ikke står i motstrid til hverandre. 

 

Digitaliserte plankart 

For å sikre tilfredsstillende medvirkning ved høring av planen, forventer vi at planforslaget oversendes i SOSI-format til 

plannordland@kartverket.no. På denne måten vil tiltakshaver også få kvalitetssikret digitale kartdata (jf. vår hjemmeside: «Ny 

kartløsning og bedre kvalitetssikring for bedre arealplaner»). 

 

Samordning av statlige innsigelser i Nordland 

Statsforvalteren har i henhold til Kommunal- og moderniseringsdepartementets brev av 22.12.17 ansvar for å samordne 

innsigelser fra regionale statsetater i Nordland i plansaker. Vi ber om at kommunen setter av tid til dialog med berørte statlige 

myndigheter, i den grad det dreier seg om arealkonflikter. En slik dialog bør fortrinnsvis skje før saken sendes på offentlig 

ettersyn. Statsforvalteren kan bidra til å gjennomføre en slik dialog. 

 

I. Statsforvalteren  i Nordland - supplerende 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

08.10.2021  I vårt innspill datert 06.10.21 ble deler av det reindriftsfaglige innspillet ved en feil utelatt. Det inngitte reindriftsfaglige 

innspillet suppleres derfor med følgende: 

 

Statsforvalteren ber om at utredningstema reindrift tas med i planprogrammets punkt 6.1.1. Vi vil i den forbindelse understreke 

at vurderingen av den samlede virkningen av de foreslåtte utbyggingstiltakene vil være svært viktig for helhetsforståelsen av 

kommunens arealplan. 

 

Vi vil oppfordre kommunen til å legge inn hensynsoner for reindrift i plankartet. Dette er en mulighet etter plan og 

bygningslovens § 11-8 og i nåværende arealplan har ikke kommunen benyttet seg av dette handlingsrommet. 

 

Tas til etterretning  

I kapittel 6.1.1 Tema og 

utredninger som skal 

belyses i KU er det tilføyd 

punktet: Naturgrunnlag 

for samisk kultur, 

næringsutøvelse og 

samfunnsliv 
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Det er på nåværende tidspunkt ikke hensiktsmessig å gå inn på alle detaljer vedrørende bruken av arealer i kommunen, annet 

enn å påpeke kommunens selvstendige plikt til å ta vare på reindriftens arealer, i medhold av plan- og bygningsloven (§ 3-1, 

bokstav c) og grunnlovens § 110 a. 

 

1.9. Direktoratet for mineralforvaltning – med Bergmesteren for Svalbard (DMF) 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

22.10.2021 Ifølge DMF sitt uttaksregister er det ett uttak i drift i Andøy kommune, Oksebåsen, som driver uttak av byggeråstoff. I tillegg 

er det ett uttak som har søkt DMF om driftskonsesjon, Rise, hvor det skal drives uttak av byggeråstoff.1 Norges geologiske 

undersøkelse (NGU) har registrert totalt 39 grus- og pukkforekomster2 , og 24 malm-, industrimineral- og 

natursteinforekomster3 i Andøy kommune. 

 

Datasett med forekomstene (grus og pukk og øvrige mineralressurser) kan lastes ned fra GeoNorges kartkatalog.4 DMF og 

NGUs datasett distribueres også som WMS-tjenester, og kan legges direkte inn i kommunens egen kartløsning. 

 

DMF kan ikke se at Andøy kommune har vurdert situasjonen rundt temaet mineralressurser i planprogrammet. Plandokumentene 

bør redegjøre for hvordan kommunen skal forvalte mineralressurser og avdekke eventuelle arealkonflikter. Vi anbefaler at det 

gjøres en vurdering av om eksisterende plangrunnlag i tilstrekkelig grad bidrar til å sikre god og langsiktig forvaltning av 

kommunens mineralressurser. Det bør også gjøres en vurdering av om kommunen har tilgang på nødvendige byggeråstoffer for 

realisering av planlagt utvikling og utbygging. Samtidig oppfordrer vi kommunen til å gjenbruke masser der det er 

hensiktsmessig, fremfor at massene går til permanent deponi. Gjenbruk av masser kan være med på å dekke behovet for 

byggeråstoff og minske behovet for nye arealer til råstoffutvinning. 

 

Forvaltning av ikke-fornybare ressurser 

Som de nasjonale forventningene legger vekt på, omfatter forvaltning av mineralressurser ikke bare å avsette nye områder for 

råstoffutvinning. Det innebærer også å sikre tilgjengelighet til gode mineralforekomster for fremtiden og kommende 

generasjoner. 

 

Mineralske ressurser er ikke-fornybare naturressurser som kun kan tas ut der de naturlig forekommer. Mineralindustrien i Norge 

bidrar med en rekke mineraler som er nødvendig for samfunnet, den skaper arbeidsplasser og gir positive ringvirkninger i 

okalsamfunnet. Stabil og forutsigbar ressurstilgang er viktig, ikke bare for pågående mineralvirksomhet, men også for 

virksomheter og produksjon som er avhengig av mineralressurser som råvare. Tilgang på byggeråstoffer spesielt er i mange 

tilfeller avgjørende for å kunne realisere planlagte utbyggingstiltak. God planlegging og synliggjøring av mineralressurser, på 

kommunalt og regionalt nivå, bidrar også til å gi mineralnæringen forutsigbare rammebetingelser på kort og lang sikt. 

 

I kapittel 6.1.1 Tema og 

utredninger som skal 

belyses i KU er det tilføyd 

punktet: Mineralressurser 

 

DMFs merknad tas til 

etteretning og vil følges 

opp i det videre 

planarbeidet. 
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Arealformål og hensynssone 

Der det åpnes for uttak er det viktig at ressursene utnyttes så optimalt som mulig, både i volum og kvalitet. DMF anbefaler at 

områder med etablerte uttak og konkrete planer for utvinning avsettes med formål råstoffutvinning i arealdelen. Det bør i tillegg 

unngås å planlegge ny arealbruk som båndlegger arealer i nærheten av områder som på lengre sikt også kan være aktuelle for 

råstoffutvinning. 

 

Forekomster som kan bli viktige eller er ønskelig å ivareta for fremtiden, kan synliggjøres med hensynssone i planen. Rundskriv 

«Ikrafttredelse av endringer i plan og bygningsloven og matrikkellova» datert 30. juni 2017, beskriver hensynssone for 

mineralressurser (§ 11-8): 

 

«Endringen åpner for at kommunene gjennom sin planlegging kan synliggjøre mineralressurser som kan være aktuelle for 

fremtidig utvinning, og gi retningslinjer om begrensninger av virksomhet og vilkår for tiltak for å ivareta denne interessen. 

Hensikten er å unngå utbygging eller tiltak som kan vanskeliggjøre senere utvinning av mineralske ressurser.» 

 

Hensynssone H590 kan derfor benyttes både for områder med registrerte forekomster med mineralske ressurser og arealer som 

ligger i tilknytning til etablerte masseuttak. 

 

Bestemmelser 

DMF oppfordrer kommunen til å vurdere følgende krav i utforming av bestemmelsene til ny arealdel:  

− Det skal tas hensyn til registrerte mineralforekomster ved alle byggetiltak 

− Der forekomster med byggeråstoff kan bli berørt, vurderes hvordan ressursen kan komme samfunnet til gode før den 

blir gjort utilgjengelig for fremtidige generasjoner. 

− Drift av uttak skal skje i henhold til bestemmelser i mineralloven med gjeldende forskrifter, samt vilkår i tillatelse etter 

loven. Direktoratet for mineralforvaltning (DMF) er myndighet etter mineralloven. 

− Kommunen bør videreføre kravet om reguleringsplan ved etablering eller utvidelse av masseuttak. DMF minner om at 

mineralloven stiller krav om meldeplikt for uttak over 500 m3 , og at uttak over 10 000 m3 krever driftskonsesjon. 

− Kommunen bør stille krav som ivaretar utredning av landskapsvirkninger og innarbeidelse av avbøtende tiltak 

undervegs i drift av masseuttak og med tanke på ønsket etterbruk. 

 

Konsekvensutredning 

Dersom registrerte forekomstområder med mineralressurser berøres, er det en forutsetning at mineralressurser inngår som 

tema i konsekvensutredningen for å kunne identifisere vesentlige virkninger på viktige mineralressurser ved forslag til ny 

arealbruk. Alle nye områder som kommer i nærheten av eller i berøring med registrerte mineralske forekomster eller 

masseuttak, bør vurderes om de båndlegger tilgang til ressurser i dag og i framtida. Kommunen bør også vurdere om det 

finnes relevante avbøtende tiltak dersom kommunen anbefaler ny båndlegging. DMF minner om at datagrunnlaget fra NGU 
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skal legges til grunn for utredning ved alle forslag til ny arealdisponering på lik linje med øvrige naturressurser, jf. forskrift 

om konsekvensutredninger § 21. 

 

Klima- og miljøperspektiv 

God og langsiktig planlegging kan resultere i mer effektiv og klimavennlig utvinning av mineralske ressurser. På et generelt 

grunnlag anbefaler DMF at det blir lagt opp til kortest mulige distanser for transport av byggeråstoff. Dette er i tråd med 

de nasjonale forventningene og er gunstig med tanke på klima-, økonomi- og trafikksikkerhetshensyn. I denne 

sammenhengen viser vi til Harde fakta om mineralnæringen – mineralstatistikk 20206 som er tilgjengelig på våre nettsider. 

Kapittel om Klima og miljø er særlig relevant, der det blant annet er gjort rede for forholdet mellom byggeråstoff og 

klimautslipp fra mineralnæringen som følge av transport av masser. 

 

 

1.10. Nordland fylkeskommune (NFK) 

 

Dato  Merknad  Behandling i planen  

25.10.2021  Fylkeskommunen er svært positiv til at kommunen skal revidere kommuneplanens arealdel i sammenheng med 

kommuneplanens samfunnsdel. Dette er i tråd med regional arealpolitikk som står i gjeldende Fylkesplan for Nordland. 

Oppdaterte og helhetlige kommuneplaner bidrar til informasjon og forutsigbarhet for befolkningen og næringsliv i kommunen. 

Videre er det svært positivt at kommunen skal samle erfaringer fra dagens arealdel, eldre reguleringsplaner og 

dispensasjonssaker fra tidligere. Kommunen kan også vurdere å ta inn andre strategiske planer i arbeidet med kommuneplanens 

arealdel for å sikre en helhetlige planlegging. Vi vil også legge til at representanter fra ulike sektorer bør involveres i 

planprosessen for å sikre at berørte interesser og parter blir hørt, samt at det bidrar til en helhetlig planlegging. 

 

I planprogrammet vises det til at planarbeidet vil bygge på FNs bærekraftsmål, med særlig vekt på bærekraftsmål nr. 3, 4, 6, 

11, 13 og 17. Det er imidlertid viktig å ikke glemme de andre målene i arbeidet. Hvordan planarbeidet er med på å bidra til å 

nå FNs 17 bærekraftsmål, er i tråd med nasjonale og regionale interesser. I det videre arbeidet forutsetter vi at det konkretiseres 

hvordan målene skal følges opp. Fylkeskommunen vil orienter om at Nordlandsforskning jobber for tiden med å samle 

eksempler på hvordan kommuner kan implementere FNs bærekraftsmål i planlegging. Dette vil trolig bli tilgjengelig på deres 

nettside. 

 

Regionale interesser 

Gjeldende Fylkesplan for Nordland, gir føringer for planarbeidet gjennom kapittel 7 og 8, Arealpolitikk i Nordland. 1 Kapittel 

7 inneholder regional planbestemmelse om kjøpesenteretableringer og kapittel 8 tar opp arealpolitikk i Nordland. Arealpolitiske 

retningslinjer berører temaene By- og tettstedsutvikling, Naturressurser, kulturminner og landskap, Næringsliv, Kystsonen og 

Vegloven er lagt til i liste 

over aktuelle lovverk og 

forskrifter i arealprosessen 

under punkt 4.6.  

 

Regionale planer skal 

hensyntas i arbeidet med 

kommuneplanens arealdel. 

 

Næringsliv og 

sysselsetting er lagt til i 

utredningstemaer som skal 

vurderes i kapittel 6.1.1 

 

NFKs merknad tas til 

etteretning og vil følges 

opp i det videre 

planarbeidet. 
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Klima og klimatilpasning. Nordland fylkeskommune ber om at dette tas hensyn til gjennom planarbeidet. Nedenfor går vi inn 

på de fire satsingsområdene som vises til i planprogrammet. Deretter vises det til andre relevante temaer for arbeidet. 

 

Satsingsområder 

Boligområder og nærmiljø 

Det er positivt at kommunen ønsker å legge til rette for gode muligheter til kjøp og utvikling av boliger i hele kommunen, 

herunder boliger for de som etterspør alternativer til enebolig. I tråd med den demografiske utviklingen i kommunen, med en 

stadig økende andel eldre, er det naturlig å vurdere utbygging av leiligheter med universell utforming. I henhold til SSBs 

kommunefakta er det i dag 21 boliger i boligblokk i kommunen. Fortetting med kvalitet, bør være førende for utviklingen. Nye 

utbyggingsområder bør også vurderes der det er etablert infrastruktur. 

 

I henhold til samfunnsdelen, skal kommunen legge til rette for at det skal være mulig å bo både i tettstedene og på bygda. I tråd 

med nasjonale og regionale interesser bør det legges opp til en fortetting av eksisterende arealer som er bygd ut fremfor å 

beslaglegge nye, ubrukte arealer. Dette gir lettere tilgang på infrastruktur, det er billigere med tanke på enkel tilgang til tjenester, 

fremmer gang- og sykkel, en har tilgang til kollektivtransport og fritidsaktiviteter. Det er også gjerne positivt med hensyn til 

naturmangfold og klimapåvirkning. Fylkeskommunen minner om at det kom en ny veileder i fjor, Planlegging for spredt bolig-

, fritids- og næringsbebyggelse i landbruks-, natur- , og frilufts- og reindriftsområder (LNFR-områder). 2 Videre har det kommet 

en ny veileder for universell utforming i planlegging3 og en oppdatering av veilederen for ivaretakelse av barn og unge i 

planlegging. 

 

Næringsareal og infrastruktur 

Medvirkning gjennom planprosessen blir vesentlig for å kartlegge ønsket utvikling i kommunen fremover. Tett dialog med 

næringsliv som er etablert i kommunen og bedrifter som har deler av sin virksomhet der, bør inkluderes. Slik som 

akvakulturselskaper, lokale og regionale fiskarlag, grendelag, grunneiere, reindriftsutøvere, reiselivsbedrifter, mm. 

 

Fylkeskommunen vil understreke viktigheten av at de store utviklingsprosjektene i kommunen sees i sammenheng og jobbes 

inn i prosessen med å rullere kommuneplanens arealdel. Dette siden denne prosessen og planarbeidet er med på å legge 

premissene for utviklingen og etableringene fremover. Dette gjelder f. eks Andøy Space, Andfjord Salmon, the Whale, dagens 

og fremtidens underleverandører, bedrifter o.l. i tilknytning til disse. 

 

Oversikt over lovverk, forskrifter mm 

Til deres orientering har fylkeskommunen begynt å samle en oversikt over lovverk, forskrifter, retningslinjer, nyttige veiledere 

og nettsider om planarbeid. Når det gjelder Andøy kommune, vil vi særlig henvise til veilederen Funksjonell strandsone og 

byggegrense i 100-metersbeltet (2018).6 Formålet med denne veilederen er å gi en enkel og forutsigbar metode for fastsetting 

av funksjonell strandsone og byggegrense i 100-metersbeltet i strandsonen mot sjø og viktige vassdrag. Dette er relevant for 
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Andøy kommune som har betydelig strandsone. Det er mange interesser som gjør seg gjeldende i disse områdene og det er 

viktig å avklare bruk og vern i strandsonen som ofte blir presset. 

 

Klima og arealbruk 

For å ha en oversikt over og bidra til prioriteringer av arealbruksendringer bør det utarbeides et arealregnskap, som deretter bør 

legges til grunn for et klimaregnskap. Arealregnskap og klimaregnskap er verktøy som gir kommunen samlede oversikter over 

arealbruk, nedbygging av arealer og hvilke konsekvenser arealbruksendringen vil kunne ha for klima på lengre sikt. I tillegg vil 

et arealregnskap bidra til å dokumentere det reelle behovet for eventuelle nye eller endrede utbyggingsområder. I Andøy er 

dette særlig viktig med bakgrunn i at en del av utbyggingen vil omfatte omdisponering av myr. Myr er karbonrike arealer, noe 

som innebærer at utbygging og omdisponering av slike arealer, særlig bør skje på et godt og oppdatert kunnskapsgrunnlag. Et 

areal- og klimaregnskap vil bidra til dette. 

 

Med et endret klima er det forventet større og flere flommer, mer nedbør og overvann, flere skred, og havnivåstigning. Det bør 

derfor jobbes med klimatilpasning i arealplaner. For mer informasjon se Norsk klimaservicesenter som har utarbeidet en 

klimaprofil for Nordland. Denne gir et kortfattet sammendrag av dagens klima, forventede klimaendringer og klimautfordringer. 

Klimaprofilen er et supplement til Klimahjelperen.  Det vises også til www.klimatilpasning.no, www.kartverket.no/til sjos/se-

havniva/kart, og www.nve.no. Se også til Miljødirektoratets veileder om hvordan ta hensyn til klima i plan og 

Kunnskapsbanken, som er en database fra Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap med fokus på samfunnets sårbarhet 

og risiko basert på naturhendelser. 

 

Det bør tas hensyn til fremtidige klimaendringer i planlegging og utbygging. Dette er spesielt viktig ved utbygging, plassering 

og dimensjonering av viktig infrastruktur. Det skal legges vekt på sårbarhet for klimaendringer i kommunenes ROS-analyser 

 

Levende tettsteder 

God stedsutvikling og levende og funksjonelle tettsteder er viktig for å øke eller opprettholde bosetting, næringsutvikling og 

livskvalitet. I henhold til planprogrammet nevnes det at kommunen skal tilrettelegge for et tilbud av boliger og kultur, samt 

sikre arealer som skal skape attraktive møteplasser, uteareal og andre grønne og urbane kvaliteter. Fylkeskommunen mener at 

dette er relevante og viktige elementer å ta opp i planprosessen for å sikre god stedsutvikling og attraktivitet i kommunen 

 

Andøy kommune har inngått avtale med Nordland fylkeskommune om folkehelsearbeid. I den forbindelse er det i 

arealplanarbeidet viktig at områder som tettstedsnære friluftsområder, grønne korridorer til marka, parker og grøntområder i 

byen/tettsteder, offentlige rom og sosiale møteplasser for alle, skoleområder, m.m. får et særskilt fokus. 

 

Andre relevante temaer og interesser 

Kulturminner og kulturmiljø 

Nyere tids kulturminner 
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Det er positivt at kulturminner og kulturmiljø skal konsekvensutredes, og at kommunen ønsker å ta vare på kulturmiljø og 

kulturlandskap for framtidige generasjoner. FNs bærekraftmål nr.11 og 13, og tre av de fire viktige satsningsområdene kan 

oppnås ved at kulturminner og kulturmiljø blir bevart og gjenbrukt. Bevaring og gjenbruk av stående byggverk er påvist å være 

mer klimavennlig enn å rive og bygge nytt. Dette vil i tillegg styrke stedsidentiteten til kommunen og dens innbyggere. 

 

Konsekvensutredningens kunnskapsgrunnlag for kulturminner og kulturmiljø bør være basert på Askeladden, Nordlandsatlas 

og kommunens egen temaplan for kulturminner. Dette vil sikre alt ifra nasjonalt og regionalt til lokalt viktige kulturminner. 

 

Nordland fylkeskommune anbefaler videre at det lages et temakart for kulturminnene i kommunen. 

 

Viktige kulturmiljøer og kulturlandskap bør synliggjøres og gis et vern i kommuneplanens arealdel gjennom bruk av 

hensynssone c), sone med særlige hensyn til bevaring av kulturmiljø SOSI-kode H570. Dette med tilknyttede retningslinjer for 

å ivareta interessene. Det kan kun knyttes retningslinjer til hensynssone c 

 

Plan- og bygningsloven gir likevel anledning til å knytte juridisk bindende generelle bestemmelser til bestemte, konkrete arealer. 

Dette gir muligheter til å knytte generelle bestemmelser også til områder som ligger innenfor hensynssone c, og dermed til også 

å gi kulturminner som ikke er fredet et formelt vern. Det samme gjelder kulturminner/kulturmiljøer som omfattes av en 

temaplan/temakart. 

 

Generelle bestemmelser om hensyn som skal tas til bevaring av eksisterende bygninger og annet kulturmiljø bør gis i 

kommuneplanens arealdel, jf. plan- og bygningslovens § 11-9 nr. 7. 

 

Videre vil bestemmelser etter § 11-9 nr. 6, om landskap og estetikk, være et viktig virkemiddel for å ivareta hensynet til bl.a. 

kulturlandskap og byggeskikk. 

 

Fredete kulturminner fra nyere tid kan med fordel synliggjøres med hensynssone d), båndleggingssone (H730). 

 

Videre bør bygninger som er regulert til bevaring i gjeldende planer videreføres og synliggjøres gjennom hensynssone H570 i 

kommuneplanens arealdel. 

 

Fylkeskommunen anbefaler at det i kommuneplanens arealdel som overordnet plan tydeliggjøres at kulturminner, kulturmiljø 

og kulturlandskap skal være et tema i senere plan- og byggesaksbehandling. Dette kan med fordel fremgå av bestemmelsene. 

Det kan, om det anses hensiktsmessig, inngå i bestemmelsen at SEFRAK-registrerte bygninger skal vurderes spesielt. I henhold 

til kulturminnelovens § 25 er det meldeplikt for saker som gjelder byggverk oppført før 1850. Det vil si at kommunen plikter å 

forelegge søknad om riving eller vesentlig endring av ikke-fredete byggverk/anlegg som er oppført før 1850 til de regionale 
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kulturminnemyndighetene for uttalelse. Det kan være nyttig å sikre slik saksbehandling ved å ta det inn i bestemmelsene til 

kommuneplanens arealdel. 

 

Arkeologiske kulturminner 

Vi ser positivt på at kulturminner og kulturmiljø er en av temaene som skal konsekvensutredes. I tillegg vil vi orientere om at 

flyplassområdet slik det er i dag, ikke er undersøkt for kulturminner. 

 

Fylkeskommunen som regional kulturminnemyndighet vil innledningsvis oppfordre kommunen til å søke Riksantikvaren om 

innsyn i Askeladden (den nasjonale kulturminnedatabasen): http://askeladden.ra.no/sok/. I databasen er det beskrivelser og 

kartfesting av de kjente kulturminnene i kommunen. Dette vil danne et godt grunnlag for utarbeidelse av planprogram for å 

unngå konflikter mellom planlagte arealtiltak og automatisk fredete kulturminner. 

 

Vi minner om at opplysningene i Askeladden ikke representerer noen endelig fasit når det gjelder kulturminnetilfanget, de aller 

fleste kulturminner er nok ennå ukjente. Dette innebærer at fylkeskommunen må - som før - få tilsendt planlagte tiltak som 

reguleringsplaner, bebyggelsesplaner, fradelingssaker, hyttefelt og skogsbilveger innenfor samtlige LNF-områder, 

byggeområder, industriområder og områder båndlagt for senere regulering. Vi vil da ta stilling til hvorvidt området skal befares 

før endelig uttalelse kan gis. Kulturminnene bør bli trukket inn som en aktiv og positiv del av hver plan når planen blir aktuell. 

 

Ønsker kommunen imidlertid en fullstendig avklaring av alle eventuelle konflikter allerede på kommuneplanstadiet, er dette 

fullt mulig. Vi viser til Ot.prp. nr. 51, s. 36: "Systemet vil innebære at en kommune kan få frigitt områder til utbygging gjennom 

behandling av kommuneplanen. Det vil være opp til kommunen å vurdere hvorvidt en ønsker å bruke ressurser til å undersøke 

kulturminneinteressene slik Kml § 9 forutsetter, allerede i forbindelse med utarbeiding av kommuneplanen. I tilfelle dette 

ønskes, vil kommunen på vanlig måte bære kostnadene i medhold av Kml § 10." 

 

Automatisk fredete kulturminner skal i plankartet markeres med hensynssone d). 

 

Det anbefales at kommunen vurderer om viktige kulturmiljøer og kulturlandskap bør synliggjøres og gis et vern gjennom bruk 

av hensynssone c), sone med særlige hensyn til bevaring av kulturmiljø eller landskap, og med tilknyttede retningslinjer for å 

ivareta interessene. 

 

Følgende tekst må bli tatt med i planbeskrivelsen: 

Lov om kulturminner gjelder uavkortet i hele kommunen, jr. § 3, 1. ledd: "Ingen må - uten at det er lovlig etter § 8 -sette i gang 

tiltak som er egnet til å skade, ødelegge, grave ut, flytte, forandre, tildekke, skjule eller på annen måte utilbørlig skjemme 

automatisk fredet kulturminner eller fremkalle fare for at dette kan skje." 

 

Jf. § 8, 1.ledd: 
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"Vil noen sette igang tiltak som kan virke inn på automatisk fredete kulturminner på en måte som er nevnt i § 3 første ledd, må 

vedkommende tidligst mulig før tiltaket planlegges iverksatt melde fra til vedkommende myndighet eller nærmeste 

politimyndighet. Vedkommende myndighet avgjør snarest mulig om og i tilfelle på hvilken måte tiltaket kan iverksettes. 

Avgjørelsen kan påklages til departementet innen 6 uker fra underretning om at vedtaket er kommet fram til adressaten." 

 

Vi oppfordrer Andøy kommune til å vurdere hvorvidt det er områder som bør båndlegges for regulering til spesialområde vern. 

Alternativt bør det fremgå av plankartet og bestemmelsene at utvalgte områder har særlige kvaliteter når det gjelder 

kulturminner. 

 

De arkeologiske kulturminnene representerer en ikke-fornybar ressurs, og svært mange av dem er ennå ikke kjent. Plan- og 

bygningsloven er det viktigste instrumentet for å sikre denne kulturhistoriske ressursen en god forvaltning. 

 

Vi gjør oppmerksom på at det vil være mulig å få avklart byggeområder med hensyn til automatisk fredete, arkeologiske 

kulturminner på kommuneplanplannivået. Som tiltakshaver vil kommunen da måtte dekke kostnadene ved registreringsarbeidet 

på vanlig måte, jf. kulturminneloven § 10. 

 

Det vises til egne kulturminnefaglige innspill fra Sametinget og Norges arktiske universitetsmuseum om henholdsvis samiske 

kulturminner og kulturminner under vann. 

 

Fylkesveg 

Hovedvegene i Andøy kommune er for det meste fylkesveger. Nordland fylkeskommune eier og forvalter fylkesvegene. 

Fylkeskommunen skal utvikle, drifte og vedlikeholde fylkesvegene på best mulig måte for brukerne og samfunnet. Vi vurderer 

derfor i alt planarbeid, om foreslått arealbruk er i konflikt med hensynet til trafikksikkerhet, framkommelighet, utvikling, drift 

og vedlikehold, der fylkesveg blir berørt. Nullvisjonen ligger til grunn for Nordland fylkeskommune sitt trafikksikkerhetsarbeid. 

 

Vurderingsgrunnlag 

Vegloven med vegnormaler, vegtrafikkloven, veiledere og tilhørende forskrifter 

 

I hht. § 13 i Vegloven: Offentlig vegnett skal planlegges og bygges i henhold til vegnormal N100, Veg og gateutforming og 

V121, Geometrisk utforming av veg- og gatekryss. Vegnormalen er hjemlet i vegloven og gjelder for all planlegging og bygging 

av offentlig vegsystem 

 

Kommunene som planmyndighet har et stort ansvar for arealbruken langs vegen. Det er arealbruken som gir behov for adkomst 

fra vegene. Statlige planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging fordrer samarbeid, samhandling og 

samordning mellom de offentlige aktører på lokalt og regionalt nivå. Målet er et utbyggingsmønster og transportsystem med 

effektive løsninger hvor transportbehovet kan begrenses, og det legges til rette for klima- og miljøvennlige transportformer. 
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Ny boligutbygging anbefales der det allerede er etablert gang- og sykkelveger eller fortau. Dersom det foreslås nye boligområder 

der dette tilbudet mangler, må det stilles rekkefølgekrav om at dette blir bygd før brukstillatelse gis. Det er et mål at barn og 

unge skal ha en trygg skoleveg og at de kan gå eller sykle til skolen, der avstandene tilsier at dette er mulig. 

 

Det er en sammenheng mellom antall avkjørsler på en vegstrekning og ulykkesrisiko. Dersom det foreslås nye 

utbyggingsområder som krever nye avkjørsler eller kryss med fylkesveg, bør dette diskuteres med vegmyndigheten før 

planforslaget legges ut til offentlig ettersyn/høring. Dialog om hvor det kan åpnes for nye byggeområder og hvor det ikke kan 

tillates, gir en smidig planprosess og man unngår uenighet/konflikter som tar tid å løse opp i. 

 

Nordland fylkeskommune er i gang med rullering av Regional Transportplan Nordland 2022-2033. Forslag til planprogram er 

på høring og kommunene kan gi innspill i denne fasen og i det videre arbeidet med innmelding/konkretisering av vegprosjekter 

som man ser behov for i egen kommune. 

 

Innspill til planprogrammet: 

Vegloven mangler i oversikten som er det listet opp i kap. 4.5 Lovverk og forskrifter. 

 

Innspill til arealplanen: 

Nordland fylkeskommune er i gang med rullering av «Rammeplan for avkjørsler fra 1999». Det kan bli enkelte endringer av 

holdningsklasser for noen av fylkesvegene. Det foreslås i rulleringen å ta inn differensierte byggegrenser (50 meter, 30 meter 

og 15 meter) langs fylkesveg i planen. Når ny revidert rammeplan er vedtatt av Fylkestinget, vil differensieringen av 

byggegrensene langs fylkesveg i rammeplanen overstyre vegloven. Rammeplanen må tas inn som juridisk bindende i 

bestemmelsene, slik at byggegrensene fastsatt i denne blir juridisk grunnlag for behandling av søknader og vurdering av om det 

må søkes om dispensasjon fra byggegrense eller ikke. Dette vil forenkle saksbehandlingen for både kommunen og 

fylkeskommunen i saker der byggegrense mot fylkesveg er tema. 

 

Planbestemmelse § 1.4 Avkjørsler til fylkesveger i gjeldende arealdel, må derfor oppdateres/ endres. Vi har forslag til ny ordlyd: 

«Den til enhver tid gjeldende Rammeplan for avkjørsler og byggegrenser langs fylkesveg i Nordland, skal legges til grunn ved 

søknad om avkjørsel og i saksbehandling av byggegrensesaker der fylkesveg er berørt». 

 

Andøy kommune er med i utarbeidelse av kystsoneplan Vesterålen (KPV). De viktigste næringsaktivitetene i sjøarealene i 

Vesterålen er fiskeri, havbruk og reiseliv. Økt aktivitet og næringsvirksomhet til sjøs vil kunne utløse samferdselsmessige 

problemstillinger på land. Det kan også påregnes økt persontrafikk og transport av varer og tjenester til eksisterende og nye 

anlegg. Dersom økt aktivitet og næringsaktivitet til sjøs får samferdselsmessige konsekvenser på land, forutsetter vi at det blir 

ivaretatt som tema i andre planprosesser i kommunene, deriblant ved rullering av KPA, slik at fylkeskommunens interesser 
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knyttet til trafikksikkerhet, miljø, arealbruk og transport som berører fylkesveger blir ivaretatt. Vi bemerker også at sjøområdene 

i KPV som gjelder Andøy, må sammenføyes med KPA for landområdene i kommunen. 

 

Universell utforming er et satsingsområde for Nordland fylkeskommune og vi ber derfor om at det tas inn planbestemmelse om 

«Universell utforming og tilgjengelighet», som også omfatter veg. 

 

Fylkeskommunen vil også bemerke kommunens ansvar om å overholde Retningslinje for behandling av støy i arealplanlegging 

(T-1442), i egne arealplaner. 

 

Landskap og besøksforvaltning 

Andøy har en unik beliggenhet med tilgang til en variert kystlinje med ekstreme formasjoner og stor variasjon i 

landskapsmomenter. Videre har Andøy det største myrareal blant kommunen i Nordland. Dette er med på å gi området svært 

attraktive kvaliteter, både med hensyn til bosted og besøkssted. Flere landskap i kommunen er kartlagt å ha både vesentlig 

regional og nasjonal verdi, og ses derfor som landskap som bør ivaretas. Dette gjelder særlig Bleik, Bleiksøya, Høyvika-

Rekvika-Ostervika og Lovikmyra. I tillegg er det mange andre områder med stor regional og nasjonal verdi. Vi gjør 

oppmerksom på at Nordland fylkeskommune har gjennomført prosjektet Landskapskartlegging av Nordland. Se gjerne 

rapporter fra prosjektet og mer informasjon om landskap på våre nettsider. 

 

Vesterålen har blitt et svært populært reisemål de siste årene. Dersom området skal fortsett å være like attraktivt også for 

framtidige generasjoner, trengs en langsiktig og helhetlig forvaltning av både opplevelsesområder og besøksstrømmer. 

 

Miljødirektoratet jobber med besøksstrategier for verneområder og nasjonale turiststier og andre områder med mye besøk. 

 

Mineralske ressurser 

I følge NGUs database er det ingen registrerte forekomster av mineralske ressurser som pr i dag ansees som økonomiske 

forekomster. Det er imidlertid gjort flere registreringer bergarter som egner seg til pukk (knuste masser) og kanskje som 

naturstein (fasade, monumenter). På Bleik er det registrert en mørk gabbro/troktolitt hvor det er tatt ut fjell til lokalt bruk. Selv 

om størrelsen ikke er kjent så egner denne ressursen seg til høykvalitets pukk, men kan også være interessant som naturstein. I 

Stavedalen er det også tidligere tatt ut granitt til lokalt bruk. Denne vil kunne egne seg lokalt til bygge- og 

infrastrukturprosjekter. På Svinefoten er det også registrert og testet høykvalitets kvarts til industrielle formål. Denne ligger 

imidlertid utilgjengelig til og er av begrenset størrelse. Det anbefales at kommunen tar kontakt med NGU for å få oppdatert 

informasjon om mulige mineralske ressurser som bør inngå i kommuneplanen. 

 

Det er i dag gitt fire konsesjoner for uttak av skjellsand i Andøy kommune. Disse inngår som en del av kystsoneplan for 

Vesterålen. I Risøyrenna er det til dels store ressurser av skjellsand, noe som også gjør at Kystverket med jevne mellomrom må 
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mudre farleden for skipstrafikk. Kommunen bør vurdere om det er mulig å inngå et samarbeid med Kystverket for å kombinere 

mudring av farleden med uttak av ressurser som kan ha et økonomisk formål. 

 

Vannforvaltning 

Kommunen har et selvstendig ansvar for å følge opp vannforskriften, som sektormyndighet og arealmyndighet. For å følge opp 

dette ansvaret anmodes kommunen om å innarbeide vannmiljø som et vurderingstema i sin ordinære saksbehandling og 

kvalitetssikringssystemer. Dette kan gjøres ved å ta inn generelle retningslinjer, planbestemmelser og hensynssoner for 

arealplanlegging, noe som kan bidra til å sikre godt vannmiljø i kommuneplanen. Retningslinjer, bestemmelser og hensynssoner 

bør være i tråd med regional vannforvaltningsplan. Dette gjelder særlig i arealplaner som omfatter sårbare vassdrag og 

beskyttede områder etter vannforskriften. I bestemmelser til kommuneplanens arealdel og underliggende arealplaner kan det 

ved behov stilles rekkefølgekrav for å sikre at fastsatte mål for vannmiljø nås og at vannforekomsten ikke settes i risiko for å få 

forringet miljøtilstand. 

 

Regional plan for vannforvaltning i Nordland er under revisjon og et høringsutkast til oppdatert plan var på høring fra mars til 

juni i år. Kapittel 2.3 i høringsutkastet inneholder forslag generelle retningslinjer for arealplanlegging etter plan- og 

bygningsloven og vannforskriften. Disse retningslinjene er utarbeidet for å være retningsgivende for planlegging etter plan- og 

bygningsloven. Endelig plan vil vedtas i desember 2021 og det forventes at retningslinjene tas i bruk av samtlige kommuner i 

Nordland vannregion, og at de innarbeides i samfunns- og arealplanleggingsarbeidet i kommunene 

 

Hva oppnår kommunen med dette? 

Ved å vurdere vannmiljø i en tidlig fase i kommuneplanens samfunns- og arealplanlegging, legger man til rette for en 

bærekraftig forvaltning av vassdragsmiljøet og omkringliggende arealer. Innarbeiding av retningslinjene vil bidra til at 

beskyttelse av drikkevannskilder, overvannshåndtering og tilpasning til konsekvenser av forventede klimaendringer ivaretas i 

kommunens planlegging. Videre vil oppfølging av retningslinjene muliggjøre oppnåelse av miljømålene for vann innen 2027 

der dette trengs, og at man unngår forringelse av miljøtilstand der hvor miljømålene er nådd. 

 

Vannforskriften sier at drikkevannskilder skal beskyttes slik at omfanget av rensing ved produksjon av drikkevann reduseres. 

Det er derfor viktig at kommunen tar hensyn til drikkevannskildene i sitt planarbeid. Kommunen oppfordres til å innarbeide 

hensynssoner for drikkevannskilder i kommuneplanens arealdel. Dette som et forebyggende tiltak for å sikre dagens og 

framtidens behov for rent drikkevann. 

 

Det er ansatt en egen vannområdekoordinator for Vesterålen. Det anbefales at vannområdekoordinator involveres i arbeidet 

med både samfunnsdel og areadel for veiledning innen vannmiljø. 

 

Fiskeri og akvakultur 
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Fiskeflåten gjennomgår en omstilling hvor fartøyene i økende grad vil gå over fra fossile til fornybare energibærere. Andøy 

kommune bør etter dette vurdere å legge til rette for infrastruktur som dekker fremtidens behov i flåteleddet. Økning og/eller 

endring av aktivitet på land og i sjø vil kunne komme i konflikt med dagens og fremtidig fiskeriaktivitet. Fiskere, lokale og 

regionale fiskarlag må involveres tidlig i prosessen, slik at interessekonflikter tidlig avdekkes og avklares. 

 

Både nasjonale og regionale myndigheter legger stor vekt på at kommunene i sin areal- og næringspolitikk skal tilrettelegge for 

utvikling av akvakulturnæringen innenfor bærekraftige rammer. Akvakulturnæringen omfatter tradisjonelle aktører innenfor 

oppdrett av laks og ørret, men det registreres også økende interesse for hvitfisk, alger og en fornyet satsing på skjellproduksjon. 

For Vesterålen og ellers i Nordland opererer en rekke selskaper relatert til produksjon og eksport av sjømat. Andøy kommunen 

bør i forbindelse med sitt kommuneplanarbeid aktivt involvere slike relevante aktører. Eksempler på tema i slik dialog med 

relevante aktører kan være lokalisering/koordinatfesting av eksisterende anlegg med fortøyninger og/eller arealer egnet for 

framtidige anlegg for ulike typer akvakultur og sjømatproduksjon i kommunens sjøområder. 

 

Folkehelse og friluftsliv 

Kommunene anmodes til å tenke gåing og sykling som en reel transportform innenfor plangrensen, og vurdere om det bør 

utarbeides plan for sammenhengende gang- og sykkelveger som en del av arealdelen. Se gjerne en eksisterende plan for 

Sandessjøen og omegn. 

 

Trafikksikkerhet og tilgjengelighet for alle/universell utforming er temaer som er viktige å belyse under planprosessen. 

Folkehelseloven sier at kommunene i sitt arbeid med kommuneplaner etter plan- og bygningsloven skal fastsette overordnede 

mål og strategier for folkehelsearbeidet som er egnet til å møte de utfordringer kommunen står overfor. Kommunen har videre 

et lovpålagt ansvar for å iverksette nødvendige tiltak for å møte folkehelseutfordringene. 

 

Nordland fylkeskommune har vedtatt Regional folkehelseplan 2018 – 2025. Planen legger føringer for statlige regionale 

myndigheter samt kommunalt overordnet planarbeid. 

 

Helsekonsekvensvurderinger er en kombinasjon av prosedyrer, metoder og verktøy som kan brukes til å vurdere en politikk, 

strategi, program eller prosjekt i forhold til potensielle konsekvenser for helsen i en befolkning, og fordelingen av disse 

virkningene i befolkningen. Helsekonsekvensvurderinger er dermed et virkemiddel for å ivareta helsehensyn i alle sektorer og 

er et ledd i arbeidet med å utjevne sosial ulikhet i helse. Rapportene beskriver erfaringer og lærdommer fra prosjektet, samt 

forslag til prosedyrer, metoder og verktøy som kan være til hjelp i implementering og gjennomføring av 

helsekonsekvensvurderinger. 

 

Det er viktig at folkehelse vurderes og ivaretas ved revidering av alle kommunale planer, jf. prinsippet om «Helse i alt vi gjør». 

Se gjerne informasjon om folkehelse i kommunal planlegging på www.kommunetorget.no. 

 

http://www.kommunetorget.no/
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Andøy kommune har gjennomført arbeidet med kartlegging og verdisetting av friluftslivsområder kommunen. Dette er et godt 

verktøy (som finnes i Nordlandsatlas) for all form for kommunal arealplanlegging og vi oppfordrer kommunen til å bruke 

resultatene av kartleggingen. 

 

Det vises også til statlig sikrede friluftsområder i Andøy, som er avsatt til friluftsliv og allmenn friluftslivutøvelse. 

Fylkeskommunen ber om at kommunen hensyntar dette i det videre arbeidet, og at dette synliggjøres i oppdatert arealdel. 

 

Rammer for planarbeidet 

I tillegg til nevnte rammer for planarbeidet i planprogrammet, er vegloven som nevnt, høyst relevant. Vegloven er med på å 

sikre drift og planlegging av veg. Fylkeskommunen oppfordrer kommunen å legge til relevante regionale planer, henholdsvis 

«Regional plan for vannforvaltning i vannregion Nordland og Jan Mayen» og «Regional plan for klima og miljø – grønn 

omstilling i Nordland 2021-2030». «Strategi for reiseliv og opplevelsesnæringer i Nordland 2017-2021», kan også være relevant 

å se til i arbeidet. 

 

Veiledning 

Konsekvensutredning 

I planprogrammet fremgår en liste med utkast av utredningstemaer som skal vurderes, innenfor miljø og samfunn. 

Fylkeskommunen mener næringsliv og sysselsetting bør vurderes som eget utredningstema, jf. kommunens status som 

omstillingskommune. I dette arbeidet bør det inngå hvordan næringsutvikling og næringsetablering møter klima- og 

miljøspørsmål. 

 

Fylkeskommunen minner om at Miljødirektoratet har utarbeidet en digital veileder for konsekvensutredninger for klima og 

miljø, herunder naturmangfold, forurensing, kulturmiljø, friluftsliv, landskap, vannmiljø, økosystemtjenester og 

klimagassutslipp. 

 

Medvirkning 

Planprosessen skal legge opp til en medvirkning i tråd med plan- og bygningslovens bestemmelser. Det vil si at berørte parter 

i området må trekkes aktivt inn i prosessen. Nordland fylkeskommune minner om kommunens særlige ansvar for å legge til 

rette for aktiv deltakelse fra grupper som krever spesiell tilrettelegging, herunder barn og unge. Dette er også viktig for å kunne 

avveie ulike interesser til ulike arealer. 

 

Fylkeskommunen anbefaler at det blir gjennomført flere folkemøter videre i planprosessen. Samt spesifikke møter med lokallag, 

næringsliv, organisasjoner, etc. Dette for å sikre at alle berørte parter blir hørt og relevante innspill kommer inn for videre bruk 

og vern av arealene i Andøy. Vi anbefaler kommunen å legge en plan for hvordan innspillene fra medvirkningsprosessene vil 

brukes og ses i det videre planarbeidet. Dette kan sikre at innbyggere opplever og bidrar til reell medvirkning. 
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Kommuneplanprosesser er omfattende og berører mange ulike interesser, lokalt, regionalt og nasjonalt. Det er positivt at 

planforum benyttes i løpet av planprosessen, for å avdekke og eventuelt avklare viktig hensyn, sektorinteresser og planspørsmål. 

 

Digital plandialog 

I samarbeid med Kartverket og Statsforvalteren i Nordland tilbyr fylkeskommunen kvalitetssikring av planer og publisering i 

Nordlandsatlas. Dette gjelder både planavgrensning ved oppstart, planforslag ved høring / offentlig ettersyn og endelig vedtatt 

plan. Publisering i Nordlandsatlas bidrar til bedre dialog og medvirkning i planarbeidet, og gir god oversikt over 

arealforvaltningen. Vi ber derfor kommuner og planleggere benytte seg av tjenesten. Send planforslag med sosi-koder til 

plannordland@kartverket.no. 

 

Generelle bemerkninger 

På generelt grunnlag vil fylkeskommunen bemerke følgende: 

− Nasjonal politikk pålegger kommunen å legge til rette for alle grupper. Interessene til personer med 

funksjonsnedsettelser må ivaretas. 

− Barn og unge må ivaretas i planleggingen. Sikker skolevei, samt god tilgang til lekearealer og andre uteområder er 

viktige hensyn. Planleggingen bør vektlegge sikring av områder der barn og unges ferdsel og tilstedeværelse kan utgjøre 

en særlig risiko for liv og helse. 

− Ny bebyggelse og rom mellom bebyggelsen må vise hensyn til de estetiske forhold, jfr. Plan- og bygningsloven § 1-1. 

I sentrumsområder bør det legges særlig vekt på utforming av tilgjengelige og attraktive byrom. 

− Vi viser til naturmangfoldlovens § 7 som gir prinsipper for hvordan offentlige beslutninger skal tas, jf. 

naturmangfoldloven §§ 8 – 12. 

 

 

 

 

 

 

2. INNBYGGERINNSPILL OG ANDRE INTERESSENTER  

2.1. Stave Camping 

Dato Merknad Behandling i plan 

28.05.2021 Viser til møte 26.05. der det ble nevnt at vi måtte komme med skriftlig henvendelse om innspill til endring/retting av 

kommunens arealplan.  

 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

mailto:plannordland@kartverket.no
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Sender derfor ved tegning med skalert areal der det i dag er campingdrift. Vi håper derfor dette blir rettet i arealplanen. 

Arealet gjelder bruk 36-17.  

 

Vi ønsker også å gi et innspill om eiendommen vår på Kinnvollen, 36-29, der huset har vert så dårlig vedlikeholdt over lengre 

tid at vi ønsker å rive det. Da ønsker vi å kunne flytte hustomten lenger fra veien som har 80-sone og ned på vestsiden av 

fjøset. Derfor ønsker vi å få regulert dette området(skalert i tegning) til boligformål, samtidig som det tas vare på 

landbruksjorda rundt gården 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.2. Kristian Holter 

Dato Merknad Behandling i plan 

20.08.2021 Jeg har følgende to innspill; 

1. Satsing på boligtomter er en prioritert oppgave i kommunen. Jeg mener det vil være hensiktsmessig å etablere et nytt 

boligfelt på samme lokasjon som Andenes campingplass.  

Arealene er etter min mening i dag ikke spesielt godt utbygd/tilrettelagt for camping, annet en den naturgitte flaten og enkelte 

strømstolper. Turistene er sesongbasert og legger ikke igjen like mye i lokalsamfunnet som en fastboende. I stedet for å 

regulere for boligtomter på Damsgård kan man heller tilrettelegge for camping der.  

 

Hvis ikke hele, så kan man vurdere deler av campingplassen omregulert. Det er svært sjelden at den er helt full. Det vil være 

et enkelt område å opparbeide til tomter og man kan få en god utnyttelse av utsikt ved å bygge i terasser(i høyden). Det er en 

lavthengende frukt som kan medføre flere tilflyttere til kommunen.  

 

2. I samme ånd burde Mellemmerket(nesset vest for Kjerringnesset) omreguleres til boligformål. Er klar over at dette er 

statlig sikret, men tror gevinsten ved bosetting er større enn ved et eventuelt forelegg. 

Andenes har behov for 

høyere grad av detaljering 

og vil henvises til 

Sentrumsplan/områdeplan 

for Andenes. 

 

2.3. Rune Schaug 

Dato Merknad Behandling i plan 

21.08.2021 På Andenes er det som kjent ikke all verdens med ledig tomteareal for nybygging av boliger. Det er satt av, etter mitt syn, 

altfor store friområder områder (såkalt statlige sikra friluftsområder) og det går på bekostning av utviklingen av tettstedet 

Andenes. Mange av disse områdene består i dag av få, om ingen, vedlikeholdte grøntarealer. Enkelte av områdene er meget 

godt egnet til bygging av boliger og det er synd at dette stopper videre utvikling av fremtidens Andenes. For min egen del 

hindrer dette bygging av garasje da friluftsområdet rundt Merkesfjellet til overmål ble utvidet ved forrige runde i arbeidet med 

arealplan. Er det noen mulighet i det videre arbeidet å se på disse områdene på nytt? Kanskje som en «ektraordinært innsats» i 

regi av sittende regjering (ironivarsel)? 

Andenes har behov for 

høyere grad av detaljering 

og vil henvises til 

Sentrumsplan/områdeplan 

for Andenes. 
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2.4. Andøy Sau og geit og Andøy bondelag 

Dato Merknad Behandling i plan 

25.08.2021 Vi ønsker med dette å sette fokus på økende utfordringer aktive beitebrukere i Andøy kommune opplever i forbindelse med 

beitebruk. 

 

I hele kommunen er det flere aktive gårdsbruk som skaper sin arbeidsplass og verdiskapning gjennom å ha dyr på beite i 

utmark om sommeren. For at dette skal være mulig er det avgjørende å ha ett velfungerende system som forhindrer dyr i 

utmark å komme på avveie og inn på plasser der de ikke skal være. Dette har gjennom tidene vært løst med utmarksgjerder og 

ferister på veier. 

 

De siste årene registrerer vi en økende tendens til konflikter mellom beitebrukere og øvrige interesser. Vi har i flere år nå hatt 

en vridning mot større bruksstørrelser og færre drivere som skal håndtere de samme oppgavene i utmark. Vi ser samtidig en 

økt interesse av flere aktører, både private og organiserte som ønsker å benytte seg av utmarken der beitedyrene må ha plass. 

Det planlegges og utføres tiltak i utmark og beitefelt uten at beitebrukerne involveres i planprosesser. Samtidig ser vi 

minkende forståelse for plikter og behov for å etablere og vedlikeholde utmarksgjerder og stengsler noe som resulterer i dyr 

på avveie. 

 

Når utfordringer med dyr på avveie oppstår, oppleves det så forventning og press på beitebrukerne om at de må hente dyr og 

ordne opp. Utfordringene som beitebrukerne opplever begynner nå å bli så store at vi ser behovet for å finne bedre løsninger 

enn vi har i dag for å unngå dette. 

 

Vi vil derfor be om at det fra kommunens side startes ett arbeid med å få utarbeidet en kommunal beitebruksplan for Andøy 

kommune. Planen må utarbeides i fellesskap med landbruksnæringen og andre parter som har interesser i felles utmark. Det 

finnes også en del resurspersoner i landbruket sine faglag som har bred kunnskap og erfaring omkring utarbeidelse av 

kommunale beitebruksplaner. 

 

Vi ser nødvendigheten av at Beitebruksplanen implementeres i Kommunens kommende arealplan. 

 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.5. Sissel Johansen – landbrukskonsulent 

Dato Merknad Behandling i plan 

02.09.2021 Utmarksbeitene i Andøy kommune må vises tydelig i den nye KPA.  

Vedlagt er kart fra Kilden over utmarksbeitene på Andøya. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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I. Sissel johansen – Landbrukskonsulent 

Dato Merknad Behandling i plan 

01.10.2021 Rettinger av arealformål: 

Det er nevnt i planprogrammet at det skal gjøres rettinger av arealformål i KPA i forhold til tegnefeil i forrige omgang (2013-

2024). Se notater på sak 10/131 i websak for tidligere noterte feil. 

 

Angående dispensasjoner: 

Det oppgis i planprogrammet at KPA og reguleringsplaner skal gjennomgås for områder der det stadig dispenseres fra 

planene. Da må en stille seg spørsmålet om hvorfor det dispenseres. Er det planene som er for dårlige, eller er det 

oppfølgingen som er for dårlig? Har politikerne/kommunen endret strategiske valg for områdene, eller er det et 

grunnleggende ønske om å være en «ja-kommune»? Da må en ha i bakhodet at ved å si ja til noe, sier en samtidig nei til noe 

annet. Ved f.eks. å gi dispensasjon til flere hytter og veier i et beite- eller skogsområde, vil det til slutt ødelegge området for 

beiting eller skogsdrift. 

 

Avlysing av gamle reguleringsplaner: 

I forbindelse med planarbeidet bør en gå igjennom gamle reguleringsplaner, og avlyse de som er utdatert. Dette var et arbeid 

som skulle gjøres i etterkant av arbeidet med nåværende KPA, men som ikke er fulgt opp 

 

Tidligere vedtatte planer: 

Det vises til temaplan for kulturminner som tidligere er vedtatt av kommunestyret. Utvalgte bygninger og områder har i denne 

planen fått hensynssoner som er forutsatt lagt inn i KPA ved revidering. Planen er vedtatt av kommunestyret 03.10.2016 i sak 

KS-079/16. Det er i planen også omtalt noen eksisterende feil i formål i KPA (2013-2024) for kirkegårder, se 

handlingsprogrammet i temaplanen. 

 

Kjerneområder for landbruk: 

Kommunens landbruksplan ble vedtatt i 1999, men hadde da ingen kartdel. Revidering av KPA er nå en god mulighet for å 

kartlegge kommunens kjerneområder for landbruk og beite. Det synes å bli mer press på arealene fra både andre 

næringsinteresser og friluftsinteresser, slik at det bør fremheves og presiseres hva som er de viktigste landbruksområdene. 

 

Boligområder: 

Det må vurderes om det skal legges inn nye boligområder i KPA, eller legge innsatsen inn i å utvikle de områdene som 

allerede er planlagt. Det ligger inne nye boligområder i nåværende KPA (2013-2024). Hvis ikke disse områdene skal utvikles, 

må de tas ut av ny KPA. Det er bra at det skal planlegges med gangfelt og sykkelvei for de nye boligområdene. Det er av stor 

betydning for barn og unge at de har trafikksikker skolevei. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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Konsekvensutredning: 

Ved konseskvensutredningen bør følgende konsekvenser for landbruket og reindriften belyses: 

1. Konsekvenser lokalt, der nytt formål foreslås. Både tap av dyrka og dyrkbar jord, samt konsekvenser for gårdbrukere 

eller reineiere som mister jord/areal. 

2. Konsekvenser totalt i hele kommunen, av samtlige foreslåtte tiltak og konsekvenser for reinbeitedistriktet (Hinnøy). 

 

Medvirkning: 

Det er ikke nok å oppfordre til aktiv deltakelse, det må til noe mer. Det må skapes en arena for medvirkning. Kommunen har 

plikt til å tilrettelegge for aktiv medvirkning. Invitasjoner og informasjon om når/hvor/hva må legges ut i «alle kanaler» i god 

tid før lokale verksteder og åpne informasjonsmøter skal avholdes. 

 

2.6. Vesterålen Turlag 

Dato Merknad Behandling i plan 

01.09.2021 Generelt om adkomst 

Vesterålen Turlag inviterer Andøy kommune til å sikre allmennhetens adkomst til marka, fjæra og andre attraktive 

friluftsområder. Her har Andøy hittil hatt makeløse muligheter, men disse mulighetene står under press. Hevdvunne felles 

utmarksveier og -stier står i fare for å bli blokkert. Det kan for eksempel skje ved at det kommer nye grunneiere utenfra - uten 

kunnskap om stedlig tradisjon og nedarvet bruksrett. Dermed blir utøvelse av friluftsliv vanskeligere, og hele kommunens 

befolkning samt tilreisende, blir tapere. 

 

I arealplanen bør det tydelig avmerkes innarbeidete felles adkomstveier til utmarka og fjæra. Så vet både grunneiere og 

allmennhet hva man har å forholde seg til. En viktig kilde til informasjon om turløyper og -områder er boka På tur i 

Vesterålen og Lødingen (2015) samt turene i Telltur-prosjektet til friluftsrådet. 

 

Allemannsretten og økende besøkstall 

Samtidig er det slik at allemannsretten er under press på den måten at den kan bli overutnyttet. Andøy kommune er en 

reiselivsdestinasjon, og man kan se for seg at enkelte områder brukes og utnyttes mer enn det allemannsretten hjemler og at 

bruk er til skade og plage for så vel grunneiere som «vanlige» brukere. Således bør kommunen allerede i planverket arbeide 

inn hvordan man kan ta vare på et forventet ekstraordinært antall besøkende i fremtiden, dette kan være alt fra parkering til 

områder tilrettelagt for telting med toalett og rent drikkevann. Måtind er viktig å nevne i denne sammenhengen, men også 

andre steder langs vestsiden av Andøya kan man forvente økt bruk av. 

 

Spredt bolig/hyttebebyggelse 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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Sjøl om vi har mye strandlinje i Vesterålskommunene, må kommunen ha en restriktiv linje for dispensering fra 100-meters 

grensen i strandsonen utenfor tettbebyggelser og allerede regulerte hytte-og boligområder. Strandsonen er viktig for 

rekreasjon, og områder som allmennheten benytter må skjermes for hyttebygging 

 

Noen konkrete innspill 

-Den nye parkeringsplassen ved Baugtuva er et godt tiltak. Det må arbeides med hvordan den allerede omfattende 

ferdselsslitasjen videre til Måtinden kan reduseres, spesielt nå som Måtinden mer enn før fremstår som et satsingsområde for 

reiselivet i Andøy. 

-Vurdere informasjon og skiltingstiltak av ledegjerdet for rein på Sverigetinden, både ut fra at det har stor formidlingsverdig 

og er verdt å besøke, men kan også fungere som avlastning til Måtinden. 

-Vurdere parkeringstiltak andre steder, blant annet noen hundre meter nord for Baugtuva, hvor det er utfart mot Trolltinden, 

Breiviktinden og Sverigetinden. 

-Ivareta adkomstmuligheten langs grusvegen under Kinnfjellet og til utmarka (fiskevann, Gårdsfjellet/Børtinden mv) i lys av 

arbeidet med utskytingsbasen sør for Nordmela. 

 

2.7. Midnattsol camping 

Dato Merknad Behandling i plan 

08.09.2021 Ifm ny arealdel til Andøy`s kommuneplan, foreslår vi følgende endring: 

 

1.Område SF1, (en del av Midnattsol Camping på Bleik) nå regulert til friluftsområde, bør omreguleres til campingformål. I 

den forbindelse ønskes muligheten til å sette opp mindre bygg, som badstu, gapahuk eller små hytter. 

 

2.Området ved Spk Høken`s golfklubb`s klubbhus, nå regulert til idrettsformål, endres til parkering. Dette for å løse dagens 

behov, som i hovedsak består av parkering for golfspillende gjester, turgåere, og gjester for Midnattsol Camping i høysesong 

(full campingplass). 

 

3.Området fra "Velkommen til Bleik" skiltet (ved Bleiksveien etter Bleik samfunnshus) og videre vestover langs det gamle 

elveleiet, er i dag regulert til "Friområde". I forbindelse med stort behov for parkering under arrangement på Bleik 

samfunnshus, eventuell plassering av kommunal toalett for turister, og potensielt utvidelse område for Midnattsol Camping, 

ønskes dette område regulert til parkering. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.8. Bygdelaget for Forfjord, Fornes og Medby 

Dato Merknad Behandling i plan 

07.09.2021 Bygdelaget styre har behandlet henvendelsen i møte 01.09.2021 og gjort følgende vedtak: Folkemøter vil arrangeres 

i hele kommunen for å 
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1. Vi ser positivt på at Andøy kommune ønsker innspill til planprogrammet for kommuneplanens arealdel. For øvrig har 

vi ingen kommentarer til oppstartfasen av planarbeidet. 

2. I forhold til medvirkningsprosesser og innspill til arealplanen i utrednings- og planløsningsfasen ber om at det 

arrangeres lokale folkemøter. For området Forfjord, Medby og Fornes ber vi om eget møte i Grendehuset på Medby. 

Det er ikke praktisk mulig for den yrkesaktive delen av befolkningen i dette området, som stort sett har arbeidssted i 

andre kommuner i Vesterålen, å nå fram til slike møter på Andøya. 

3. Bygdelaget er villig til å medvirke også i planforslags- og planbehandlingsfasen, jf. Punktene om høring og 

medvirkning. 

4. Når det gjelder selve planinnholdet regner vi med å komme tilbake til det i den videre planprosessen. I denne omgang 

nevner vi derfor bare i stikkordsform noen viktige områder for oss: 

− Arealer til boligbygging, jf. Kap. 5.1 i planprogrammet. Ikke tette boligfelt, men spredt boligbygging for å 

ivareta egenarten for området Forfjord, Medby og Fornes. 

− Næringsareal, jf. Kap. 5.2 i planprogrammet. Tilrettelegging for naturbaserte næringer og uten etableringer av 

virksomhet som kan ødelegge for eksisterende og framtidig friluftslivsaktiviteter. Nødvendig å fastslå at 

reindriftsnæringa fortsatt skal begrenses til utmark. 

− Infrastruktur, jf. Kap. 5.2 i planprogrammet. Infrastruktur må drøftes i regionalt perspektiv og ikke bare i 

Andøy(a)perspektiv. 

− Klima og arealbruk, jf. Kap. 5.3 i planprogrammet. Landbruksnæringene må få mulighet til å nydyrke også 

myrområder. 

− Levende tettsteder, jf. Kap. 5.4 i planprogrammet. Andøy kommune har bare ett større tettsted (Andenes) og 

består ellers av små og større bygder. Viktig å tilrettelegge for næringsaktivitet, boligetablering og 

kommunale tjenester og tilbud også i bygdene. 

− Andre forhold, jf. Kap. 5.5 i planprogrammet. I tillegg til feil i plankartet for 2012-2024 må matrikkelen 

gjennomgås og feil i eiendomskartene rettes. 

samle mest mulig innspill 

til kommuneplanens 

arealdel. Vi noterer oss at 

Grendehuset på Medby 

kan være aktuelt 

samlingssted for Forfjord, 

Medby og Fornes. 

Informasjon om 

folkemøter vil komme.  

Konkrete innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.9. Gunn-Annie Nilsen 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

29.09.2021 Vi er tre eiere av gnr 29 bnr 1 på Kvalnes som har et forslag til boligtomter på gårdens område. Vi viser til "Utsnitt av Andøy 

kommunes godkjente arealplan for aktuelt område". Det vedlagte kartet dekker også en del av vår eiendom 29/1. Det feltet er 

skravert og ligger i Kvalnesberget som er veien ned mot Kvalnesbrygga. Det er satt inn to kryss på kartet. Den ene krysset 

viser hvor vårt barndomshjem lå på nordsiden av Kvalnesberget og det andre krysset viser hvor fjøset lå på sørsiden av denne 

veien. Vårt barndomshjem ble revet på 1950-tallet og området med det gamle fjøset ble solgt for mange år siden og det skal 

nå bygges en bolig på den tomta. Hvor mange tomter det kan dreie seg om, kan vi ingen formening om. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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I. Gunn-Annie Nilsen 

Dato Merknad Behandling i plan 

07.12.2021 Vi viser til vårt innspill til arealplan for vår eiendom 29/1 på Kvalnes sendt 29.9.21.I etterkant er vi blitt med i et felles 

innspill fra hele gnr 29. Vi poengterer at vårt innspill likevel står ved lag i tillegg til det felles innspillet pga våre argumenter 

for boligtomter på et tidligere bebodd område.  

Tas til orientering. 

 

2.10. Andøy rideklubb 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

29.09.2021 Andøy Rideklubb ønsker tomt på Åse regulert til idrettsformål da vi ser på mulighet for bygging av ridehall. 

Vedlagt ligger kart med avmerking av ønsket plassering/regulering i arealplanen. Tomten er utmark og ligger i tett tilknytning 

til areal som allerede er regulert til idrettsformål. Tomten ligger gunstig til med tanke på adkomst og skjermet til annen 

bebyggelse. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.11. Åse vel 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

29.09.2021 Bo-muligheter 

De siste årene har det flyttet flere unge familier til Åse, og det er kjent at det er flere som ønsker seg tilbake til bygda. For å 

fortsette denne positive trenden er vi avhengige av attraktive tomter. 

Et område flere har vært interessert i er oppe på Raet. I dag er det etablert ett hus i området. Det er et sterkt ønske om kunne 

utvikle et boligområde sørover på raet. Dette vil være svært attraktive boligtomter, noe vi anser viktig for at folk skal ville 

investere og satse på bolig på Åse. Tomtene vil ha kort vei til en rekke arbeidsplasser og gode oppveksttilbud. Ved økt 

bosetting vil også disse tilbudene ha gode vekstmuligheter. For å realisere dette vil vi være avhengige av at det også settes av 

arealer for å etablere infrastruktur til området. 

I dag er det flere eiendommer som har arealformål LNRF, som ikke benyttes til dette. Flere av eiendommene har attraktiv 

beliggenhet som bolig, og ligger tilknyttet etablerte boligområder. Vi ønskes at det sees på muligheten for å benytte noen av 

disse arealene til boligformål. 

 

Gang- og sykkelvei 

Det har vært et sterkt ønske om å få forlenga gang og sykkelveien gjennom Åse, for at alle skal kunne ferdes trygt gjennom 

hele bygda. Det har vært en stor økning i trafikkmengde, og særlig tunge kjøretøy de siste årene. Det finnes ingen alternative 

veier for myke trafikanter. Veien er skolevei og det ferdes i dag mange gjennom bygda daglig. I arealplanen legges det vekt 

på at man ønsker å utvikle funksjonelle tettsteder som fremmer helse og trivsel. Et godt utarbeidet gang og sykkelvei nett vil 

være i tråd med dette. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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På Åse er det i dag en rekke etablerte møteplasser, som fotballbanen bak Vøling Auto, gapahuken ved elva, havna, butikken 

med kafe, tidligere Åse barnehage med lekeplass, sykehjem, skole, rideklubb, grendehus og ski-/tur-løyper tilknytta 

kulturminner. Alt dette ligger innen gang-avstand, men for det meste benyttes bil, da det ikke er trafikksikkert å ferdes langs 

veien. 

Vi ønsker derfor at det settes av areal til gang og sykkelvei. 

 

Attraktive tilbud 

Vi i Åse vel ser at barnehagetilbudet på sør-øya er inne i en strukturendring. I den forbindelse mener vi en stor attraktiv 

barnehage på Åse vil være rett næring på rett sted. Vi har et rikt tilbud med tilgang på natur som fjell og fjære, skiløyper, 

gymsal og en rekke arbeidsplasser, som vil skape et godt oppveksttilbud. Aktuelle arealer vi ønsker vurdert vil være nært 

boligfeltet nord i gården. 

 

2.12. Sissel Karlsen og Bjørnar Solvoll 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

30.09.2021 Arealdelen av gnr 29 bnr 16 som grenser i nord til Andfjord Salmon sitt industriområde er i nåværende arealplan definert til 

Fritidsboligformål. Vi ønsker at dette endres til "Boligformål/fritidsboligformål", se skravert lilla område i vedlagte kart. 

Vi er kjent med at eiere av eiendommen som grenser til vår eiendom i sør, gnr 29 bnr 1, også har gitt innspill om at 

eiendommen deres langs sjøsiden defineres til Boligformål/fritidsformål. 

Vi har snakket med eier av eiendommen som grenser til 29 bnr 1 i sør som er gnr 29 bnr 4. Eieren her er også interessert i at 

området for dette bruksnummer langs sjøsiden får samme definisjon i arealplanen. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.13. Andøy motorsport klubb 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

28.10.2021 På vegne av Andøy Motorsport Klubb vil jeg be om at det blir sett på muligheten for å regulere et egnet areal i kommunen til 

Motorsportformål. Andøy Motorsport Klubb har i mange år prøvd å realisere et motorsportanlegg i kommunen, men har 

utallige ganger måttet legge nye planer da det ikke har vært mulig å få de nødvendige tillatelser og reguleringer. 

Det er stor etterspørsel etter denne type arealer over hele landet, og organisert Motorsport har stor betydning for både bolyst, 

folkehelse, og tilbakeflytting av ungdom til de kommuner som har lyktes med etablering av slike anlegg. 

 

Motorsportklubben har pr. i dag ikke noen avtale med noen grunneier, men vi tillater oss å foreslå at det kan ses nærmere på 

området øst for Bjørnskinnfjellet  (Gammelt masseuttak). 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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2.14. Einar Åbergsjord 

Dato Merknad Behandling i plan 

28.10.2021 Vi ønsker at vår eiendom  (33/30) langs vestsiden av Grunnvatnet reguleres til bygging av hytter / fritidsboliger. Det er stor 

etterspørsel etter tomter langs Roksdalsvassdraget. Dette arealet vil være med på å øke attraktiviteten til Andøy kommune, 

samt at et regulert felt vil gi en mer systematisk utnytting av arealer til dette formålet i kommunen. 

 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

2.15. Fredrik Andreassen 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

01.11.2021 Gnr/bnr 7/1 eies av John Are Midtgård og området ønskes regulert til næring. Grunnforholdene på området bærer preg av 

berg og stein og anses ikke som egnet området for dyrket mark.  

 

I den forbindelse ser vi at området har stort potensiale for innovative og spennende overnattingsløsninger. Reiselivet på 

andøya trenger innovative og nytenkende korttidsutleieobjekter for å imøtekomme andøyas tilstrømming av turister. 

 

Det ønskes å se på muligheten for å bygge flere små utleiehytter/bygg med fokus på hav og natur. Det vil være potensiale for 

å tilrettelegge for opptil 6- 8 hytter/bygg med panoramautsikt ut mot havet. 

 

Området ønskes regulert til næringsformål. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

 

2.16. Fiskenes grunneierlag og Fiskenes vel 

Dato Merknad Behandling i plan 

23.11.2021 Infrastruktur/planer 

Fiskenes grenser i sør til Skarstein, i nord til Haugnes og Andøya flystasjon. I vest går skillet mot Stave og Bleik oppe på 

fjellet til Trolltinden. Foruten fylkesvei 7704 (Andfiordveien) som går i sløyfe gjennom Fiskenes, har vi en gårdsvei 

(Nesveien) og fjellveiene Stormyrveien og Einletveien helt opp til Reinstien/ Æråsen, hvor det er hyttebebyggelse. Det er 

grendehus med minnelund, småbåthavn med tilhørende kaier/bygninger, naustområde og annen infrastruktur. 

 

Kommuneplanens arealdel for Fiskenes i dag (2013-2024) er i stor utstrekning vedtatt avsatt til LNFR (landbruk, natur og 

friluftsliv, med spredt boligbebyggelse). I 1972 ble det gjort en generalmesssig vurdering av planene for supply-base på 

Fiskenes, for Off-Shore oljeboring. Endletvatnet er båndlagt som naturreservat, med bevaring av typiske flatmyrer. Andøya 

Space har avtale om bruk av Gårdsraet til mobile enheter, og Meteorlogisk lnstitutt har avtale om Værradar på Trolltinden. 

Andøya flystasjon benytter småbåthavna til redningsøvelser. Barnehager, skoleklasser og lag og foreninger benytter grillbua 

og området rundt havna i stor utstrekning. De seinere åra har det har vært jordskifter for havneområdet og for Fagervika. Det 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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foreligger detaljregulering Andøy lndustripark Fiskenes nord i gården, mot Haugnes og Andøya flystasjon, hvor Andfjord 

Salmon AS har store planer, med mange arbeidsplasser. Dette vil i neste omgang stille krav til boligområder, samt 

standardheving på vei, vann of avløp. 

 

Ønsker/behov 

Mesteparten av arealene på Fiskenes er altså avsatt til LNFR-områder, hvor det bare er tillatt å oppføre nye boliger, fritidshus 

etc. som er nødvendig for drift av jordbruk og aktuelle tilretteleggingstiltak for friluftslivet. Det har derfor vært vanskelig, ja 

nærmest umulig, å få fradelingertil å bygge nye boliger og fritidshus, på grunn av en streng praktisering av jordlovens og plan 

og bygningslovens bestemmelser. Søknader om fradeling til ny bebyggelse må derfor stort sett behandles som dispensasjon, 

og dette blir i utgangspunktet avslått adminstrativt før sakene kommer til behandling. Dette står i paradoks til dagens 

situasjon, hvor det ikke har vært drevet jordbruk siden fiskarbondekulturen opphørte for 2 generasjoner siden (1950-tallet). 

Jorda på Fiskenes består av små enheter, som ikke er viktig eller lønnsom for dagens jordbruksdrift. Flere grunneiendommer 

har derfor ikke lenger vånings- og driftsbygninger, og arealene ligger øde. Likevel er det problematisk å få fradelinger, så 

lenge man ikke overtar hele eiendommen. 

 

Ønsker/behov fro Fiskenes er derfor en mer liberal praktisering av jordlovens og plan og bygningslovens bestemmelser, med 

muligheter for framtidige områder, der spredt bolig- og fritidsbebyggelse kon tillates, med for eksempel inntil 5-10 enheter. 

Disse kan lokaliseres f.eks. på raet mellom Nesveien/Storstrand og Fagervika ca. 100 meterfro sjøen, på ikke dyrket jord. Her 

er det avkjørsel og nærhet til vei, vann og strøm. Det samme kan være tilfelte på raet fra Haugland til eksisterende 

bebyggelse. Det bør også være lettere å få titlatelser på eksisterende bebyggelse, spesielt i området «Gamle Fiskenes» nede 

rundt småbåthavna, til småhus-fritidsbebyggelse-naust. Det bør heller ikke være krav om utarbeidelse av reguleringsplan for 

slike byggetillatelser. Dette med utgangspunkt i at Fiskenes har miljøkvaliteter som vil sikre at folk fortsetter å bo her i 

framtida 

 

Frigivelse av areal Andøya flystasjon 

Fiskenes Vel tok i 2020 opp dette med alternativ adkomst over flystasjonens område til kommunesenteret, slik 

veiforbindelsen var tidligere, og/eller når hovedveien er stengt over Kjølhågen. Henvendelsen ble tatt opp med Andøy 

kommune og Nordland fylkeskommune ved politisk ledelse. Ballen ble sparket over til Forsvarsdepartementet, som i brev 

datert 16.L2.2020 ga følgende tilbakemelding: 

 

«Forsvarsdepartementet (FD) behandler nå Forsvarets anbefaling om etterbruk av flystasionen. Regjeringen har vært tydelig 

på at kommunens omstillingsarbeid skal prioriteres høyt, og fra departementets side skal vi strekke oss langt for å legge til 

rette for dette mht. etterbruk av flystasjonen. 

 

Forsvarsdepartementet skal sørge for at behovet for en alternativ adkomst til Andenes, slik Fiskenes Vel foreslår, blir vurdert 

når strategien for fremtidig disponering av bygg, anlegg og arealer på flystasjonen nå skal oppdateres.» 
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Dette kan ha betydning for Andøy kommunes arealplanlegging for området, og også for Fiskenes, som nærområde til 

kommunesenteret - og lufthavna. Andenes har begrensede bolig- og næringsområder, og Fiskenes kan da være et 

avlastingsområde for folk og næringsvirksomhet som ønsker mer plass rundt seg. 

 

 

 

2.17. Sameie Nøss Gård 

Dato Merknad Behandling i plan 

12.12.2021 Sameie Nøss Gård ved styret avholdt den 20. oktober møte på bygdehuset med hensikt å samles om innspill til arealplan for 

Andøy Kommune. 

 

Etableringer av nye store virksomheter i Andøy fører til behov for både boligtomter, fritidsbolig tomter og mulig 

næringsetablering innenfor turisme og opplevelse. Nøss ligger like sør for Andøy Spacport og kan være aktuell med en 

begrenset utbygging for bolig og fritidsbolig, samt reiselivsetablering – både til nordlys, rom turisme og annen naturbasert 

opplevelse. 

 

I kommuneplanens samfunnsdel (KPS) er det påpekt 4 viktige satsningsområder for planperioden: 

− Legge til rette for en ønsket befolkningsvekst med gode/attraktive oppvekst og leveforhold gjennom boligområder og 

nærmiljø. 

− Legge til rette for næringsareal og infrastruktur sett i sammenheng med annen arealbruk 

− Sikre en bærekraftig utvikling i kommunens klima og arealbruk der miljø og klimahensyn ivaretas 

− Utvikle attraktive og funksjonelle tettsteder som fremmer helse og trivsel med grønne og urbane kvaliteter. 

Vi tenker at våre innspill til arealplan for Andøy Kommune treffer flere av de ovennevnte punkter. 

 

Folkemøtet ved styret i Sameie Nøss Gård ønsker å gi 3 innspill til arealplan for Andøy kommune. 

i. Fortetting for mulig bebyggelse ved riksvei på NLF områder som er lite egnet til eller ikke i bruk til landbruk med 

dagens drift og maskinpark/høsteningsmetoder. 

ii. Hyttefelt ved Dalsvannet/Lushalsen – med allerede opparbeidet vei. 

iii. Næringsområde for turisme/naturbasert opplevelse nord for bebyggelse på Nøss til regulerings sone for Andøy Space 

port. 

I det følgende vedlegges kart og mer detaljert innspill til de enkelte hovedpunkter. 

 

Fortetting. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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I offentlige dokumenter angis fortetting som en økning i arealutnyttelsen i eksisterende bebyggelse. Fortetting skjer ved at det 

bygges på ledige areal, ved oppdeling av tomter og ved påbygg eller tilbygg. 

Det aller meste av bebyggelsen på Nøss ligger på «oversiden» /østsiden av Nøss veien. Nord på Nøss ligger noe bebyggelse 

på sjøsiden. Dette området er lite egnet for NLF/Landbruks – høsting med dagens driftsform innen landbruk. 

Avstander mellom eksiterende bebyggelse på Nøss gir mulighet for oppdeling av tomter, dersom grunneier ønsker dette og 

arealplan eller annen myndighet godkjenner dette. For de som driver innen landbruk og ikke utnytter areal mellom 

eksisterende bebyggelse vil mulighet for oppdeling av salg være et tilskudd til eksisterende drift. 

 

En fortetnings sone vil kunne gi fornyelse og økt vitalisering på Nøss. Bygda trenger aktivitet og nytt «liv». 

Styret har gjort en kartlegging av området som foreslås til fortetting og kommet frem til at det kan være mulighet for fradeling 

av xx tomter uten at det «ødelegger» særpreget på Nøss. 

(Ei bygd med «ansiktet» mot havet). 

 

Hyttefelt Dalsvannet/Lushalsen. 

Folkemøtet foreslår at to området legges i inn i arealplan som hytte området. Det er allerede noen hytter i begge områdene og 

veier er lagt frem. Disse vedlikeholdes av Sameie Nøss Gård, med «vei avgift» fra grunneiere og hytte eiere. Flere hytter vil 

øke inntekter til vei vedlikehold og bidra til flere på dugnad. 

En begrenset hytte ut bygging gir trolig også økte inntekter både på jakt og fiskekort. 

Området Lushalsen og Dalsvannet gir mulighet for naturbaserte opplevelser og har en beliggenhet med en spektakulær utsikt 

mot vest. Flere hytter vil kunne gjøre det enklere og eventuelt legge fram strøm og borre etter vann. 

Det er etablert 4 (?) hytter i hele området nå. 

 

Næringsområde turisme/opplevelse. 

Området nord for Nøss – et regulert som NLF og grus/masseuttak. Det har liten beiteverdi, og anvendes ikke til noe annet pt. 

Havna på Nøss ble overtatt av Sameie Nøss Gård fra Kystverket for ca 1 år siden. Det har tidligere vært tatt ut noe masse nord 

for den tidligere fiskerihavn. Dette området kan ligge til rette for ytterligere utgraving der masser kan benyttes i eventuell 

utbygging. Området der masser tas ut kan benyttes til småbåt havn/ribbhavn. 

 

Utviklet på rett måte kan dette områder være attraktivt for turisme/opplevelser knyttet til nordlys, rom turisme og andre 

naturbaserte opplevelser. Det er Sameie Nøss Gård som er eier av området. 

 

2.18. Ole Konrad Pettersen 

Dato Merknad Behandling i plan 

01.11.2021 På vegne av grunneier Per Arild Laren ønsker vi å fremme forslag om at det blir utlagt ett hytteområde på 36/19 som vist i 

kartutsnitt i Stavedalen. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 
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Hyttefelt fra eks. bek på ovesiden eks parkeringsplass og opp til kottehøyde ca.8. 

Vi ønsker at foreslåtte område kommer med på den nye arealplanen. 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.19. Kvalnes gård- og grunneierlag 

Dato Merknad Behandling i plan 

29.12.2021 Det vises til vedlagte særutskrift fra folkemøtet på Kvalnes avholdt 22. november 2021 hvor det er framlagt en del innspill til 

kommunens arealplan som nå skal oppdateres. 

Det gjelder blant annet følgende innspill: 

− Utviklingsområder 

− Fortetningssoner 

− Kvalnes Kystkultursti 

− Gang og sykkelsti langs fylkesveien fra Andøytorv AS til grensen mellom Kvalnes og Saura 

Det vises til vedlagte oversiktskart hvor de forskjellige tiltak er tegnet inn. 

Kvalnes gård- og grunneierlag håper på en god og konstruktiv dialog med kommunen i forbindelse med arealplanen og 

spesielt de tiltak som er skissert for bygda Kvalnes. 

 

Vedtak: 

i. Møtet slutter seg til det skisseforslag som er utarbeidet i dag og som viser nærmere de områder (utviklingsområder, 

fortetningssoner) på Kvalnes som bes vurdert. 

Møtet viser til at en fortetningssone vil medføre lettelse for alle parter i en byggesak. Kommunen vil få en 

fortetningssone å forholde seg til, og eventuelle søknader vil gå raskere unna dersom de ikke er i konflikt med 

landbruk, kulturminner eller andre verdier. 

ii. Turstien (Kyst og tursti) på Kvalnes forlenges fra havneområdet og nordover til Gullkista. Hele turstien tegnes inn på 

kartet. For de grunneiere som den nye delen berører vil det bli inngått avtale med på lik linje med de grunneiere som 

det tidligere er inngått avtale med. 

iii. Møtet vil be om at det blir lagt inn trase for en gang og sykkelsti langs fylkesveien fra Andøytorv AS og til skillet 

med Saura. Behov for en egen gang og sykkelsti vil så absolutt være til stede ved økt aktivitet/trafikk i bygda når det 

blir full drift ved lakseoppdrettet. På litt sikt forventer en også ny bebyggelse i området, 

Enstemmig bifalt 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

2.20. Rune Karlsen 

Dato Merknad Behandling i plan 

21.01.2022 Søker herved om og få omregulert våres landbrukseiendom i Forfjord Gårdsnr.15 og Bruksnr116 til hytteformål..Denne 

eiendomen ble kjøpt fra Ny jord i 1987 da det enda var drift her på hovedgåren Gårdsnr15 og Bruksnr7..Gårdsbruket ble lakt 

ned i 1998 og ønsker derfor og få dette omregulert slik at vi kan selge 3 stk hyttetomter med en felles vei opp dit..ingen vann 

Innspillet tas til 

orientering og vil 
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og kloakk..Siden 1987 har det vært store endringer i landbruket i Forfjord og det er bare ett gårdsbruk igjenn i Forfjord og 

som har stor resurser på formengde...Samme søknad ble sent inn til dere fra min far Trygve Karlsen 12.09.2010 .Som dere var 

poitiv til da.Det ble også sent inn til Fylkesmannen i nordland ,mæn dær ble det avslått pågrunn av at det var påbegynt 

arbeidet med Kommuneplannens arealdel..Dette arbeidet ville bli færdig inn utgangen av 2012.Da vill dette kunne behandles 

lokalt av Andøy kommune..Min far gjorde ikke noe mere med dette da.Mæn nå som jeg og kona har tatt over disse 

eiendommene ønsker vi å få denna saken på banen igjenn. 

vurderes i den videre 

prosessen. 

 

I. Rune Karlsen 

Dato Merknad Behandling i plan 

26.01.2022 Hei..Sente får npen dager siden en søknad om hyttetomter i Forfjord på bruksnr 116...Jeg glømte å tillføye at vi ønsker også å 

lage en slaks enkel bobilparkering ca 100 ×50 m..Forlenge ekisterende store snuplass v kommunegrensen..Ska ikke være 

verken strø heller kloakk..Kun parkering,er mye bobiler som bruke dette området og spesielt i Nordlyssamenheng.. Er jo i dag 

bare myrområde rett bak snuplassen..Håper at dere kan legg dette v min første søknad..Ønsker jo å kunne benytte området til 

noe nyttig,og Andøy blir jo mere å mere turister, 

Tas til orientering 

 

 

2.21. John Are Midtgård, Monica Solsvik, Fredrik Andreassen, Lisbeth Midtgård 

Dato Merknad Behandling i plan 

25.01.2022 Det er i dag liten omsetning av tomter på Bø velegnet og regulert til fritidsbruk, men vår opplevelse er at det er stor 

etterspørsel. Vi observerer at det i hovedsak omsettes boliger eller gårder som, på grunn av liten størrelse, utnyttes som ferie 

og fritidsbolig og mener dette er en negativ trend som gjør bygda mer utilgjengelig for potensielle fastboende. 

 

Andøy kommune ønsket i forrige arealplan å tilrettelegge for flere og mer attraktive fritidseiendommer og påpekte de positive 

ringvirkningene det også har for lokalsamfunnet. Bø er, på tross av størrelsen, en bygd med flere tilbud og aktiviteter spesielt 

rundt sommer og ferie, og er med en fin vestvendt plassering ettertraktet av flere som feriested. 

 

Husene langs Fagervollveien på Bø er allerede i hovedsak i bruk som ferie/fritidsboliger og vi ønsker å forlenge denne 

strekningen med å legge til rette for et område ment for slik bebyggelse. 

Området markert i kartet er del av gårdsnummer 7 med bruksnummer 2 og befinner seg ca 40 meter inn på fra siste hus langs 

asfaltert vei. 

 

Området inneholder ikke dyrketmark og består hovedsaklig av myr, trær, stein og gress. Det er også etablert traktorvei et 

stykke nedover området for tilgang til nedre del. Området har i dag formål som LNFR. 

 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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Vi mener dette området er spesielt egnet for fritidsbebyggelse på grunn av attraktiv beliggenhet, nærhet til allerede etablert 

infrastruktur og liten inngripen på jordbruksnæring. Eier av området har brukt en liten del til beite for vær, men anser det å ha 

liten verdi som dette og planlegger å avvikle bruken. 

Vi ser på dette som en naturlig forlengelse av eksisterende bebyggelse og infrastruktur 

 

Det kan tenkes flere måter å utnytte området på der de nedre delene rundt og litt innenfor 100-metersbeltet (ca markert med 

blå linje) anses som spesielt bra og egnet på grunn av gode grunnforhold og høyden i terrenget. Den øvre delen langs veien 

ligger også høyere i terrenget og virker å ha fastere grunn. Denne delen krever også mindre inngrep på øvrig terreng på grunn 

av nærhet til vei og etablert infrastruktur. 

 

Strandlinjen har gode forhold for å bedrive sjørelaterte aktiviteter og det ønskes å se på hvilke muligheter det er for å 

tilrettelegge for brygge og naust for lagring av lette maritime gjenstander. 

 

Sjøkartet viser til at det er god dybde rett ut fra strandsonen og at det er en naturlig sjø-munning fra land som gir enkel 

adkomst fra land til sjø. 

 

Vi antar hele området kan ha potensiale for opp til 6-9 fritidsboliger. 

 

2.22. Stein-Håkon Eilertsen 

 

Dato Merknad Behandling i plan 

24.01.2022 Ved skifte/arveoppgjøret etter min far, ble jeg eier av eiendom 23/4 på Ånes. Underveis i denne saken ble jeg anbefalt fra 

kommunen om å sende inn at det som er markert med rødt i kartet som jeg har vedlagt blir regulert til campingplass. Dette var 

noe jeg trodde mine foreldre hadde fått gjort da de startet campingplass. Men vi fant ingen papirer/godkjenninger på det. Pr i 

dag er det en hytte som jeg leier ut på øversiden av fylkesveien, på nedsiden av fylkesveien er det campingvogner som er 

brukt til helårscamping. På sikt vurdere jeg å utvide campingplassen og i den henseende ønsker jeg å få inn i arealplanen det 

som er markert med rødt blir regulert til campingplass. 

Innspillet tas til 

orientering og vil 

vurderes i den videre 

prosessen. 
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Forslag til vedtak: 
 

1. Andøy kommune garanterer med selvskyldnerkausjon for lån som Andøy flerbrukshall 
AS (søker) tar opp i Den norske stats kommunalbank (KBN) til utbedring av taket på 
hallen, samt refinansiering av eksisterende lån. 

2. Kausjonen gjelder for lånets hovedstol, maksimalt 13 153 000 kroner, med tillegg av 
10 % av til enhver tid gjeldende hovedstol til dekning av eventuelle påløpte renter og 
kostnader. Det maksimale beløpet som det kausjoneres for er 14 468 000 kroner, 
som reduseres i takt med nedbetalingen på lånet. Forutsatt en rentefot på 2% utgjør 
dette renter og omkostninger på om lag 33 000 kr pr måned, eller 396 000 kr pr år. 

3. Kausjonsansvaret gjelder fra tidspunktet for utbetaling av lånebeløp fra KBN og 
opphører når lånet er nedbetalt, senest 30 år etter utbetaling. 

4. Garantien skal godkjennes av statsforvalteren etter kommuneloven §14-19, og 
garantien er ikke gyldig uten slik godkjenning.  

5. Andøy kommune skal som sikkerhet for kausjonen ha pant i Andøy flerbrukshall AS. 
Låntaker skal sørge for etablering av slik pantesikkerhet. Låntakers manglende 
etablering av pantesikkerhet vil ikke ha betydning for gyldigheten av kausjonen 
ovenfor långiver. 

6. Det forutsettes at Andøy flerbrukshall AS benytter momskompensasjon og 
spillemidler som mottas, til nedbetaling av lånet som Andøy kommune herved 
kausjonerer for. Dersom Andøy flerbrukshall AS ikke benytter momskompensasjon og 
spillemidler til nedbetaling av lånet som forutsatt vil det ikke ha betydning for 
gyldigheten av denne kausjonen ovenfor långiver. 



7. Det forutsettes at tidligere kommunale garantier gitt til Andøy flerbrukshall oppheves. 
Manglende sletting av slik garanti vil ikke ha betydning for gyldigheten av denne 
kausjonen ovenfor långiver. 

8. Det forutsettes at Andøy flerbrukshall AS gjør endring i sine vedtekter slik at Andøy 
kommune får ett medlem i styret i garantiperioden, utpekt av rådmannen. Låntagers 
manglende endring av sine vedtekter vil ikke ha betydning for gyldigheten av 
kausjonen ovenfor långiver. 

9. Rådmannen gis fullmakt til å avtale en økning i garantien, begrenset oppad til 10% av 
vedtatte garantibeløp. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
Bakgrunn for saken 
Andøy flerbrukshall har siden forsommeren 2021 vært i dialog med Andøy kommunes 
administrasjon vedrørende behov for finansiell bistand. 
Bakteppet er en nødvendig utbedring av taket på hallen. Utbedringen er allerede påbegynt, 
og per dags dato gjenstår en utskifting av halve taket. Den samlede kostnaden for utbedring 
og refinansiering vil være i størrelsesorden 13 millioner kroner. 
Høsten 2021 henvendte flerbrukshallen seg til kommunen vedrørende et engangs 
støttebeløp på kr 1 000 000. Signalet fra kommunen var da at en kommunal lånegaranti var 
en mer hensiktsmessig innretning, gitt kommunens anstrengte økonomiske situasjon.  
I etterkant har det da også vist seg at flerbrukshallens totale behov for finansiering langt 
overgår dette beløpet. Andøy flerbrukshall ber nå om en kommunal garanti på kr 13 153 000, 
med formål om å få utbetalt et lån i tilsvarende størrelse i fra KBN. 
 
Faktiske opplysninger 
Dagens lånerente for den type lån som det her er snakk om, er i telefonsamtale med KBN 
oppgitt til å være 1,75% pr 8. mars 2022. Gitt den nåværende sikkerhetspolitiske situasjonen 
i Europa er det forventet at den vil øke til rundt 2% på kort sikt. 
Om kommunale garantier 

Reglene om kausjoner og annen økonomisk garanti finnes i kommuneloven § 14-19 og 
forskrift om garantier og finans- og gjeldsforvaltning i kommuner og fylkeskommuner.  
Det er viktig å merke seg at det ikke er anledning til å stille kausjon eller annen økonomisk 
garanti til næringsvirksomhet eller som innebærer vesentlig økonomisk risiko for garantist. 
Dette må kommunen dokumentere gjennom saksfremlegget til garantisaken.  
Kommunal garanti som overstiger beløpsgrensen for små beløp etter forskrift om garantier 
og finans- og gjeldsforvaltning § 4 annet ledd skal godkjennes av statsforvalteren. For en 
kommune med innbyggertall på mellom 3001 og 10 000 innbyggere, skal statsforvalteren 
godkjenne garantier over 2 000 000 kroner. 
Garantivedtak fra kommunen skal alltid inneholde informasjon om: 

• hvem garantien er stilt for 
• hvilket formål garantien gjelder 
• hvilken type garanti som er stilt 
• det maksimale beløpet som det garanteres for og hvordan beløpet eventuelt 

reduseres i garantiperioden 
• hvilket tidspunkt garantien gjelder fra og når den opphører 
• om vedtaket må godkjennes av Statsforvalteren 
• Hvis kommunen garanterer for lån, skal garantivedtaket også inneholde:  

o lånets hovedstol, altså opprinnelig lånebeløp uten påløpte renter 
o renter og omkostninger 

Kommunens søknad om godkjenning av kommunal garanti skal inneholde: 

• kommunens saksframlegg og vedtak i kommunestyre 
• søknad, vedtekter og regnskap fra selskapet/foreningen/laget som har søkt om 

kommunal garanti 
• vurdert økonomisk risiko for kommunen 

 
Om selvskyldnerkausjoner for lån i KBN 



KBN kan kun tilby lån til selskaper eller andre typer organisasjoner dersom det foreligger 
garanti i form av selvskyldnerkausjon fra en kommune eller fylkeskommune.  
Selvskyldnerkausjonen skal dekke hele lånets hovedstol med tillegg av 10 prosent av den til 
enhver tid gjeldende hovedstol til dekning av eventuelle påløpte renter og omkostninger. 
Selvskyldnerkausjonen skal ha en varighet på lånets løpetid med et tillegg av 2 år. 
Selvskyldnerkausjon innebærer at kreditor ved mislighold kan gå direkte på garantisten, uten 
først å måtte søke dekning hos låntaker. 
KBN krever utskrift fra protokoll som viser at det foreligger et kommunalt eller 
fylkeskommunalt vedtak om selvskyldnerkausjon i overenstemmelse med følgende punkter 
jf. forskrift om garantier og finans- og gjeldsforvaltning i kommuner og fylkeskommuner § 2: 

• [Y] kommune/fylkeskommune garanterer med selvskyldnerkausjon for lån som 
[låntaker] tar opp til [formålet kausjonen gjelder]. 

• Kausjonen gjelder for lånets hovedstol maks. [X] kroner med tillegg av 10 % av til 
enhver tid gjeldende hovedstol til dekning av eventuelle påløpte renter og kostnader. 
Det maksimale beløpet som det kausjoneres for er [X] kroner som reduseres i takt 
med nedbetalingen på lånet. 

• Kausjonsansvaret gjelder fra [tidspunkt] og opphører [tidspunkt] med tillegg av 2 år. 
• Garantien skal godkjennes av [statsforvalteren/departementet] etter kommuneloven 

§14-19, og garantien er ikke gyldig uten slik godkjenning. 
 
Vurdering 
Andøy flerbrukshall sin positive betydning for lokalsamfunnet forutsettes kjent. Med dette 
som bakteppe er rådmannens vurdering at Andøy kommune er tjent med å finne 
mekanismer for understøtte og sikre fortsatt drift av idrettshallen, under forutsetning av at slik 
bistand er økonomisk forsvarlig for Andøy kommune som virksomhet. Ellers vises det til 
søkers «søknad om økonomisk bistand». Vurderingen er at denne gir en balansert og saklig 
framstilling av hallens betydning for lokalsamfunnet.  
Et lån i KBN med kommunal garanti vil i utgangspunktet ikke koste Andøy kommune noe, 
men en slik garanti er forutsetning for at KBN innvilger lån. 
Andøy flerbrukshall er organisert som et aksjeselskap, men driver ikke med ordinær 
næringsvirksomhet, da det ifølge vedtektene er et selskap «uten økonomisk formål». I 
vedtektenes § 9 er det spesifisert at et «eventuelt overskudd skal anvendes for det idrettslige 
formålet å eie og drive Andøy flerbrukshall», at «det skal ikke utbetales utbytte fra selskapet» 
og at «ved oppløsning/avvikling av selskapet skal selskapets eiendeler tilfalle Andenes 
idrettslag». 
 
Risikovurdering 

Inntektssiden til Andøy flerbrukshall er først og fremst en funksjon av leieinntekter. Ifølge 
søker har hallen avtaler med Andenes idrettslag, Andøy klatreklubb og Forsvaret, noe som 
sikrer forutsigbare og stabile leieinntekter på omtrent 1 million kroner pr år. Det finnes ingen 
andre tilsvarende idrettshaller i nærområdet; nærmeste alternativ ligger i nabokommunen 
Sortland, 90 minutters kjøretid unna. Som «lokal monopolist» er det derfor lav risiko for svikt i 
leieinntekter på kort sikt. Ifølge søker vil det koste om lag 45 millioner kroner å bygge en 
tilsvarende hall i dag, slik at det også vurderes å være lav risiko for svikt i leieinntekter på 
lang sikt.  
Ifølge søker har sponsorinntektene sunket de siste årene, som funksjon av 
koronapandemien og de driftsutfordringene som fulgte av problemene i takkonstruksjonen. 
Søker vurderer de budsjetterte sponsorinntektene som realistiske, men konservative. Under 
pandemien har det også vært full stopp i konserter og tilsvarende arrangementer. Det 
vurderes altså å være et potensial for en økning i inntektssiden som ikke er reflektert i det 
vedlagte budsjettet. 



Når det gjelder utgiftssiden viser vedlagte budsjett at Andøy flerbrukshall sine lønns- og 
driftskostnader utgjør i størrelsesorden 45% av driftsinntektene. Under forutsetning av at 
søker får innvilget et lån i KBN til på 2% rente, vil kostnader for renter og avdrag beløpe seg 
til henholdsvis 200 000 kr og 400 000 kr pr år. I størrelsesorden utgjør dette 50% av 
inntektsbasen. Under disse forutsetningene forutsetter søker et positivt driftsresultat de neste 
årene. 
Dersom søker skulle tatt opp et lån i en regulær kommersiell bank, med en antatt lånerente 
på 4% eller høyere, ville dette gitt årlige lånekostnader på over 700 000 kr, eller mer, og et 
negativt driftsresultat, og dermed konkursrisiko. 
Under de forutsetninger som er beskrevet ovenfor, vil Andøy flerbrukshall ha en 
tilfredsstillende likviditet i årene fremover. Under disse forutsetningene vil søker også kunne 
tåle en økning i lånerenten på rundt 1% fram mot 2024, uten at det er behov for å øke 
driftsinntekter eller redusere andre kostnader. 
En økning i gjelden på 13 millioner kroner vil ubønnhørlig påvirke søkers soliditet negativt. Alt 
annet likt vil dette likevel ikke ha noen praktiske konsekvenser. Søker vil imidlertid ikke ha 
økonomisk bæreevne til å tåle en uforutsigbar, plutselig og større kostnad, men vil da være 
avhengig av ytterligere ekstern finansiering. Rådmannen legger til grunn at søker har delt 
alle relevante opplysninger knyttet til driftsmessig risiko med kommunen. 
Andøy kommune har i per siste års økonomiplan en gjeldsgrad på 87,1%. Denne er planlagt 
økt til en topp på 90,2% i 2024, før den synker til 85,5% i 2025. Handlingsregelen tilsier at 
kommunen skal tilstrebe en gjeldsgrad på 75%. I en situasjon der Andøy kommune må innfri 
kausjonsvedtaket, vil dette innebære en økning i gjeldsgraden på omtrent 5%. Selv om en 
slik situasjon vil innebære at gjeldsgraden går fra et høyt nivå, til et enda noe høyere nivå, er 
en endring på 5% likevel innenfor den planlagte og vedtatte variasjonen i gjeldsgrad 
økonomiplanperioden. 
Andøy kommune har per utgående balanse 2021 en beholdning på omtrent 31 millioner 
kroner i form av ubundne driftsfond. Dette er en dobling i fra inngående beholdning samme 
år, takket være et signifikant mindreforbruk forrige regnskapsår. I absolutte termer er dette 
mer enn nok kapital til å kunne innfri kausjonsvedtaket. I relative termer tilsvarer det en 
fondsgrad på nærmere 9%, altså vesentlig mer enn handlingsregelens 3%. 
Avslutningsvis, når det gjelder styret i Andøy flerbrukshall sin sammensetning og 
kompetanse, og dermed dets evne til å sørge for en forsvarlig styring og ledelse av 
selskapet, kan det stilles spørsmålstegn til hvilke vurderinger som ble lagt til grunn da det ble 
besluttet å igangsette reparasjon av taket før finansieringen var på plass. Rådmannen er 
imidlertid tilfreds med den senere tids dialog med styret, herunder det budsjettet som er 
framlagt, og vedlagt dette saksfremlegget. Så vidt rådmannen er kjent med har idrettshallen 
vært drevet på en god måte siden bygget ble oppført i 2014/2015, og det legges ned et 
betydelig antall dugnadstimer hvert år for å drive hallen og videreutvikle tilbudet til 
kommunens innbyggere. 
Oppsummert vurderer rådmannen risikoen som akseptabel.  
 
Andre vurderinger 

Søker har lagt til grunn en nedbetalingstid på 20 år, og at investeringens levetid er 40 år. For 
å sikre fleksibilitet i en eventuell finansieringsprosess, foreslår rådmannen kausjonsansvaret 
løper i inntil 30 år (28 + 2). Av samme grunn foreslår rådmannen at kommunestyret gir 
rådmannen fullmakt til å øke garantibeløpet med inntil 10%. Hensikten er å unngå en 
situasjon der det må fattes nytt kommunestyrevedtak grunnet mindre endringer i 
forutsetningene som så langt er lagt til grunn.  
 
Forslaget i fra rådmannen om at Andøy flerbrukshall skal vedtektsfeste at Andøy kommune 
skal ha en representant i styret, må sees i sammenheng med at kommunen både har et 



ønske om å bidra konstruktivt til videre drift av idrettshallen, samt behov for få tidlige signaler 
om endringer i risikobildet.  
Rådmannens vurdering er at en slik ordning vil muliggjøre tilførsel av relevant kompetanse 
og erfaring, eksempelvis knyttet arrangementsgjennomføring og offentlige støtteordninger. 
Det er også ønskelig at framtidig dialoge mellom kommunen og søker skal håndteres 
gjennom en slik grenseflate, da dette vurderes som arbeidsbesparende for alle parter. 
Forslaget om at rådmannen blir delegert myndighet til å peke ut kommunens 
styrerepresentant er også motivert i at ordningen skal være minst mulig administrativt 
krevende. Vel så viktig er en vurdering av at kommunen besitter relevant kompetanse i dag, 
og vil fortsette å besitte slik kompetanse i fremtiden.  
 
Den delen av vedtaksforslaget som omhandler sletting av tidligere garantier, viser til vedtak i 
Andøy kommunestyre av 10. desember 2021, der det i sak 102/12 ble gjort følgende vedtak, 
senere godkjent av fylkesmannen – nå statsforvalteren: 

1 a) Andøy kommune garanterer for at Andøy Flerbrukshall AS, ved eventuell 
misligholdelse av pkt. 2.3 i «Bestemmelser om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk 
aktivitet – 2012», tilbakebetaler tildelte spillemidler til departementet. 

1 b) Garantien er gitt som selvskyldnergaranti, og garantitiden er 20 år. 

1 c) Garantien krever statlig godkjenning (av Fylkesmannen). 

2. Den kommunale garantien er gitt under forutsetning av at vedtektene for Andøy 
Flerbrukshall AS endres slik at Andøy kommune får ett medlem i styret i 
garantiperioden. 

 
 
Andreas Jordell 
Rådmann 
 
 
 
 
 
 
 
 









Overført lån og gjeld som skal innfris 

Egenkapital , sponsing , lån, annet 

Egenkapital 

Gaver / sponsing ( se nedenfor} 

Nye ledlys i hallen for å spare strøm. 

Ny luftvarmepumpe 

Prisstigning og uforutsett 

Sum nytt lån. Refinansiering 

kr. 600.000 

kr. 700.000 

Kr. 700.000 

kr. 150.000 

kr. 500.000 

kr. 1.353.500 

Vi får tilbakeført 31 % av momsen, eller ca. kr. 450.000. 

Gaver/sponsing kr. 700.000 gjelder beløp som er skal innbetales av følgende: 

1. AH holding AS kr. 200.000 

2. Jarle Bergheim kr. 200.000 

3. Lions Club kr. 200.000 

4. Eidissen Consult kr. 100.000 

kr.13.153.000 

kr. 1.353.500 

Kr .11. 799 .500 

kr. 1.350.000 

kr.13.149.500 



Regnskap 2021 Budsjett 2022 Budsjett 2023 Budsjett 2024

INTEKTER

Leieinntekter faste 872.312 966.000 980.000 1.000.000

Leieinntekter arrangement 0 34.000 50.000 50.000

Reklameinntekter 723.604 251.000 320.000 350.000

Brutto inntekter 1.595.916 1.251.000 1.350.000 1.400.000

Lønn

Lønn 117.736 90.000 95.000 100.000

Sum lønnskostnader 117.736 90.000 95.000 100.000

Driftskostnader

Strøm 187.895 190.000 190.000 190.000

Renovasjon, vann, avløp 11.175 12.000 13.000 14.000

Renhold 51.194 50.000 52.000 54.000

Rep / Vedlikehold 36.970 35.000 36.000 37.000

Forsikring 30.100 35.000 35.000 35.000

Juridisk bistand 82.972 0 0 0

Revisjon/Regnskap 113.756 115.000 115.000 120.000

Adm. Utgifter ( Revisjon, Tlf, Data, ol ) 36.247 40.000 40.000 40.000

Sum driftsavhengigekostnader 550.309 477.000 481.000 490.000

Sum driftskostnader 668.045 567.000 576.000 590.000

Driftsuavhengigekostnader

Avskrivning 394.932 395.000 395.000 395.000

Sum driftsuavhengigekostnader 394.932 395.000 395.000 395.000

Driftsresultat 532.939 289.000 379.000 415.000

Finanskostnader

Finansinntekter 207 0 0 0

Finanskostnader 164.027 264.000 264.000 264.000

Sum Finanskostnader (163.820) (264.000) (264.000) (264.000)

Resultat 369.119 25.000 115.000 151.000

Forutsetning finansiering på kr 13,2 mill med 2% rente

Andøy Flerbrukshall AS
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Forslag til vedtak: 
 
Andøy kommunestyre velger følgende representant med personlig vararepresentant til 
representantskapet for K-Sekretariatet IKS for perioden 2022 - 2023 
 
 
 
Representant:     Personlig vararepresentant: 
 
 
 
------------------------------   ------------------------------- 
 
 
 
 
 
 
Sveinung Ellingsen 
Konstituert rådmann 
 
 
 
  



Bakgrunn for saken: 
 
I møte den 13.12.21 godkjente kommunestyret ny selskapsavtale for K-Sekretariatet IKS. 
 
I selskapsavtalen for K-Sekretariatet IKS (§ 7) fremgår det at samtlige deltakerkommuner 
skal velge sin representant med personlig vararepresentant. 
 
Det er kommunestyret selv som oppnevner sine representanter, jfr. Lov om interkommunale 
selskaper (IKS-loven) § 6. 
 
Representantskapets medlemmer velges for fire år og følger kommunestyrets valgperiode. 
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